
ACTA  DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA VINT-I-SIS D'OCTUBRE
DE DOS MIL QUINZE

Quan  són  les   20.15  hores  es  reuneix  a  la   sala  d'actes  de  la  Casa  Mallol,  sota  la
presidència  de  la  senyora  Montse  Mindan  i  Cortada,  alcaldessa  presidenta  de   la
corporació, el ple de l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió extraordinària d’acord amb
la convocatòria que s’ha repartit. 

Són presents en el moment de començar la sessió:
Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer tinent d'alcalde
Sr. Francesc Giner i Ballesta Segon tinent d'alcalde 
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Tercer tinent d’alcalde
Sr. Marc Danés i Zurdo Regidor 
Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora
Sr. Fèlix Llorens Palou Regidor
Sr. Joan Plana i Sagué Regidor
Sr. Èric Ibáñez i Martín Regidor
Sra. Verónica Medina i Flores Regidora
Sr. Gerard Teixidó i Rivera Regidor
Sra. Olga Simarro Rojas Regidora
Sr Antonio Rodríguez López Regidor 
Sr. Manel Escobar Yegua Regidor 
 Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat Regidor
Sr. José Antonio Valdera Martín Regidor

Són absents havent excusat la seva absència:
Sr. Àngel Tarrero González Regidor

També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en Administració General

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.

Un  cop  l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i
es  prenen  els acords que  es detallen.

Primer de tot, l’alcaldessa presidenta, dirigint-se al públic assistent, demana disculpes pel
retard en l’inici del Ple, explicant que tenien una Comissió Informativa d’Ordenances Fiscals
prèvia la qual s’ha allargat més del previst.
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Seguidament excusa l’assistència del regidor Àngel Tarrero González que es troba fora i no
ha pogut assistir.

01.- APROVACIÓ D'ACTES DE SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS

- Sessió ordinària del dia 31.08.2015

La Sra. alcaldessa presidenta comenta que arràn de la Junta de Portaveus ja s’ha fet alguna
modificació a l’acta de la sessió ordinària del dia 31 d’agost de 2015.

No havent-hi més modificacions a fer,  sense necessitat de votació i per unanimitat dels
membres presents, s'acorda aprovar l'acta tal com ha estat redactada. 

02.- INFORMACIÓ DE L'ALCALDIA

La senyora Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta llegeix la informació següent: 

DADES ESTADÍSTIQUES

Habitants a 26 d’octubre de 2015

Total població: 19.626 habitants

Homes: 9.827 que representen el 50,21 % de la població

Dones: 9.745 que representen el 49,79 % de la població

< 16 anys, 3.754 que representen el 19,12 % de la població

ATUR a 30 de setembre de 2015: 1.211. A 30 de setembre de l’any anterior, 2014: 1.320

Arràn del requeriment fet, en data d’avui, pel portaveu d’Esquerra Republicana en Junta de

Portaveus qui  ha demanat si  es podien donar més dades relatives a l’atur,  l’alcaldessa

presidenta detalla el següent:
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Del total de 1.211

Homes: són 594

Dones: són 617

I per franges d’edat:
Menys de 20 anys: 26
20 – 24: 71
25 – 29: 78
30 – 34: 117
35 – 39: 170
40 – 44: 164 
45 – 49: 159
50 – 54: 152
55 – 59: 165
60 – 64: 109

Especifica que, com es pot observar el gruix es troba entre els 30 i els 54 anys. 
DECRETS DICTATS DES DE L'ALCALDIA     FINS EL DIA 21 D’OCTUBRE 

TOTAL DECRETS= 196

Contingut econòmic: 18

Contingut urbanístic: 45

Contingut general: 133

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES:

 24 Reunions de treball

 2 Consell Executiu PRODER

 3 Consells Executius PORT 

 4 Meses de Contractació 

 4 Juntes de Govern Local 

 1 Junta de Portaveus

 2 Comissió Informativa

 1 Comissió Informativa extraordinària de les Ordenances Municipals

 1 Ple

 3 Meses de Negociació
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 Reunió Comissió Pla de Pensions 

 Junta Local de Seguretat

 Consell de Participació d'Esports

 Consell de Participació de Territori i Turisme

 Consell de Participació de Festes i Cultura

REUNIONS DE TREBALLS FORA DE ROSES

 Llança, reunió INTERREG

VISITES REBUDES A ROSES

17 visites

ACTES A ROSES

 Acció Solidaria Cala Joncols, lliurament xecs a la família de l'Izan i a l'associació

Tramuntanets.

 TMR -“L'Abanderat. El bibliobús del front” (25 anys Biblioteca)

 Sopar en benefici de la Fundació Roses contra el Càncer

 XXVII Guardons de la Pesca Catalana 

 Presentació equips de l'AE Roses temporada 2015-16

 Conferència "Importància del cribatge en la detecció precoç del càncer de mama".

 Conferència del cardiòleg Dr. Ramon Brugada Cardiòleg - Ass. Cor Fi

 Recepció de benvinguda dels Anysetiers.

 Congrés Internacional d'Esperanto

 Inauguració oficines TOMRA Sorting Recycling (maquinària reciclatge)

 Recepció alumnes IES Hug III de SORT i IES Cap Norfeu  (intercanvi)

 Lliurament del Premi "Inclusió  Alt Empordà 2015" atorgat al GEN

 TMR, Concert "Hemisferios" d'Alberto del Puerto 

 TMR - Festival Roses (a favor de FADIR-ONA)

 Actes instiucionals en motiu de la Festivitat de la Verge del Pilar 
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ACTES FORA DE ROSES

 Castelló d'Empuries, enterro de la regidora Antonia Carbonell.

 BCN, Dia Mundial Turisme 2015

 BCN, Acte de suport del Món Local a les imputacions del 9N

 Perelada, Anysetiers - 4ème Chapitre Magistral

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ

 Empordà TV (notícies, entrevistes)

 2 Xats Empordà

 L'Hora de l'alcaldessa

TESTIMONI DE CONDOL

 Expressar, a l'Ajuntament de Castelló d'Empúries, en nom de tota la corporació que

presideixo el  nostre  més condol  per  la  mort  de  la  regidora,  Antonia  Carbonell  i

Surroca.

AGRAÏMENTS

 La  Fundació  Roses  Contra  el  Cáncer  i  el  Club  d'Atletisme  Roses  agraeixen  a

l'Ajuntament la col·laboració rebuda en la “8a Cursa de la Dona”. 

FELICITACIONS A EXPRESSAR

 Al  Grup  d'Esports  Nàutics  (GEN)  per  estar  distingit  amb  el  Premi  Inclusió  Alt

Empordà 2015 (premi atorgat pel Consell Comarcal de l'Alt Empordà).

 Al  sots-inspector  de la  Policia  Local,  Sr.  José Francisco Gutiérrez García  per  la

concessió d'una Cèdula d'agraïment per la qual es reconeix la col·laboració que ha

mantigut amb la Guardia Civil de Barcelona, per part Direcció General de la Guardia

Civil a proposta del Servei d'Informació de zona de Catalunya.

 A Joan  Jorquera  Cala  per  l'obtenció  de  la  medalla  de  bronze  en  el  Campionat

d'Europa Junior celebrat a Letonia entre els 22 i 26 d'octubre.
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 A Israel Velasco per la seva proclamació com a campió d'Espanya de DriftSpainRC

o cotxes de Radiocontrol.

03.- DESIGNAR A L'ARQUITECTA MUNICIPAL, CAP DE L'ÀREA D'URBANISME, COM A
MEMBRE DE LA MESA DE CONTRACTACIÓ PERMANENT.

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del
tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient 

Proposta relativa  a l'ampliació  de membres de la  Mesa de Contractació Permanent  de
l’Ajuntament de Roses.

Antecedents de fets

1. Acord del Ple, de data 25 de juliol de 2011, sobre l’aprovació de la constitució de la
Mesa de Contractació Permanent, publicat en el BOP de Girona número 156, de data 17
d'agost de 2011. 

2. Acord del Ple, de data 25 d'agost de 2014, sobre la modificació del càrrec de secretària
de la Mesa de Contractació Permanent, publicat en el BOP de Girona número 208, de data
31 d'octubre de 2014. 

3. Acord del Ple, de data 30 de juny de 2015, sobre el nomenament dels representants de
la corporació als òrgans col·legiats en els quals participen, entre els quals hi consta la Mesa
de Contractació Permanent, publicat en el BOP de Girona número 160, de data 19 d'agost
de 2015. 

4. Acta de la Mesa de Contractació Permanent, de data 7 de setembre de 2015, sobre la
proposta d'ampliació de membres en què la Mesa de Contractació Permanent proposa que
l'arquitecta municipal, cap de l'Àrea d'Urbanisme, formi part de la Mesa. 

Fonaments de dret

Primer.  Text  refós  de  la  Llei  de  contractes  del  sector  públic,  aprovat  pel  Reial  decret
legislatiu 3/2011, de 14 de novembre

Segon.  Reial  decret  817/2009,  de 8  de maig,  pel  qual  es desplega  parcialment  la  Llei
30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector públic.
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Tercer. Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i
del  procediment administratiu comú, modificada per la Llei  4/1999, de 13 de gener,  en
relació amb els articles concordants de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de
procediment de les administracions públiques de Catalunya.

Quart.  Reial  Decret  2568/1986,  de  28  de  Novembre,  pel  qual  s’aprova  el  Reglament
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats Locals.

Cinquè.  Reglament  d’organització  municipal,  aprovat  pel  Ple  en  sessió  de  data  29  de
novembre de 2004.

Sisè. L’òrgan competent per a l’adopció d'aquest acord és el Ple de la corporació al tractar-
se   d’una modificació d’un acord adoptat pel Ple sense que hagi aprovat cap delegació a
favor d’un altre òrgan al respecte.

A proposta de l’alcaldessa presidenta de l’Ajuntament de Roses la Comissió Informativa
Genèrica del Ple adopta el següent

ACORD 

1. Designar a  l'arquitecta municipal,  cap de l'Àrea d'Urbanisme, com a membre de la
Mesa de Contractació Permanent, que actuarà com a vocal. 

2. Comunicar l’adopció del present acord a tots els membres que composen la Mesa de
Contractació Permanent.

3. Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província de Girona i en el Perfil del
Contractant de l'Ajuntament.=EXP.2780/2011* 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA

Comenta que, com es va explicar en Comissió Informativa, la Mesa de Contractació ja està
constituïda però, precisament, consideren que tenir a la cap d’Àrea d’Urbanisme és bo per
poder explicar la situació, precisament de les contractacions, ja que pot aclarir-nos punts
que, sense les seves explicacions, són més difícils d’entendre. 

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA
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Sr. Joan Plana.- Entenen que és un element d’organització interna. Si es considera que la
presència  de  l’arquitecta  municipal  és  necessària  a  la  Mesa  de  Contractació,  per  part
d’aquest grup municipal no hi ha cap objecció i, per tant, hi votaran a favor.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

04.- RATIFICAR LA RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA NÚM. 2415/20.08.2015 DE 17 D’AGOST
DE 2015 PER LA QUAL ES VA APROVAR CONVENI DE COL·LABORACIÓ L’ENTRE EL
CONSORCI  DE  COMERÇ,  ARTESANIA  I  MODA DE  CATALUNYA,  L’AJUNTAMENT DE
ROSES I L’ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS DE ROSES PER A LA CONSOLIDACIÓ DEL
CENTRE COMERCIAL A CEL OBERT (CCCO) DE ROSES.

El senyor Fèlix Llorens i Palou, responsable de l’Àrea de Promoció Econòmica i Turisme
presenta la proposta d'acord que és del tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a la ratificació de la resolució de l'alcaldia núm. 2415/20.08.2015 de data
17 d’agost de 2015, d'aprovació del conveni de col·laboració entre el Consorci de Comerç,
Artesania i Moda de Catalunya, organisme adscrit al Departament d’Empresa i Ocupació de
la Generalitat de Catalunya, l’Ajuntament de Roses i l’Associació de Comerciants de Roses
per a la consolidació del Centre Comercial a Cel Obert (CCCO) de Roses.

Antecedents

1. En  data  17  d’agost  de  2015  (Resolució  de  l'alcaldia  núm.  2415/20.08.2014)  es  va
adoptar la següent resolució:

1. Aprovar el conveni de col·laboració entre el Consorci de Comerç, Artesania i Moda de
Catalunya, organisme adscrit al Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de
Catalunya,  l’Ajuntament  de Roses i  l’Associació  de  Comerciants de Roses per  a  la
consolidació del Centre Comercial a Cel Obert (CCCO) de Roses. 

2. La signatura d’aquest conveni suposa el compromís per part de l’Ajuntament de Roses
a  col.laborar  en  la  difusió,  promoció  i  coordinació  del  projecte  i  col.laborar  en  la
consecució dels objectius del present Conveni.

3. La signatura d’aquest conveni de col.laboració no suposa cap despesa per l’Ajuntament
de Roses. 
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4. Facultar a l’alcaldessa-presidenta per la signatura del conveni a dalt esmentat.

5. Ratificar el present conveni en el proper Ple que se celebri per majoria simple.

6. Notificar aquest acord i còpia del conveni a la Direcció General d’Administració Local
del  Departament  de Governació  de la  Generalitat  de  Catalunya,  c/  Via  Laietana,  26
08003 Barcelona

7. Notificar  aquest  acord  al  Consorci  de  Comerç,  Artesania  i  Moda  de  Catalunya  i  a
l’Associació de Comerciants de Roses.

8. Comunicar aquest acord i còpia del conveni a Serveis Jurídics.”

2. La  Comissió  informativa  del  dia  13  d’octubre  de  2015  ha  emès  un  dictamen
favorable al respecte.

Fonaments de Dret

Art. 6.1 L/30/1992 de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i
del procediment administratiu comú.

El regidor de l’Àrea de Promoció Econòmica i Turisme, Fèlix Llorens i Palou, proposa a la
Comissió Informativa del Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent:

ACORD

1. Ratificar la resolució de l'alcaldia núm. 2415/20.08.2015 de 17 d’agost de 2015 per la
qual es va aprovar conveni de col·laboració entre el Consorci de Comerç, Artesania i
Moda de Catalunya,  organisme adscrit  al  Departament  d’Empresa i  Ocupació  de la
Generalitat  de  Catalunya,  l’Ajuntament  de  Roses  i  l’Associació  de  Comerciants  de
Roses per a la consolidació del Centre Comercial a Cel Obert (CCCO) de Roses. Exp
3648/2015.

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr.  Fèlix  Llorens.-  Explica  que  es  tracta  d’una  subvenció  que  atorga  el  Departament
d’Empresa i Ocupació a l’ACORD i que l’única funció de l’Ajuntament de Roses és la de fer
de mitjancer en aquest conveni.
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INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

Sr.  Èric  Ibáñez.-  Creu  que  tot  el  que  sigui  reforçar  i  potenciar  el  comerç  en  el  nostre
municipi és totalment positiu i aquest Conveni va en aquesta direcció i, és per aquest motiu,
el seu grup municipal hi votarà a favor.

Tot  i  així,  adverteix  que  totes  les  actuacions  que  el  Pla  contempla  es  realitzen  a  la
temporada estival, de juny a setembre, o bé per Nadal. Aquest grup es pregunta si no seria
interessant estudiar la possibilitat  de realitzar algunes actuacions fora d’aquestes dates.
Actuacions que podrien ajudar a revitalitzar els mesos en què hi ha menys activitats. 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Fèlix Llorens.- Al seu entendre, no li queda clar si el prec que ha fet el Sr. Ibáñez s’hauria
de situar fora d’aquest punt o bé aquest es dirigeix al Conveni.

En tot cas, li dona tota la raó en el fet que s’han de realitzar més actuacions fora de l’època
estival perquè hi hagi feina tot l’any i comenta que així ho faran.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.

05.- DONAR COMPTES AL PLE DEL DECRET DE L'ALCALDIA NÚMERO 2626/17.09.15,
EN RELACIÓ AMB LA DELEGACIÓ A LA PRESIDÈNCIA DELEGADA DE XALOC DE LA
RESOLUCIÓ DELS RECURSOS EN VIA ADMINISTRATIVA CONTRA ACTES EMESOS PER
LA GERÈNCIA DE XALOC

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació llegeix la proposta d'acord que és del
tenor literal següent:

Identificació del document

Donar comptes al Ple del Decret de l'Alcaldia número 2626/17.09.15, en relació amb la
delegació  a  la  Presidència  delegada  de  XALOC  de  la  resolució  dels  recursos  en  via
administrativa contra actes emesos per la Gerència de XALOC.

Antecedents
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1. L'Alcaldia,  amb  data  9  de  setembre  de  2015,  va  dictar  el  Decret  número
2626/17.09.15 del tenor literal següent:

“Antecedents de fet

1. Mitjançant acord de Ple de data 26 d'octubre de 2010, de conformitat amb el que
disposa  l’article  7  del  Text  refós  de  la  Llei  reguladora  de  les  hisendes  locals
(TRLRHL), aquest Ajuntament va delegar a la Diputació de Girona les funcions de la
gestió i recaptació voluntària i executiva dels expedients sancionadors en matèria de
trànsit viari urbà, que les exerceix mitjançant el seu Organisme autònom XALOC

2. Mitjançant Decret d'Alcaldia núm. 3600/17.12.14, de data 15 de desembre de 2014,
de  conformitat  amb  el  que  disposa  l'article  13  de  la  Llei  30/1992,  de  26  de
novembre,  de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i  del  Procediment
Administratiu Comú (LRJ-PAC), modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener, i, en
el seu cas, per l'article 71.2 de la Llei 18/2009, de 23 de novembre, es va delegar la
potestat  sancionadora a l'òrgan competent  de XALOC, que segons la  normativa
interna correspon el seu exercici a la Gerència de XALOC.

3. En data 2 de gener de 2015, XALOC va rebre la notificació del Decret de delegació
de la potestat sancionadora, considerant-se acceptada, tàcitament, pel transcurs de
3  dies  hàbils  des  de  la  seva  recepció  sense  manifestació  expressa  de  la  no
acceptació davant l'òrgan delegant, de conformitat amb el que disposa l'article 114
del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals
(ROF), aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre.

4. El  Decret  no  es  pronunciava  sobre  la  delegació  dels  recursos  contra  els  actes
dictats per la Gerència de XALOC en virtut de la delegació conferida.

5. XALOC ha emès informe, de data 23 de juliol de 2015, amb relació a la possibilitat
de la delegació de la resolució dels recursos que esgoten la via administrativa, en
base als fonaments de dret que en ell s'exposen, que consta a l'expedient.

Fonaments de dret

Primer.-  De conformitat  amb el  que disposen els  articles 13,  116,  117 i  118 de la  Llei
30/1992,  de 26 de novembre,  de  Règim Jurídic  de les  Administracions Públiques i  del
Procediment Administratiu Comú (LRJ-PAC), i els articles 77 i 8 de la Llei 26/2010, de 3
d'agost, de Règim Jurídic i de Procediment de les Administracions Públiques de Catalunya,
quant a l'òrgan competent per conèixer del recurs de reposició i de revisió.

Segon.- De conformitat amb el que disposa l'article 13.4 de la LRJ-PAC i l'article 115 del
ROF quant a la delegació expressa de la delegació dels recursos.
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Tercer.- De conformitat amb que disposa l'article 89.5 de la LRJ-PAC.

Per tot això, en virtut de les atribucions que m'han estat legalment conferides, 

RESOLC:

1. Delegar la resolució dels recursos en via administrativa contra actes emesos per la
Gerència de XALOC a la Presidència delegada de XALOC, en virtut de la delegació
conferida, que quedarà vinculada pel que fa a la seva durada i vigència als acords de
delegació esmentats en els antecedents.

2. Donar comptes al Ple de la corporació d'aquest Decret de delegació.

3. Notificar  aquest  Decret  a  XALOC per  tal  que  el  seu  president  delegat  accepti  la
delegació conferida expressament.

4. Comunicar  aquest  Decret  a  les  diferents  Àrees  d'aquesta  corporació,  per  al  seu
coneixement i efectes.”

2. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, en sessió del dia 13 d'octubre de 2015, ha
emès un dictamen favorable al respecte.

A proposta de l'alcaldessa presidenta de la corporació, senyora Montse Mindan i Cortada,
el Ple adopta el següent

Acord

1. Donar comptes del Decret de l'Alcaldia número 2626/17.09.15, de data 9 de setembre
de 2015, referent a la delegació de la resolució dels recursos en via administrativa contra
actes emesos per la Gerència de XALOC a la Presidència delegada de XALOC, en virtut
de la delegació conferida.= Exp. 6111/14*

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA

Sr. Manel Escobar.- Tal com ja va comentar en la Comissió Informativa en relació amb
aquest punt, sol·licita que es demani a XALOC – al mateix temps que s’entren en converses
d’aquest tipus – que tinguin una mica més de tacte a l’hora de tramitar qualsevol expedient
un cop aquest ha passat la barrera de l’Ajuntament i arriba a XALOC.

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA
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Sra. alcaldessa.- Explica que ja han mantingut una reunió amb els responsables de XALOC i
n’hi haurà una altra en breu en la qual faran arribar el suggeriment del regidor senyor Manel
Escobar.

El Ple en queda assabentat.

06.- APROVAR INICIALMENT L’ANNEX AL CONVENI URBANÍSTIC INTEGRANT DEL PLA
D’ORDENACIÓ URBANÍSTICA MUNICIPAL (POUM) DE ROSES DE L’ÀMBIT DEL POLÍGON
D’ACTUACIÓ DE LA QUANA DE DATA 26 DE JULIOL DE 2006

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Carles Pàramo.- Explica que es tracta d’un annex a un conveni – que ve del 2006 - que
feia referència a la cessió i urbanització d’un petit espai situat a la zona que hi ha a sobre de
la riera de la Quana, a peu de la muntanya del Puig Rom. Zona en la qual es veuen obligats
a  fer-hi  aquest  annex  perquè hi  ha  una  discrepància  en  els  metres  quadrats  previstos
inicialment de cessió i urbanització.

Així com en el conveni del POUM de 2010 es contemplava que la cessió era de 178,63 m 2 ,
en la proposta d’incorporació que es fa, i que s’accepta, aquests passen a ser 183,33 m2.

El senyor Carles Pàramo, alcalde president presenta la proposta d'acord que és del tenor
literal següent: 

Antecedents

1. El dia 26 de juliol de 2006 l’Ajuntament de Roses formalitza amb André Jean Marc
Segalas i Simonne Léoni Segalas, nascuda Saint Martin, un conveni urbanístic de
l’àmbit del Polígon d’actuació La Quana, amb els següents pactes (exp. 6163/06):

1) L’objecte del conveni és establir la qualificació urbanística de la finca amb referència
cadastral 5685060EG1758N0001AJ perquè sigui edificable, així com les superfícies a
cedir com a vialitat i els termes de la urbanització.

2) Els  senyors  Segalas  cedeixen  a  l’Ajuntament  de  Roses,  en  concepte  de  cessió
obligatòria i lliure de càrregues i per destinar a sistema viari, la part de la seva finca
afectada per vialitat, corresponent als 178,63 m² que es grafiaven en el plànol adjunt al
conveni. Cessió acceptada per l'Ajuntament de Roses en el mateix acte.

La cessió s’haurà d’inscriure al Registre de la Propietat en el termini de dos mesos des de
l’aprovació definitiva del POUM.
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3) Els senyors Segalas urbanitzaran aquesta vialitat cedida, en el termini màxim de 2 anys
des de l’aprovació definitiva del POUM, essent condició indispensable per poder obtenir
llicència de construcció.

4) Per garantir aquesta urbanització, els senyors Segalas presentaran un aval per import
de 17.863 €, abans del dia 12 de setembre de 2006 (inclòs), a fi que es pugui sotmetre a
informació pública el conveni.

En  cas  de  no  executar  la  urbanització  en  el  termini  indicat,  l’Ajuntament   l’executarà
subsidiàriament amb càrrec a l’aval.

5) L’Ajuntament recollirà en el document del POUM la qualificació urbanística de la finca
cadastral núm. 5685060EG1758N0001AJ amb la mateixa clau que la resta de finques
de l’àmbit, és a dir, clau 6c2.3.

6) Els senyors Segalas desisteixen de qualsevol reclamació de responsabilitat patrimonial
derivada de la nova ordenació prevista al POUM, i desisteixen del recurs contenciós
administratiu  núm. 194/2005, interposat contra la  desestimació de la  seva sol·licitud
d’expropiació de la finca.

7) L’eficàcia del conveni queda condicionada suspensivament a la seva aprovació pel Ple
de la corporació i l’aprovació definitiva del POUM.

2. La Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona aprova definitivament el POUM de Roses
i el publica en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 5682, de 30 de juliol de
2010.

3. Amb data 12 de setembre de 2006, André Jean Marc Segalas i Simonne Léoni Saint
Martin-Segalas ingressen al Departament de Tresoreria de l’Ajuntament la quantitat de
17.863 € en concepte de garantia provisional de les quotes d’urbanització de la Unitat
d’actuació 36.

4. En data 13 d’agost de 2014, RE 12658/14, Concept 30 SL, representada per Philip
Michel Enjolras, sol·licita llicència d’obres per construir un habitatge unifamiliar aïllat
amb piscina al carrer del Riu Tordera, 1, de Roses (referència cadastral 5685060),
d’acord amb el projecte bàsic redactat per l’arquitecte Gerard Cuevas González (exp.
4463/14).

5. Amb data 11 de març de 2015 l’Alcaldia, mitjançant Decret núm. 918/15, resol,  entre
altres punts,  requerir  a l’interessat que,  per tal  d’iniciar  els tràmits per formalitzar  la
cessió de la vialitat i possibilitar la seva inscripció en el Registre de Propietat, aporti:

a) Certificat de domini i càrregues de l’esmentada finca i còpia del DNI del cedent. 

b) Projecte d’urbanització de la cessió per vialitat que afecta aquesta finca. 
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6. En  data 14 d’abril de 2015, RE 5614/15, Simonne  Saint  Martin aporta el “Projecte
d’urbanització de la cruïlla entre els carrers del Riu Tordera i del Riu Llobregat i la finca
amb referència cadastral 5685060 de Roses”, redactat per l’arquitecte tècnic Francisco
Abarca González l’abril de 2015  i  que  compta  amb un  pressupost  d’execució  per
contracte de 17.863,00 €, sense IVA (exp. 1961/15).

L’objecte del projecte és executar una rasa pel nou clavegueram, desplaçar un embornal,
realitzar les voreres de l’àmbit de la finca, construir una escala i dues jardineres, asfaltar la
part de la finca destinada a vialitat i pas de vehicles, instal·lar un fanal i reinstal·lar un senyal
vertical.

7. Amb data 28 d’abril de 2015 l’Alcaldia, mitjançant Decret núm.1360/15, resol informar a
l’interessat que, tant la formalització de la cessió de vialitat d'acord amb el conveni
urbanístic,  com l'aprovació del  projecte d'urbanització d'aquest  àmbit  (procediments
que es troben en fase de tramitació) han de ser prèvies o simultànies a l'atorgament  de
la llicència d'obres.

8. Amb data 26 de maig de 2015, l’arquitecta municipal, cap del Departament de Projectes
Urbans  i  Habitatge  de  l’Àrea  d’Urbanisme,  informa  favorablement  el  projecte
d’urbanització  i  conclou  que  l’aprovació  definitiva  d’aquest  projecte  ha  de  quedar
condicionada a la formalització de la cessió de la vialitat,  atès que, segons el conveni,
la  superfície a cedir és de 178,63 m² i segons el projecte és de 169,20 m²; agafant com
a  mesurament  real  el  topogràfic  aportat  en  el  projecte  d’urbanització  redactat  per
l’arquitecte tècnic Francisco Abarca González l’abril de 2015 (RE 5614/14.04.2015) i la
parcel·la edificable, la superfície de cessió haurà de ser de 183,33 m².

CONVENI POUM

(superfície,  segons
cadastre) m²

PROJECTE
URBANITZACIÓ m²

PROPOSTA  A  INCORPORAR  AL
DOCUMENT  D'APROVACIÓ
DEFINITIVA  (superfície,  segons
topogràfic) m²

ÀMBIT URB. - 169,20 198,25

CESSIÓ 178,63 169,20 183,33

L’àmbit del projecte presentat no coincideix amb l'àmbit del terreny abans de la cessió, això
fa  que  part  de  la  cessió  quedaria  sense  urbanitzar,  per  tant,  l'àmbit  del  projecte
d'urbanització ha de coincidir  amb l'àmbit  de cessió,  d'aquesta manera es garanteix  la
continuïtat de la vialitat.

9. Amb data 29 de juny de 2015 els serveis jurídics municipals de l’Àrea d’Urbanisme
informen de la tramitació a seguir per a l’aprovació del projecte d’urbanització.
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10. La Junta de Govern Local del 13 de juliol de 2015 acorda aprovar inicialment l’esmentat
projecte d’urbanització (amb un pressupost d’execució per contracte de 17.863 €, IVA
no inclòs), sotmetre’l a informació pública, donar-ne audiència als titulars de les finques
veïnes i sol·licitar a les empreses de subministrament de serveis afectades que, en el
termini d’un mes, es pronunciïn sobre el projecte. 

També  acorda  que  l’aprovació  definitiva  del  projecte  queda  condicionada,  entre  altres
punts, a la formalització de la cessió de la vialitat.

11. Amb data 30 de setembre de 2015 es redacta l’Annex al conveni urbanístic integrant del
Pla  d’ordenació  urbanística  municipal  (POUM)  de  Roses  de  l’àmbit  del  Polígon
d’actuació de La Quana de data 26 de juliol de 2006, amb els següents pactes:

1)  Un cop cedida i acceptada per les parts la cessió (conveni de 26 de juliol de 2006), la
descripció de les finques,  una vegada practicada la segregació ajustada al topogràfic
aportat en el projecte d’urbanització redactat per l’arquitecte tècnic Francisco Abarca
González l’abril de 2015 (RE 5614/14.04.2015),  és la següent:

- Finca 1: Porció de terreny de 493,08 m², carrer del Riu Tordera número 1 del terme
municipal de Roses. Limita al Nord: parcel·la amb referència cadastral 5685060EG1758,
Sud:  parcel·la  cedida  i  cruïlla  dels  carrers  del  Riu  Tordera  i  del  Riu  Llobregat.  Est:
parcel·la cedida i el carrer del Riu Tordera. Oest amb la parcel·la cedida i carrer del Riu
Llobregat.

- Finca 2: Porció de terreny destinat a vialitat de 183,33 m². Limita al Nord amb la finca de
la qual se segrega,  referència cadastral 5685060EG1758N, Sud: cruïlla dels carrers del
Riu Tordera i del Riu Llobregat,  Est amb el carrer del Riu Tordera i Oest amb el carrer
del Riu Llobregat.

2)  Els costos que es generin per inscriure al Registre de la Propietat les finques resultants,
aniran a càrrec de la part cedent.

12. Amb data 1 d’octubre de 2015 els serveis jurídics municipals informen favorablement el
contingut  de  l’esmentat  Annex  al  conveni  i  de  la  tramitació  a  seguir  per  a  la  seva
aprovació.

13. La Comissió Informativa del Ple de l’Ajuntament del dia 13 d’octubre de 2015 ha emès
un dictament al respecte. 

14. Amb data 20 d’octubre de 2015, el regidor responsable de l’Àrea d’Urbanisme i Medi
Ambient, Carles Pàramo i Ponsetí, dicta una proposta al respecte 

Fonaments de dret
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Primer.  Pla  d'ordenació  urbanística  municipal  (POUM)  de  Roses  (DOGC núm.  5682  de
30.07.2010).

Segon. Articles 25 i 26 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament
de la llei d’urbanisme (DOGC núm. 4682, de 27.07.2006).

Tercer. Article 104 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el text refós
de la Llei d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010); modificat per la Llei 3/2012, de
22 de febrer (DOGC núm. 6077, de 29.02.2012). 

Resolució

El Ple de l’Ajuntament adopta el següent 

ACORD:

1. Aprovar  inicialment  l’Annex  al  conveni urbanístic  integrant  del  Pla  d’ordenació
urbanística municipal (POUM) de Roses de l’àmbit del Polígon d’actuació de La Quana
(conveni de 26 de juliol de 2006), entre l’Ajuntament de Roses i Simonne Léonie Carmen
Saint Martin, vídua d’André Jean Marc Segalas.

L’esmentat Annex es refereix a la descripció de les finques una vegada cedida i acceptada
per les parts la cessió (any 2006)  i  practicada la  segregació de la finca amb referència
cadastral  5685060EG1758 ajustada  al  topogràfic  aportat  per  l’interessat  en  el  projecte
d’urbanització redactat per l’arquitecte tècnic Francisco Abarca González l’abril  de 2015
(RE 5614/14.04.2015).

2. Sotmetre-ho a informació pública,  pel  termini  d’un mes,  mitjançant  la  publicació de
l’esmentat Annex en el  Butlletí Oficial de la Província de Girona i en el tauler d’edictes
electrònic (e-tauler) de la web municipal www.roses.cat  .

3. Facultar a l’alcaldessa presidenta per formalitzar la signatura de l’esmentat Annex al
conveni.

4. Notificar-ho a Simonne Léonie Carmen Saint Martin, vídua d’André Jean Marc Segalas, i
comunicar-ho  a  la  Unitat  de  Patrimoni  de  l’Ajuntament,  per  al  seu  coneixement  i
efectes.= Exp.3470/15 – ref. PU15002SE.

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

Sr.  Joan  Plana.-  Per  una banda consideren que,  per  norma general,  requalificar  zones
verdes per convertir-les en urbanitzables no és una pràctica massa recomanable alhora
d’anar ‘tunejant’ el POUM.
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Malgrat  això,  en  aquest  cas  concret,  entenen  que  segurament  ni  les  dimensions  ni  la
ubicació són les millors per ubicar un espai d’aquestes característiques. Segons els acords
del Congrés d’Istanbul del 1996 sobre els assentaments humans els espais verds han de
ser  assequibles i  han d’estar  a una distància de temps mínima per  vèncer  la  distància
psicològica que tots tenim i que en cas contrari, no facilita el seu ús. Atenent a aquesta
definició dels experts, sense dubte, aquesta zona no s’acaba d’ajustar a la idoneïtat per a
aquestes utilitats. 

Per aquest motiu, explica que no votaran a favor del conveni però tampoc s’hi oposaran.

A  banda  d’això,  també  ha  passat  a  l’hora  de  prendre  la  seva  decisió  en  relació  amb
l’orientació del vot, el fet que ja han detectat en un parell de casos que han votat a favor de
projectes  que  plantejava  l’Àrea  d’Urbanisme  i  amb  posterioritat  s’han  assabentat  de
controvèrsies relacionades amb el projecte. 

Això va passar  amb l’expropiació  de la  finca de la  cristalleria  del  carrer  Tarragona,  on
l’Ajuntament va exhaurir i  allargar de forma innecessària un conveni de permuta que no
tenia pensat executar des del principi,  exposant-se així a una demanda d’interessos de
demora, tal com ha acabat passant. 

I ha passat també amb la finca del costat del càstrum visigòtic on es va aprovar fer-hi una
zona verda i que amb posterioritat es van assabentar que estava afectada per un acord
verbal de permuta amb el propietari dels terrenys que, segons han sabut, finalment s’ha
trencat sense previ avís.

Tots aquests casos, sense dubte, fan que baixi la confiança en una Àrea tant sensible com
és la d’Urbanisme i fan que aquest grup municipal s’ho hagi de pensar molt abans de donar
el seu vistiplau als projectes que aquesta Àrea presenta.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Carles Pàramo.- Primer de tot comentar que li ha agradat tot el que ha dit el senyor
Plana i, evidentment, ell mateix també és partidari que les zones verdes estiguin situades on
han d’estar. 

Així mateix, li indica que, si aquesta és la seva preocupació el convida perquè reflexionin
plegats sobre el POUM aprovat el 2010 pel Ple d’aquest Ajuntament, al qual Convergència i
Unió hi va votar en contra.

Aleshores dir  que,  aquesta sí  que és una zona verda,  d’aquelles tècniques que es van
utilitzar en aquest POUM per omplir unes necessitats urbanístiques o en definitiva per cobrir
l’expedient.
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Per tant, del que s’està parlant aquí és de cobrir un diferencial de 30 m2 per ajustar-se a la
realitat. Al que era la finca, al que mostrava el topogràfic que s’ha fet posteriorment i a
l’ajustació.

Responent  a  la  part  referent  a  la  pèrdua  de  confiança  manifestada  pel  senyor  Plana,
comenta que no entén el  perquè.  La confiança es perd quant  una cosa no s’entén.  Li
assegura que s’hi pot dirigir o pot anar-lo a veure sempre que ho vulgui – tant abans com
després del Ple – i li explicarà la circumstància de cada cosa.

Ha parlat del carrer Tarragona que dóna també al carrer Trinitat. Una expropiació que es va
fer d’acord amb el propietari. Explica que es va complir – escrupolosament- amb el que es
deia en el conveni del POUM del 2010; el qual deia clarament que es permutava per unes
finques o bé es pagava amb diners i això és el que s’ha fet.

Qui té la finca expropiable, com és en aquest cas, no ha d’estar passiu a l’espera que algú li
digui. L’Ajuntament té molta feina, molts projectes, moltes coses entre mans i aquelles que
ningú reclama, igual que a la vida mateixa, van quedant en segon terme. 

No hi va haver cap mena de premeditació. En tot cas, el que sí que estava claríssim era que
si  hi  havia alguna necessitat  per part  del propietari  que se l’expropiés o permutés,  allò
s’hauria fet immediatament. 

Exposa que, de fet, hi ha un cas que està passant ara mateix, més avall en el mateix carrer
Tarragona. Hi ha uns propietaris que han demanat que se’ls expropiï la casa i, tot i que se’ls
ha contestat que aquest any l’Ajuntament no disposa de pressupost, ja s’han iniciat els
tràmits. La valoració es va demanar el mes de setembre i a partir del pressupost del 2016 –
si aquest és provat pel Ple- podran dur a terme l’expropiació convinguda.

Per tant, no cal perdre la confiança. Aquesta no es perd ni es guanya sinó que es manté a
través  de  converses  –  no  només  amb  el  polític-  sinó  amb  la  presència  dels  caps  i
responsables de l’Àrea d’Urbanisme.

Una expropiació  és un  tema molt  seriós  en què  intervenen  molt  elements,  bàsicament
tècnics més que no pas de criteri polític.  

Pel que fa a l’altre exemple exposat pel senyor Plana, el del Puig Rom, el ponent explica
que l’Ajuntament va assistir a una subhasta – si malament no recorda va ser el 1996- per
comprar dues finques per poder accedir al càstrum visigòtic. Ningú més va concórrer a la
subhasta de manera que l’Ajuntament les va comprar. 

Per tant, des del 1996 fins a enguany, han passat gairebé 20 anys, amb quatre governs
diferents. Aleshores aquells propietaris van mantenir converses amb un govern, amb un
altre... Les converses no arribaven mai a terme perquè els propietaris sempre tenien algun
“pero”. I això és el que va passar. De la mateixa manera que el regidor d’ERC ha preguntat,
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el regidor ponent respon, defensa i explica el que va passar. Continua referint que quan
s’arribava a un acord sempre hi havia “una mica més i una mica més”, de manera que han
anat passant els anys. Tant és així que el 2010, amb un altre govern de color diferent, en el
que Convergència i Unió no hi era, aquella finca es va mantenir com a zona verda. Per la
qual cosa, no és ni un caprici ni una falta d’aquest govern ni d’aquests 4 o 5 mesos que
porten aquest equip de govern.

Per consegüent, allò és zona verda. I fent servir les paraules del senyor Plana, està d’acord
que no es pot ‘tunejar’ el POUM fent canvis perquè hi ha una zona que m’agrada i una altre
que no. Així mateix, li apunta que això de no ‘tunejar’ s’ho ha d’aplicar a ell mateix, de
manera que si el que hi ha a peu del càstrum visigotic és zona verda, s’ha de mantenir com
a zona verda. 

I en cas que a l’Ajuntament se li acudís voler-ho modificar – cosa que no creu probable
perquè el propietari ja ha exhaurit totes les possibilitats al llarg de 20 anys i amb quatre
governs diferents – però en el cas que això es volgués canviar, altre cop tindriem el càstrum
visigòtic sense accessos com a mínim durant 5 o 6 anys més; perquè una modificació de
zona verda, per evitar que la gent es dediqui a ‘tunejar’ el POUM, no es pot fer amb la ‘certa
facilitat’ d’un pla que aprova el Ple i que s’aprova directament la Comissió Territorial de
Girona sinó que aquesta modificació s’ha d’enviar al Consell Executiu de la Generalitat de
Catalunya. 

Per tant, reitera que, canviar una zona verda és un tema molt seriós que no es pot canviar
així com així. I en el cas que ens ocupa ara, el que s’ha fet és ampliar-la, de manera que la
cessió ha sigut major que la que hi havia prevista al POUM, per tant el regidor ponent li
prega que davant qualsevol dubte ho pregunti ja que se li explicarà i li informarà ‘fil per
randa’. I perquè no hi pugui haver cap dubte que serà la seva paraula i prou, reitera que
aquesta conversa la poden mantenir davant de les persones que el senyor Plana cregui que
garanteixen la legalitat i el procediment; tant des del punt de vista urbanístic, arquitectes,
com des del punt de vista jurídic, els advocats que treballen a l’Ajuntament.

Per tot això, mantenen aquesta proposta en el sentit que considera que se li ha de donar
suport perquè en aquest cas no solament no es perd zona verda sinó que a més a més se’n
guanya. I, reitera que l’única cosa que s’està fent és complir amb el conveni que es va
aprovar – incidint que, no només amb el seu vot en contra sinó amb el d’altres persones
com el senyor Marc Danés o la mateixa alcaldessa. Amb la qual cosa, només s’està donant
compliment a allò que en el seu dia el Ple va acordar.

Repeteix que no és qüestió de confiança o no, sinó de pur tràmit. De manera que no li
pregunti  si  hi  està d’acord o no perquè el  que sí  sap és que com a regidor  de l’Àrea
d’Urbanisme té l’obligació de presentar la proposta i de votar-hi a favor.

Retornant al tema del Puig Rom, i emplaça al senyor Plana a què aquesta setmana vinent
s’asseguin i així li ensenyarà tot l’expedient i podrà comprovar que no tenen cap sentit les
paraules que ha manifestat en la seva intervenció.
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INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

Sr.  Joan  Plana.-  En  qualsevol  cas  explica  que,  bàsicament  al  que  es  volia  referir,
evidentment no era a acusacions de caire legal ni de cometre cap il·legalitat perquè sinó
evidentment no estaria al Ple. Sinó que ja és la segona vegada que voten a favor d’un
projecte que es presenta des de l’Àrea d’Urbanisme i després s’han assabentat de tota la
història que hi  ha al  darrera del propi projecte i,  per tant,  tot això els genera una certa
inseguretat alhora de valorar determinats projectes.

La seva voluntat era només fer palès aquest fet i explicar que això ha pesat alhora de fer-los
prendre la decisió d’abstenir-se ne aquest punt.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Carles Pàramo.- Per acabar, li reitera que quan vegi qualsevol iniciativa que vingui d’una
anterioritat de més d’un any, l’insta tant ell com a qualsevol altre membre dels que estan
avui en aquesta mesa a que el vagin a veure i així plegats podran refer l’expedient i així,
podran refer la història. 

Finalment comentar que ell mateix s’ha hagut d’estudiar tot l’expedient, ja que es va iniciar
al 1996 i s’ha incorporat al POUM del 2010, per tant aquest tema ve de molt lluny. 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: Nou (9) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés,
Anna Jorquera, Olga Simarro, Antonio Rodríguez, Francesc Giner i Fèlix Llorens

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions:  Set  (7)  Joan  Plana,  Èric  Ibáñez,  Verònica  Medina,  Gerard  Teixidó,  Manel
Escobar, José M. Álvarez, José A. Valdera

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.

 

 07.- MODIFICACIÓ DE CRÈDIT NÚM.6 DEL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2015.
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EXPLICACIÓ DE L'ALCALDESSA PRESIDENTA

Sra. alcaldessa.- Abans de passar la paraula al regidor que presenta la proposta, creu que
val la pena explicar que des d’Alcaldia aquesta és una modificació fora de les modificacions
corrents fetes entre partides per despeses necessàries per a l’Ajuntament perquè també
incorpora una quantia de 2.200.000 euros que, en el cas que s’aprovi aquesta proposta,
seran destinats a reserva del pagament per la indemnització – en el cas que se signés el
conveni amb el Royal Marine – per solucionar definitivament el problema i evitar l’enderroc
de la planta superior.

Així mateix afegir que, el conveni, en cas de ser aprovat, passarà pel Ple i així tothom podrà
conèixer tots els ‘ets i uts’ que comportarà la seva signatura. A més a més, abans d’arribar
a aquesta proposta de modificació de crèdit,  això també ha estat  debatut en Junta de
Portaveus i amb tots els partits polítics.

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

El senyor Marc Danés, regidor responsable de l’Àrea d'Economia i Hisenda, presenta la
proposta d'acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta del Regidor de l’àrea d'Economia i Hisenda, per tal que s’aprovi la modificació de
crèdit núm. 6 del pressupost per a l’exercici 2015.

Antecedents

1. Petició  de  l’Àrea  d’Urbanisme  de  modificació  de  crèdits  per  tal  de  realitzar
l’execució de dos projectes dins el recinte de la Ciutadella: 

- La restauració d’una torre de la muralla medieval, amb un pressupost de 128.569,60 €,
de la qual la Diputació de Girona ha concedit una subvenció de 24.000,00 € amb la
condició de justificar les despeses de la seva execució abans del 30/11/2015,

- i unes obres de manteniment i conservació de murs de la contraescarpa, contraguàrdia
de Sant Genari i revellí de Sant Antoni de Pàdua per import de 57.968.74 €, que per tal
d’evitar el seu enderroc total és necessària la seva intervenció urgent.

2. Petició  de  l’Àrea  de  Secretaria  de  modificació  de  crèdit  per  tal  de  signar  una
homologació judicial d’un acord d’inexecució de sentència relatiu a l’edifici del Royal
Marine, que puja a la quantitat de 2.200.000,00 euros.
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3. Petició de l’Àrea de Secretaria de modificació de crèdit per tal d’indemnitzar als antics
llogaters del bar de la SUF, per import de 35.000,00 euros.

4. Acord de la Junta de Govern Local de data 13 de març de 2015, pel que s’aprovava la
liquidació del pressupost de l’exercici 2014, i s’acordava destinar part de l’import del
superàvit a l’amortització de deute, motiu pel qual s’ha de dotar de crèdit l’aplicació
anomenada “Amortització préstecs” per import de 1.249.252,93 euros.

5. Petició de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics per tal de dur a terme l’adquisició
d’un vehicle, per substituir un dels vehicles de què disposa, atès que s’ha avariat, per
import de 18.000,00 euros.

6. Petició de l’Àrea de la Policia Local per tal de dur a terme l’adquisició de tres maxi
Scooters, per import de 35.000,00 euros, ja que les motocicletes actuals no compleixen
els requisits mínims de seguretat i eficiència que requereix aquest servei.

7. Petició de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics per tal de dur a terme l’adquisició
de 3 mòduls de lavabos de neteja automàtica per situar a l’àmbit del mercat,  Riera
Ginjolers i immediacions Port Esportiu, que pugen a la quantitat de 127.000,00 euros.

8. Totes aquestes despeses no poden demorar-se  fins a  l’exercici  següent  i  no tenen
consignació pressupostària o l’existent és insuficient.

9. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 19 d’octubre de 2015.

Fonaments de dret

Primer. Els articles 177 i 181 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós
de la LRHL.

Segon. Els articles 43 i 44 del RD 500/1990.

Tercer. L’article 11 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici 2015.

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d'Economia i Hisenda, sr. Marc Danés Zurdo,
el Ple de la Corporació adopta el següent

ACORD:

1. Aprovar inicialment la modificació de crèdit formada pels següents apartats:

A)  SUPLEMENT  DE  CRÈDIT  D’APLICACIONS  PRESSUPOSTÀRIES  DE  DESPESES  DE
CAPITAL:
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Aplicació
pressupostària

Denominació Consig.
pressup.

abans MC6

Import
projecte

Import MC6 Consig.
Pressup.

després MC6

15.50.3361.6190000 Inversió  ús  gral.
Patrimoni cultural

470.000,00 186.600,00 656.600,00

Projecte  restauració
torre  medieval
Ciutadella (002)

128.600,00

Obres manteniment i
conservació  murs
contraescarpa
Ciutadella,
contraguàrdia  de
St.Genari  i  revellí  de
St.  Antoni  de  Pàdua
(003)

58.000,00

TOTAL 470.000,00 186.600,00 656.600,00

B) CRÈDITS EXTRAORDINARIS D’APLICACIONS PRESSUPOSTÀRIES DE DESPESES DE
CAPITAL:

Aplicació
pressupostària

Denominació Consig.
pressup.

abans MC6

Import
projecte

Import MC6 Consig.
Pressup.

després MC6

15.51.1701.6340000 Inversió  vehicles
Inspecció  Àrea
Infraestructures i SP

0,00 18.000,00 18.000,00

Adquisició  vehicle
(001)

18.000,00

15.51.1533.6330000 Inversió equipaments
Vies Públiques.

0,00 127.000,00 127.000,00

Adquisició  3  mòduls
lavabos (001)

127.000,00
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15.80.1321.6340000 Inversió  Vehicles
Seguretat Ciutadana

0,00 35.000,00 35.000,00

Adquisició  3  Maxi
Scooters (001)

35.000,00

TOTAL 0,00 180.000,000 180.000,00

C)  SUPLEMENT  DE  CRÈDIT  D’APLICACIONS  PRESSUPOSTÀRIES  DE  DESPESES
CORRENTS:

Aplicació
pressupostària

Denominació Consig.
Pressup.
abans MC 6

Import        

MC 6

Consig.  Pressup.
després MC6

15.20.9201.2269901 Indemnitzacions Patrimonials 20.000,00 2.235.000,00 2.255.000,00

15.00.0111.9130000 Amortització préstecs 2.377.400,00 1.249.252,93 3.626.652,93

TOTAL 2.397.400,00 3.484.252,93 5.881.652,93

A + B + C = 186.600,00 euros + 180.000,00 euros + 3.484.252,93 euros = 3.850.852,93
euros

El finançament s’obté de:

D) GENERACIÓ DE CRÈDIT PER INGRÉS:

Aplicació
pressupostària

Denominació Consig.
Pressup. Abans
MC 6

Import
MC 6

Consig.
Pressup.
després
MC6

76103 Subvenció  Diputació:  Restauració
immobles interés patrimonial 2015

0,00 24.000,00 24.000,00

TOTAL 0,00 24.000,00 24.000,00

E) BAIXA D’ALTRES APLICACIONS DE DESPESES:

Aplicació Denominació Consig. Import Consig.
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pressupostària Pressup. Abans
MC 6

MC 6 Pressup.
després
MC6

15.30.9291.5000000 Fons Contingència 55.000,00 35.000,00 20.000,00

15.50.3422.6320000 Inversió  edificis  Instal.lacions
Esportives

270.000,00 180.000,00 90.000,00

15.50.1511.6190000 Inversió ús gral. Urbanisme 195.000,00 41.600,00 153.400,00

15.51.1533.6190000 Inversió ús gral. Vies públiques 261.000,00 121.000,00 140.000,00

TOTAL 781.000,00 377.600,00 403.400,00

F) ROMANENT LÍQUID DE TRESORERIA NO AFECTAT I DISPONIBLE:

Aplicació
pressupostària

Nom Import

15.87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals.

3.449.252,93

TOTAL 3.449.252,93

D + E + F = 24.000,00 euros + 377.600,00 euros + 3.449.252,93 euros = 3.850.852,93
euros.

2.   Exposar al públic el present expedient de modificació de crèdit pel termini de quinze
dies hàbils mitjançant anunci en el BOP, durant els quals els interessats podran examinar i
presentar reclamacions. Si en l’esmentat període no s’haguessin presentat reclamacions, es
considerarà definitivament aprovat, i en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes
per a resoldre-les, i  es publicaran al BOP les consignacions per capítols del pressupost
vigent amb aquesta modificació inclosa.

3.  Comunicar  aquest  acord  als  departaments  afectats,  pel  seu  coneixement  i  efectes
oportuns.”*
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INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

Sr. Joan Plana.- En aquest punt s’aprova la creació de la partida pressupostària necessària
per poder negociar el conveni de la no execució de la sentència en el cas Royal Marine.

Es tracta d’un cas complex, del qual el seu grup municipal tenen coses a dir i sobre el qual
faran profundes consideracions polítiques.  Entenen, però que el  moment de fer-les i  de
parlar-ne amb profunditat serà el moment de debatre i votar el mateix conveni que més
endavant ha d’acabar passant per aquest mateix Ple, de manera que cal deixar per a aquell
moment, l’anàlisi política.

En aquests moments,  toca debatre si  s’habilita  una partida  que permeti  a  l’Ajuntament
resoldre un conflicte que podria suposar un cop demolidor per les seves finances si no s’hi
posa remei.

Comenta que la partida de 2,2 milions d’euros és gran,  però és un mal menor que cal
assumir perquè sinó, ens podríem enfrontar a un cost molt major.  Tot i  ser un grup de
l’oposició,  el  seu  deure  és,  independentment  de la  responsabilitat  que  puguin  exigir  al
govern pels seus actes, vetllar per la institució i per mantenir la qualitat dels serveis que
presta a la ciutadania. En virtut d’aquesta obligació, el seu grup va prendre el compromís de
votar a favor de l’ampliació de crèdit pel bé de l’Ajuntament i pel bé de Roses, i manifesta
que així ho faran.

Pel que fa a la resta d’inversions, entenen que és una forma de no perdre els diners en
mans dels bancs, ja que es corre el risc que se’ls obligui a invertir-los íntegrament en unes
amortitzacions de deute que l’Ajuntament no necessita.

Així doncs, també votaran a favor d’aquestes propostes d’inversions.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA

Sr. Manel Escobar.-  Amb referència a aquesta gran partida del Royal Marine, dir que és un
expedient del 2004 i que el que es fa avui amb aquesta proposta és la reserva d’aquesta
indemnització abans de la firma del conveni perquè, si no ho entén malament, el cost podria
ser de més del doble.

Creu que ara no s’han de buscar errors polítics o tècnics però que el cas de l’1,30 m que
diuen, i reitera el diuen, que s’aixeca l’edifici més del que li pertoca costarà uns diners. Però
ara mateix el que toca és fer la reserva, mirar endavant i tenir més cura la propera vegada.  
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El que sí que vol preguntar és que, tal com s’indica en aquesta modificació de crèdit, les
inversions pressupostàries per al  tema de les inversions i  instal·lacions esportives on hi
havia 270.000 euros, es rebaixen a 180.000 i, per tant, en quedaran 90.000 euros. 

Amb  vistes  d’això,  comenta  que  fa  pocs  dies  va  estar  als  camps  de  dalt  i  aquests
necessiten un cop d’efecte i que realment s’hi faci una inversió important. De manera que si
es rebaixen aquests 180.000 euros, aquesta partida quedarà molt reduïda. 

Imagina i pensa que és possible veure-ho així perquè no tenen el projecte d’acord amb el
que  es  vol  portar  a  terme.  Però,  que  no  s’oblidin  d’aquest  fet  perquè  el  camp  de  la
Vinyassa, per exemple, necessita un cop d’efecte important, tant pel que fa al terra, els
vestidors, graderies...   

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

Sr. José Manuel Álvarez.-  Expressa que quan es parla de tants milions i tantes coses és
interessant que la gent sàpiga a què es deuen aquests diners. El seu grup municipal sí que
demanarà  responsabilitats  sobre  aquests  2,2  milions  d’euros  i  en  demanaran  moltes.  I
únicament, vol dir i repetir que molts cops 2,2 milions d’euros.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera.- El punt primer de la modificació de crèdit és per a la realització
de dos projectes d’obra a dins de la Ciutadella, amb un cost total de 186.538,34 euros.

Per una banda hi ha l’obra de restauració d’una torre de muralla medieval amb un cost de
128.569,60 euros.  Aquesta obra està subvencionada per la  Diputació de Girona per  un
import  de  24.000  euros.  Un  cop  revisat  l’expedient  de  la  subvenció,  el  seu  grup  ha
comprovat que, efectivament la Diputació concedeix una subvenció de 24.000 euros i que,
segons consta en el document de la Junta de Govern de la Diputació de Girona aquesta
subvenció correspondria al 50% del cost de l’obra. (Mostra el document) on s’estableix que
el percentatge de finançament del projecte o activitat és del 50%.

Explica que no els quadrava la subvenció del 50% de l’obra per un import de 24.000 euros i
l’import  que manifesta l’equip  de govern que costa l’execució total  de  l’obra,  és a dir,
128.569,60 euros.

Per tant, o bé quan es va sol·licitar la subvenció de l’obra, es va calcular malament el cost
de la mateixa; o bé hi ha un error en l’adjudicació de l’import de la subvenció que atorga la
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Diputació de Girona; o bé l’import màxim de la subvenció era de 24.000 independentment
del cost total de l’obra.

Per consegüent demanen que s’aclareixi aquest punt.

Per altra banda, també se sol·licita una modificació de crèdit per la realització d’unes obres
de  manteniment  dins  de  la  Ciutadella,  però  un  import  de  57.968,74  euros.  El  ponent
pregunta si la realització d’aquesta obra és tan urgent que no pot esperar l’aprovació del
pressupost,  tenint  en  compte  que  aquest  s’haurà  d’aprovar  properament  en  poques
setmanes.

Tanmateix,  demana  si  s’ha  demanat  algun  tipus  de  subvenció  per  a  la  restauració  i
conservació d’immobles d’interès patrimonial a l’Àrea de Cooperació Local, Cultural i Acció
Social de la Diputació de Girona. No els consta cap petició i per tant, reitera i demana si es
pot aclarir aquesta qüestió.

En el  punt  segon,  l’Àrea de Secretaria  demana la  modificació  de crèdit  de 2,2 milions
d’euros per signar l’homologació judicial de l’acord d’inexecució de la sentència relativa a
l’edifici del Royal Marine, com ja diversos companys han comentat anteriorment.

Des del grup municipal d’Unió volen la màxima transparència en relació amb els errors
comesos  en  la  concessió  de  la  llicència  d’obres  d’aquest  edifici  que  ara  obliga  a
l’Ajuntament  a reservar  aquesta partida  de 2,2 milions d’euros.  Per  tant,  tal  com ja  ha
esmentat la pròpia alcaldessa, aquest grup municipal vol esmentar que aquest acord seria
únicament per tenir aquesta partida i no, en cap cas, per donar autoritat per signar cap
tipus de conveni o acord.

I que, com també ha dit el company del grup municipal d’ERC ja valoraran quan toqui parlar
d’aquest tema de l’acord.

Pel que fa al punt tercer, es sol·licita una modificació de crèdit per indemnitzar els antics
llogaters del bar de la SUF per un import de 35.000 euros. Tal com ja va quedar de manifest
a la Comissió Informativa del passat dilluns, dia 19, la SUF no tenia capacitat contractual
per signar un conveni entre aquesta entitat i els llogaters del bar. Entenent, per tant que
l’Ajuntament indemnitza a aquests llogaters en situació de responsable civil subsidiari. La
qual  cosa implica,  en definitiva,  que la  indemnització la  passen a pagar els ciutadans i
ciutadanes  de  Roses.  Entenent  que  els  impostos  i  taxes  que  paguen  els  ciutadans  i
ciutadanes  no  s’han  de  destinar  a  pagar  indemnitzacions  de  tercers  en  concepte  de
responsabilitat civil subsidiària.

Per consegüent demanen saber quina serà la posició del Govern en aquest punt. És a dir,
assumiran el pagament de la indemnització sense emprendre accions judicials o per contra,
demana si pensen actuar en contra de qui, il·legalment, va signar aquest contracte.

585



En el punt cinquè, l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics sol·licita una modificació de
crèdit per la compra d’un vehicle per un import de 18.000 euros.

En el sisè, l’Àrea de la Policia Local sol·licita una modificació per la compra de tres maxi
scooters per import de 35.000,00 euros, per tant una modificació de crèdit per un import
total de 53.000 euros, destinada a la compra de vehicles.

Des del  grup municipal  d’Unió van demanar a les àrees afectades si  havien estudiat  la
possibilitat de realitzar un contracte de rènting per a la substitució d’aquests vehicles, ja
que en l’actualitzat hi ha estudis que demostren que les avantatges del rènting són clares
enfront de la compra tradicional: comporta un menor desemborsament inicial, un estalvi de
costos, una comptabilització més senzilla, uns avantatges fiscal i una flexibilitat de disposar
o no d’un vehicle en funció de les necessitats reals.

De fet, en l’actualitat, moltes administracions, tant autonòmiques, locals com estatals opten
per  la  fórmula  del  rènting  enfront  de  la  compra  de  vehicles  per  a  la  realització  de
determinats serveis. 

Des de les àrees afectades se’ls va comentar que és més avantatjós pagar els vehicles al
comptat, ja que l’Ajuntament disposa diners i això suposa no haver de pagar interessos.
Consideren que l’opció que adopta l’equip de govern és una fórmula poc imaginativa i poc
contrastada. És molt fàcil decidir comprar quan els diners no són teus sinó del contribuent,
en comptes de  fer  un estudi  dels  avantatges i  desavantatges que  suposaria  el  rènting
enfront de la compra o a la inversa.

Consideren que hauria estat més adequat estudiar les diferents fórmules i haver presentar
un informe que avalés la compra en comptes d’altres opcions com la que proposa Unió
Democràtica.

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Marc Danés.- Primer de tot respon a la intervenció del regidor del grup municipal del
Partit Popular dient que també saben que hi ha instal·lacions esportives que necessiten un
manteniment que es va fent cada any i que en algunes cal fer-hi una inversió important,
com molt bé ha dit el senyor Escobar. Afegeix que en les properes setmanes el govern
municipal  farà  la  proposta  de  pressupost  per  al  2016  i,  si  tots  els  grups  municipals
consideren que és un bon pressupost, aquestes inversions també s’hi inclouran; de manera
que ja les tenen plantejades.

Abans de donar resposta a les intervencions dels regidors, comenta que cap regidor ni cap
persona del govern creu que sigui fàcil gestionar els diners municipals. Moltes vegades la
seva responsabilitat,  està en mirar-s’ho tot dues vegades perquè aquests diners no són
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seus  i  tenen  la  responsabilitat  d’invertir  i  gastar-los  de  la  millor  manera  possible.
Segurament en la vida personal, cadascú ho fa més aleatòriament, però aquí es pren més
seriosament i es pensa moltes vegades en què s’inverteixen els diners. 

Per tant, agrairia que s’estalviessin algunes frases, perquè considera que no calen. De la
mateixa manera que ells no dubten que l’oposició fa bona feina, també esperen que no es
dubti d’una mala gestió del govern.

Responent a la intervenció del senyor Valdera, diu que és cert que hi ha rentings, leasings i
diverses  opcions.  Aquest  mateix  Ajuntament,  i  parlant  també de  vehicles  de  la  Policia
Municipal, moltes vegades ha comprat a través d’aquestes diferents formes d’adquisició de
vehicles. També és cert que, reiterats cops, quan s’han acabat aquests anys del rènting o el
leasing s’ha fet la opció de compra. En aquest cas, el que es fa és, com que es tenen els
diners, s’ha decidit comprar directament. 

Diu que el senyor Valdera ha comentat que és per estalviar-se interessos. Evidentment que
quan es compra directament s’estalvien diners, si no es fa cap crèdit s’estalvien diners. I
sobretot, perquè, com molt bé ha dit el portaveu d’ERC, creuen que és molt més important
poder fer aquestes inversions que haver d’amortitzar un crèdit. En aquest cas, l’Ajuntament
no en té cap necessitat, perquè van pagant mensualment els crèdits que han de pagar amb
els bancs i que tenen un nivell d’endeutament suficientment baix per haver de prioritzar els
serveis a les  persones abans que haver d’amortitzar uns diners en un compte bancari.

Pel que fa al punt de seguretat a les persones, creu que ningú dubtarà que si la Policia
Municipal no té els vehicles apropiats, això pot anar en detriment d’una urgència, d’arribar a
l’hora a una actuació policial,  ja  sigui un accident o un robatori,  i  per tant,  s’ha de fer
l’esforç que les seves eines siguin el màxim d’eficients. En aquest cas si hi ha una sèrie de
vehicle  que  no  acaben  de  funcionar,  és  evident  que  s’han  de  posar  vehicles  nous  a
disposició de la nostra Policia Municipal.  

El vehicle d’Infraestructures i Serveis és molt vell com també n’hi ha un altre a la Ciutadella
– amb el qual algun dia hi hauran de pensar- i que potser és més fer l’adquisició nova que
estar  constantment  portant-lo  a  un  taller  mecànic,  cosa  que  costa  diners i  que a  més
implica que cada mes s’han d’anar pagant petites reparacions que tenen els cotxes quan
són antics.

Seguidament, en relació amb totes les consideracions que el senyor Valdera ha fet de les
diferents  obres  dins  de  la  Ciutadella  expressa  que,  si  la  senyora  alcaldessa  ho  creu
convenient,  el  regidor  d’Urbanisme  ho  pot  detallar  més,  però  com ja  diu  la  proposta,
aquestes obres són urgents perquè hi ha un perill d’esfondrament.  

Per tant, no poden esperar a què s’aprovi el pressupost perquè encara no saben si la resta
de grups municipals els ajudaran a aprovar-lo o esperar al mes de març o abril que si hi ha
unes fortes pluges – tot i ser coses que passen molt poc sovint en aquest poble, però que
de vegades passen- que pogués malmetre aquest patrimoni i que, en el possible cas que
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això  passés, l’oposició serien els primers a dir que el govern no va actuar de forma urgent i
no van fer el que calia per protegir el patrimoni cultural del municipi.

En conseqüència això ho fan perquè tenen el projecte, els diners i a més a més hi ha una
subvenció de la Diputació de Girona que, com ja diu la proposta, s’ha de justificar abans de
finalitzar l’any i per tant tiraran endavant aquest projecte.

Referent a la subvenció, si no va errat i si ho està ja el rectificaran, creu que la part que
subvenciona la Diputació és per al projecte de la consolidació per evitar l’enderroc de la
muralla  –  que pugui  caure.  Però alhora  s’ha  aprofitat  per  posar-lo  a  disposició  i  fer-lo
visitable  a  la  gent  que  visita  la  Ciutadella.  Per  tant,  la  subvenció  de  la  Diputació  és
exclusivament  pel  tema  d’evitar  l’enderroc.  I  especifica  que  la  subvenció  màxima  són
aquests 24.000 euros.

Respecte al que ha dit dels 35.000 euros, l’equip de govern ja va explicar que sí, ara es
pagaran aquests diners, i més endavant ja es decidirà què es fa.

Per finalitzar apunta que en alguna de les intervencions s’ha dit 2,5 milions i no és així. Aquí
s’està parlant d’una modificació de crèdit de 3.850.852,93 euros que és gairebé el doble de
la  partida.  Reitera  que  això  es  fa  simplement  perquè  entenent  que  aquests  serveis  i
aquestes millores que es fan al municipi de Roses són urgents i no poden esperar.

La dels serveis públics higiènics – que no s’ha esmentat – exposa que van fer una prova
pilot en uns lavabos que anaven amb moneda, situats al davant de l’Hotel Marítim, i que ha
resultat ser excel·lent tant per la gent que visita el municipi, com per la gent gran – i no tant
gran-, o com per les persones que van a caminar pel Passeig. En aquests moments, sota la
consideració del govern i a petició també d’alguns veïns, se’n posaran en altres zones on hi
ha un aforament o moviment important de gent com per exemple a la riera Ginjolers, al Port
Esportiu i al Mercat; i de cara a l’any vinent ja es faran les convenients propostes de les
següents inversions que s’hagin de fer. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Per aclarir el tema de la torre medieval, tot i que ho ha comenta molt bé
el regidor ponent, és una obra d’urgència on s’ha d’actuar amb rapidesa abans que passi el
que va passar en el període 2007-2010 en què es va enfonsar la torre medieval de gran
importància històrica del Mas de Montjoi de Baix. És per això que l’equip de govern no vol
assumir aquesta responsabilitat. La responsabilitat que una cosa així torni a passar i els
passi a ells i per tant actuen.

Seguidament, agraeix a la Diputació de Girona, no solament la subvenció de 24.000 euros,
sinó que afegeix que va ser la mateixa Diputació la que es va oferir, la que va fer i la que va
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redactar el projecte, el qual es composava de dues fases. La primera, absolutament de
consolidació i la segona, que ells mateixos van dir i considerar que era convenient fer. Per
la qual cosa, ara és el moment, de posar-hi les escales interiors de manera que es farà
visitable i incrementarà, així, l’interès de visitar la Ciutadella.     

Quant a l’altre partida que fa referència a tot això, que com molt bé han explicat el regidor
ponent i anteriorment l’alcaldessa i així ho ha reconegut també el regidor d’ERC, el que s’ha
de fer és actuar i executar tots aquells projectes dels quals es disposen tots els elements
per fer els tràmits i sobretot que es puguin aprovar i licitar abans de final d’any. Perquè sinó
què passa? Doncs que aquests diners s’han de portar a la caixa o al banc, i això és un mal
servei per als nostres veïns.

Pel que fa al segon projecte – que ja el tenien i simplement l’han aprofitat, no és que fos
voluntat de fer sinó que han agafat tot allò que eren capaços de licitar i contractar abans de
final d’any- és el de la contraescarpa de la Ciutadella (que vol dir el perfil exterior del fossat)
que amb els anys s’ha anat degradant i s’ha pensat d’una manera que a més de restaurar la
Ciutadella,  dóna una  feina  social.  Aquest  projecte  sortirà  a  contractació  i  es  limitarà  a
empreses de treball social. Així doncs, amb diners públics – que d’altra manera s’haurien
d’enviar al banc- el que es fa és a primera vista restaurar la Ciutadella però sobretot donar
feina a empreses especialitzades i/o entitats sense ànim de lucre que puguin treballar en
aquest projecte.

INTERVENCIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA

Sra.  alcaldessa.-  Per  acabar,  reitera,  el  que  estan  fent  darrerament  en  tots  els  plens.
Demanar-los que, si us plau, que si realment tenen dubtes es dirigeixin al govern i preguntin
perquè així ella mateixa li hauria dit que en les propostes de modificació de crèdit hi ha una
explicació  del  tècnic  de  cada  àrea.  No  és  cosa  dels  polítics  sinó  que  sempre  hi  ha
recomanacions de cada departament d’allò que necessiten. Assegura que l’equip de govern
mateix és el més estricte.

Així  mateix,  pot  dir  que  hi  ha  molt  bona  voluntat  de  part  de  molts  treballadors  de
l’Ajuntament de no tenir  més despesa de la necessària.  Fins ara, la Policia Local,  tenia
quatre motos, i ara passaran a tenir-ne tres, per posar un exemple, però també podria haver
explicat altres modificacions.

D’altra banda, pel que fa al tema de la SUF que ha esmentat el senyor Valdera, creu que
potser  no se li  ha contestat  o especificat  prou perquè li  han dit  que sí  que es pagarà.
L’alcaldessa no entrarà ara en el tema de si l’Ajuntament ha d’anar o no en contra de la
SUF, però a la intervenció del regidor del grup municipal d’Unió on ha parlat de pagar amb
diners  públics  aquesta  indemnització  la  senyora  Mindan  considera,  amb  tots  els
antecedents que hi ha – que no es limiten a aquest mandat i a l’anterior sinó a l’altre també,
que va ser quan es va signar el conveni- considera que el poble de Roses ha d’estar molt
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agraït a l’associació de la SUF perquè sense que ells haguessin cedit el seu espai i el seu
local, avui en dia un equipament com és el de la SUF no es podria estar construint.

Per tant, considera que hi va haver una generositat per part dels socis de la SUF en tant
que cedir la seva propietat a l‘Ajuntament de Roses; és a dir, cedir-la al poble de Roses, a
canvi de res. Només a canvi d’un ús, evidentment, per poder continuar desenvolupant les
seves activitats. És per això que no sap què es farà, s’haurà de decidir entre tots. Però si li
preguntés a ella personalment, creu que el fet és poc per l’agraïment que creu que el poble
de Roses ha de demostrar a la gent de la SUF. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

Sr. Joan Plana.- Vol especificar que, com ja ha dit el seu grup hi votarà a favor, tot i que vol
incidir que el concepte del renting que ha explicat, al seu grup municipal els agrada molt i
consideren que cal desenvolupar.

Però com ja s’ha explicat, en aquest cas no s’ajusta massa a la finalitat d’aquesta ampliació
de crèdit  que es presenta  aquí,  ja  que la  idea és poder  invertir  aquests diners ara  en
projectes que puguin ser d’utilitat. Sí és cert que podrien arribar a discutir si ells ho farien
diferent,  segurament  el  seu  grup  municipal  així  ho faria,  però  en tot  cas  que  es  facin
projectes d’utilitat  abans de perdre els  diners en una amortització  de deute que no es
necessita. Indica que Roses és un municipi molt poc endeutat i per tant, reitera que el seu
grup municipal hi votarà a favor, tot i que consideren que, en aquest cas, no s’ajusta massa
a la finalitat que persegueix el concepte de rènting. En tot cas, vol deixar constància que al
grup municipal d’ERC també els agrada molt aquesta opció tant pel que fa al concepte com
al funcionament que té.    

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera Martín.- Per seguir els punts esmentats, en relació amb la torre
medieval, és cert que el seu grup ha dit que hi havia una subvenció de 24.000 euros. La
seva intervenció, simplement ha estat en relació amb la discrepància que es desprèn del
document de la Diputació de Girona que atorga el 50%. Per la qual cosa la seva consulta
ha estat en aquest sentit: hi ha un error, no hi ha un error, és el preu màxim... 

EXPLICACIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA

Sra. alcaldessa.- Especifica que es tracta de fins a un màxim de 24.000
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera Martín.- Continua amb la seva segona intervenció exposant que,
quant al segon punt només ha demanat si hi havia urgència perquè l’expedient només era
de modificació de crèdit i en cap cas sortia l’informe de la urgència de l’obra.

D’altra banda, també havia preguntat si s’havia demanat algun tipus de subvenció per a la
realització d’aquesta obra, i si no s’havia demanat, quin era el motiu.

Alhora, ha parlat del Royal Marine, tot i que aquest sembla ser que ha quedat clar. 

A més a més, en el punt tercer, ha parlat del tema de la SUF, ha dit que en la passada
Comissió Informativa va quedar palès que aquesta entitat no tenia la capacitat contractual
per  firmar  un  contracte  amb els  llogaters  del  bar.  De  manera  que  si  la  SUF  no  tenia
capacitat contractual i tot i així va signar el contracte amb data de caducitat, si malament
no  recorda  fins  al  2020  i  escaig,  això  suposa  que  l’Ajuntament  ha  d’assumir  aquesta
indemnització. Suposa que, entre d’altres coses, com a responsable subsidiari. Repeteix
que la seva pregunta era aquesta.

Així  mateix també ha preguntat què pensa fer l’Ajuntament. Si  hem de pagar nosaltres,
veïns i ciutadans i ciutadanes de Roses, aquesta indemnització en el cas que s’hagi signat
aquest contracte sense la capacitat contractual o per contra l’haurà d’assumir la persona
que va signar el contracte, en aquest cas la SUF.   

EXPLICACIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA

Sra.  alcaldessa.-  Interromp  la  intervenció  del  senyor  Valdera  per  dirigir  la  pregunta  al
secretari de la corporació perquè, segons el que ella sap, en el seu moment no es va parlar
de la capacitat contractual de la SUF per poder contractar el servei de bar. Reitera que no
es va tractar aquest tema. El que es va dir va ser que, quan es va fer aquest conveni a favor
de l’Ajuntament no constava en el document la contractació que hi havia entre tots dos,
però no que la SUF no tingués capacitat contractual. Sinó que aquest contracte no estava
en els documents de signatura del conveni. Reitera la seva pregunta al senyor secretari.   

EXPLICACIÓ DEL SECRETARI DE LA CORPORACIÓ
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Sr. Fco. Luis Muñoz.- Explica que en el contracte de cessió de la finca es manifesta que la
mateixa està lliure d'arrendataris.

EXPLICACIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA

Sra. alcaldessa.- Per tant tenien capacitat contractual però no estava en el document.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera Martín.- Reprèn la intervenció i insisteix que, si van dir que estava
lliure d’arrendataris, en principi i al seu entendre, hi ha alguna cosa que li grinyola. 

Per tant i arran de les explicacions donades, al seu entendre, considera que hi havia un vici
ocult. Amb la qual cosa, repeteix que en aquest cas s’ha d’assumir una responsabilitat per
part de l’Ajuntament que teòricament no li correspondria. En consegüent torna a preguntar,
simplement,  quin  serà  el  posicionament  de  l’equip  de  govern.  Considera  que  és  una
pregunta oportuna.

EXPLICACIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA

Sra.  alcaldessa.-  Respon que així  ho ha fet  perquè la  senyora  alcaldessa ha contestat
oportunament.  

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera Martín.- Interpel·la que sí que la senyora alcaldessa ha contestat
que ja s’ho pensaran.

EXPLICACIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA

Sra. alcaldessa.- Respon que ella ha contestat donant el seu punt de vista. Entenent que és
poc valor, si demana la seva opinió personal. No és que l’equip de govern s’ho pensarà sinó

592



que ho decidiran entre tots i, amb aquest tots també l’involucra a ell mateix. El que passa,
diu, és que de vegades sembla que no sentim. Però reitera que ella ha dit entre tots i el que
ha donat ha estat el seu agraïment personal i de l’equipament que tindrà el poble de Roses,
en contra del pagament d’aquesta indemnització.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera Martín.- No té cap dubte del bon paper que fa la SUF. Simplement
una cosa és el bon paper i una altra aquest tema en concret que és el pagament, per tal
d’indemnitzar als llogaters del bar.

EXPLICACIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA

Sra. alcaldessa.- Reprèn la paraula i diu que no és que vulgui portar la contrària al senyor
Valdera però insisteix en el fet que no vol deixar-ho així. Persisteix en què, no és que la SUF
faci un bon paper sinó que ha fet una cessió importantíssima de terreny que era seu. De
manera que ha fet una cessió d’un espai que deu tenir un valor importantíssim a banda del
paper que faci la SUF. Per consegüent, una cosa és el paper i una altra és el que han cedit.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera Martín.- Insisteix en què no ho posa en dubte. Una cosa és una
cosa i una altre és una altra.

EXPLICACIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA

Sra. alcaldessa.- Respon que és cert, però les paraules són importants i li agradaria que
quedés clar.    

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA
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Sr. José Antonio Valdera Martín.- Repeteix que no ha parlat de ni del valor del terreny que
han cedit ni de el bon paper que l’entitat fa. La seva referència és només a aquest punt
concret  que l’Ajuntament ha d’indemnitzar al  llogater  del  local  per un contracte que va
aparèixer i que teòricament no hi hauria d’haver estat.

De manera que torna a insistir que en cap cas ha posat en dubte el gran valor, ni la cessió
que fa del terreny ni res d’això.

Tot seguit, exposa que ha parlat també del tema de la compra de vehicles. En cap moment
ha dit que no s’hagin de comprar vehicles ni cap bé quan això sigui necessari. Simplement
ha posat en valor una fórmula – que creu que és imaginativa - i que a més a més resultaria
més avantatjosa que no pas la  compra del  vehicle.  Insisteix  en què vol  que quedi  clar
aquest punt. 

Continua dient  que,  és evident que ara es disposa dels  diners i  es poden comprar els
vehicles, però si s’hagués utilitzat la formula del rènting és possible que aquest diferencial
s’hagués pogut destinar a qualsevol altra obra o millora del municipi; de manera que també
hauria  hagut  de  passar  per  aquesta  modificació  de  crèdit  que  no  haurien  tingut  cap
inconvenient en aprovar.  Són fórmules diferents de gestionar.

EXPLICACIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA

Sra. alcaldessa.- Dóna les gràcies i incideix en què s’han fet moltes compres amb rentings i
en aquest  cas s’ha decidit  que era interessant comprar-ho d’aquesta manera.  Per tant,
mantenen la proposta i aquest és el seu posicionament. 

Vots a favor: Onze (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés,
Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibáñez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner,
Fèlix Llorens

Vots en contra: Tres (3) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, José A. Valdera

Abstencions: Dos (2) Manel Escobar, José M. Álvarez

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha esta redactada i s'eleva a acord plenari.

08.- DONAR COMPTES AL PLE DEL CANVI DEL REPRESENTANT TITULAR DEL CLUB DE
BÀSQUET ROSES EN EL CONSELL SECTORIAL D'ESPORTS
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EXPLICACIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA

Sra. alcaldessa.- Abans de procedir a la lectura de la proposta explica, com ja es va fer en
la  pertinent  Comissió  Informativa,  la  renovació  dels  consells  sectorials  pel  que  fa  als
regidors que els componen ja es va fer el dia de l’aprovació del Cartipàs i del Ple. Quant als
membres que formen part dels consells, aquests poden sol·licitar-ho, de manera que se’ls
donarà de baixa i la mateixa associació pot proposar algú en substitució de la persona que
fins llavors hi venia.

Com que en el seu dia els consells sectorials es van aprovar pel Ple, el donar comptes
d’aquest canvi en el Consell Sectorial d’Esports també ha de passar per aquest Ple.  

Identificació del document 

Donar comptes al Ple del canvi del representant titular del Club de Bàsquet Roses en el
Consell Sectorial d'Esports.

Antecedents

1. Per acord del Ple en sessió ordinària de data 29 de juliol de 2013, es va aprovar la
creació del Consell Sectorial d'Esports i el nomenament dels seus membres.

2. Dels representants que es varen nomenar  per  compondre l'esmentat  Consell,  hi
figuren 8 entitats inscrites al Registre Municipal d'Entitats Ciutadanes de Roses, una
de les quals és el Club de Bàsquet Roses, qui va nomenar com a titular el senyor
Sebastià Millans Armengol i com a suplent la senyora Mariel·la Roig Guitart.

3. En data 30 de setembre de 2015 el senyor Narcís Vilà Pairet, com a secretari del
Club Bàsquet Roses, presenta una instància amb registre d'entrada número 14230
en la qual sol·licita es modifiqui el representant titular del Club Bàsquet Roses en el
Consell Sectorial d'Esports de l'Ajuntament, per tal d'adequar-ho als canvis soferts a
la Junta com a conseqüència de les darreres eleccions, en què es va nomenar com
a representant del Club al Consell Sectorial d'Esports el Sr. Martí Roca Yglesias,
actual  president,  en  substitució  del  senyor  Sebastià  Millans  Armengol,  antic
president i antic titular del dit Consell.

4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, en sessió de data 19 d'octubre de 2015,
ha emès un dictamen favorable al respecte.

Fonaments de drets

Primer. Reglament de Participació Ciutadana publicat en el BOP de Girona núm. 160, de
data 20 d'agost de 2012.
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Segon. Annex I. Reglament orgànic regulador de l'organització i funcionament del Consell
Sectorial d'Esports, publicat en el BOP de Girona núm. 228, de data 28 de novembre de
2013.

A proposta de l'alcaldessa presidenta de la corporació, senyora Montse Mindan i Cortada,
el Ple adopta el següent

Acord

1. Donar comptes del nomenament del senyor Martí  Roca Yglesias com a representant
titular  del  Club  Bàsquet  Roses  en  el  Consell  Sectorial  d'Esports,  en  substitució  del
senyor Sebastià Millans Armengol.

2. Comunicar-ho al senyor Lluís Noguer Brugat, secretari del Consell Sectorial d'Esports,
als  senyors  Martí  Roca  Yglesias  i  Sebastià  Millans  Armengol,  el  primer  com a  nou
representant titular  del Club Bàsquet Roses en substitució del segon i a la Unitat de
Serveis Jurídics Externs d'aquesta corporació, per al seu coneixement, als efectes que
calguin.=Exp. 4702/2015*

El Ple en queda assabentat.

09.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA DEMOCRÀTICA
DE CATALUNYA, D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA I GENT DEL POBLE DE
SUPORT AL PRESIDENT MAS, L’EXVICEPRESIDENTA ORTEGA I LA CONSELLERA RIGAU
AMB MOTIU DE LA SEVA IMPUTACIÓ PER L’ORGANITZACIÓ DEL 9N

El senyor Marc Danés, portaveu del Grup Municipal de Convergència i  Unió presenta la
proposta d'acord que és del tenor literal següent:

El 9 de novembre de 2014, i per primera vegada a la història, els catalans i les catalanes
vam ser cridats pel govern de la Generalitat a opinar sobre el futur polític del nostre país.
Gràcies als més de 40.000 voluntaris i voluntàries, 2.344.828 catalans i catalanes vàrem
acudir a les urnes en una procés participatiu protagonitzat pel civisme i la democràcia. La
resposta de l’Estat espanyol, a través de la Fiscalia General de l’Estat, va ser querellar-se
contra el president de la Generalitat Artur Mas, la vicepresidenta i consellera de Governació
i Relacions Institucionals Joana Ortega i la consellera d’Ensenyament Irene Rigau.

El 29 de setembre de 2015, només dos dies després de les eleccions al Parlament, tots tres
han rebut la imputació del TSJC per l’organització del 9N i han estat citats a declarar durant
el proper mes d’octubre (en el cas del president Mas, el dia 15, quan es commemora el 75è
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aniversari  de  l’afusellament  del  president  Companys).  Se’ls  acusa  de  quatre  delictes:
desobediència, obstrucció a la justícia o usurpació de funcions, prevaricació administrativa i
malversació; amb unes possibles penes que van des de la inhabilitació fins a la presó. 

Aquests fets configuren un episodi extremadament greu en termes polítics i democràtics,
sense precedents a l’Europa del segle XXI.

Per tot el que s’exposa, els grups municipals de Convergència,... proposen al Ple l’adopció
dels següents

ACORDS

1.- Expressar el nostre suport al president Artur Mas, l’exvicepresidenta Joana Ortega i la
consellera Irene Rigau, encausats per haver posat les urnes al procés participatiu sobre el
futur polític de Catalunya del 9 de novembre de 2014.

2.-  Denunciar  l’escassa  qualitat  democràtica  d’un  Estat  que  fa  un  ús  partidista  de  les
institucions  judicials  i  emet  judicis  polítics  contra  representants  electes  per  impulsar
processos democràtics.

3.- Refermar el compromís de l’Ajuntament de Roses amb el dret democràtic del poble de
Catalunya a decidir lliurement el seu futur.

4.- Enviar aquesta moció al president de la Generalitat, al president del Govern Espanyol, a
la Mesa del Parlament de Catalunya, a les entitats del Pacte local pel Dret a Decidir (si n’hi
ha), al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya i fer-la públic a través dels mitjans públics
municipals.

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

Sr. Joan Plana.- Tal com ell mateix va fer en una moció del Ple passat referent al tema dels
refugiats, torna a apel·lar a una fase processal del judici, les qüestions prèvies, per repassar
abans de la votació què és el que avui votem.

Votem una moció per donar suport a tres membres d’un govern que han estat imputats per
un estat clarament antidemocràtic i  amb una justícia polititzada per convocar un procés
participatiu on la ciutadania va poder participar i opinar sobre un fet importantíssim per al
nostre país.
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Aquesta  imputació,  suposa  una  conducta  absolutament  inacceptable,  pròpia,  ja  no  de
règims totalitaris,  sinó de sistemes polítics pre il·lustrats del  segle XVIII  que associaven
conceptes de democràcia,  igualtat  o participació de la ciutadania amb desordre,  caos i
perversió de les lleis naturals. Requereix, doncs, la més enèrgica de les condemnes per part
de qualsevol persona que digui tenir un mínim de sentit democràtic i demana també oferir
un suport explícit als afectats per aquesta injustícia.

És important matissar això perquè, en el moment polític que vivim, tot és susceptible de ser
mal interpretat si no s’especifica. En un moment en què s’estan duent a terme importants
debats en el si del nou Parlament constituït avui mateix, i on un d’aquests debats és qui ha
de  ser  el  president  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  algú,  malintencionadament,  podria
utilitzar aquest suport als encausats per al 9N per tal d’embrutar i manipular aquest debat.
Estem segurs que a cap dels respectables regidors aquí presents se’ls acudirà fer-ho, però
atenent que aquesta moció, com tantes altres, vol generar un efecte que vagi molt més
enllà de les fronteres de Roses, no està de més que en deixem constància per a qualsevol
que ho rebi més enllà.

Finalment el seu grup municipal hi votarà a favor i donen el seu màxim suport als encausats
i demanen que hi hagi justícia.

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT SOCIALISTA (PSC-CP)

Sr. Antonio Rodríguez.- Per començar dir que el problema d’en Mas, no els preocupa i no
parla del problema judicial, si no del problema de si és president o no. En tot cas, el que sí
preocupa al seu grup municipal són les polítiques que s’han dut a terme en aquest govern
en els últims quatre anys.  Polítiques socials que tothom coneix i  que no es dedicarà a
desglossar.

En tot cas, ha sigut un govern que ha fet polítiques tant antisocials com el govern que s’ha
dedicat a imputar-lo, curiosament. Fet que vol posar de manifest que és el que realment
preocupa al grup municipal dels socialistes. Espera que el nou govern tingui més sensibilitat
social.

En relació amb la imputació del  president de la  Generalitat  i  els altres membres,  en el
procés participatiu del 9N, al seu grup, políticament, els sembla un error. Perquè el que fa
és alentar el debat, la crispació i en definitiva posar de manifest la separació entre dues o
tres formes de veure Catalunya.

En tot cas, el grup municipal dela socialistes mostren respecte a les decisions judicials i per
tant estan segurs que el senyor Mas i companyia tindran una molt bona defensa judicial i a
nivell personal espera que els vagi molt bé.
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA

Sr. Manel Escobar.-  Bé, “no hay dos sin tres, que bien”. El dia 5 de novembre de 2014 surt
una carta de la Delegació del Govern firmada, evidentment, per la delegada del Govern, la
qual va dirigida als centres d’ensenyament, els quals estaven disposats a obrir les seves
portes pel que vostès denominen aquesta consulta que deia el següent:

“Per la qual el Ple del  Tribunal Constitucional ha acordat admetre a tràmit la impugnació davant
disposicions  autonòmiques  promoguda  pel  president  del  Govern.  Davant  actuacions  de  la
Generalitat de Catalunya relatives a la convocatòria, els catalans i catalanes i les persones residents
a Catalunya perquè manifestin la seva opinió sobre el seu futur. Així mateix es disposa a la publicació
d’acord amb l’article tal de la Constitució espanyola el Tribunal Constitucional ha acordat suspendre:
no només les  esmentades actuacions  sinó també els  restants  actes i  actuacions  de  preparació
realitzats o procedents de la celebració d’aquesta consulta, així com qualsevol altre actuació encara
no formalitzada jurídicament vinculada a la consulta esmentada.”

És a dir  que s’han saltat  la  llei.  Se’ls  ha  permès molt  i  ja  està  bé.  Aquest  partit  està,
evidentment,  totalment  d’acord amb el  que ha estat  la  querella  i  la  imputació sobre el
Tribunal Superior de Justícia. Vostès han aconseguit no tant sols saltar-se la llei sinó també
crear una fractura social entre els catalans; entre independentistes, no independentistes,
constitucionalistes, no constitucionalistes...

I no hi havia cap necessitat de buscar aquesta fractura social entre els catalans. I ara sí que
realment hi haurà catalans que no se sentiran identificats amb el que serà el seu president
de la Generalitat de Catalunya, que no sabem si serà el senyor Mas o no, però de totes
maneres no s’hi sentiran identificats.

No sap quin serà el nivell de respecte que es pot tenir a una persona que només pot arribar
a representar els que vostès consideren el seu president. Només pels independentistes i
pels separatistes. I els que no ho som? I els que som constitucionalistes, no tenim dret a
tenir un presindent que ens representi?

El que s’hauria d’haver fet durant la legislatura passada perquè la realitat és que no se sap
quan seran les properes eleccions de la  Generalitat  ‘visto lo visto’...  36 millons d’euros
més... és igual, no passa res.

El que s’hauria d’haver fet és buscar feina, serveis socials, buscar un ensenyament en tres
idiomes... futur.

Les lleis estan per complir-les tots i totes i vostès se les han saltat.
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DEL CIUTADANS

Sr. José Manuel Álvarez Cuñat.- S’ha parlat d’invertir, que si aquest govern inverteix o no
invertir bé, i, és clar, amb els diners dels altres s’inverteix en el seu propi.

Ciutadans Roses aposta per treballar  pels ciutadans i  no per causes “etèries” com una
moció de suport a Mas pel 9N.

Vodevil és un subgènere dramàtic que consisteix en una comèdia frívola, lleugera i picant
que dóna lloc a errors i situacions còmiques.

Vodebil  es  la  moció  per  donar  suport  al  president  Mas  per  la  seva  imputació  per
l’organització del 9N.

No  té  cap  sentit  una  moció  com  aquesta  en  aquest  Ajuntament,  ja  que  no  es  tenen
competències. El nostre temps és valuós i hem de treballar pels ciutadans i no per causes
etèries”.

El respecte a la justícia i a les lleis no són elements negociables i que mantenir la consulta,
tenint  una resposta del  Tribunal  Constitucional  que li  recordava les seves obligacions i
responsabilitats, va ser una deslleialtat per part del senyor Mas.

No té sentit una moció que busca justificar l’injustificable. 

A Ciutadans li preocupa enormement que des de qualsevol institució es provi d’articular un
discurs que no analitza que es van gastar 2’8 milions en la compra dels ordinadors que es
van fer servir per a la consulta d’aquest vodebil, o que es destinessin 140.000 euros dels
diners de tots els catalans en muntar la carpa de premsa per cobrir l’acte. Diners púbics de
tots de tots els catalans.  Ja està bé de fer  males inversions i  d’aprofitar-se de tots els
catalans.

I una cosa més, senyora alcaldessa, visto lo visto haurem de tornar a treure molts cops el
bastó, perquè déu n’hi do la que estan liant... si aquest són els que han de representar
Catalunya...

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr.  José  Antonio  Valdera  Martín.-  Des  d’Unió  entenem que  no  s’ha  de  judicialitzar  la
política, ni polititzar la justícia. Tots recordem que el referèndum, que proposava el govern
de la Generalitat, va ser suspès pel Tribunal Constitucional. A partir d’aquell moment, el
Govern català va decidir no tirar endavant amb aquest referèndum i impulsar una consulta
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participativa.  Una consulta  que,  en  paraules  del  mateix  Ministre  de Justícia,  Sr.  Rafael
Català, no tenia conseqüències jurídiques, ni cap tipus de validesa democràtica. Si  fem
memòria,  recordarem que  aquesta  consulta  va  ser  qualificada,  pel  Govern  Central,  de
costellada popular.  Pel que fa a la valoració jurídica de la consulta, és a dir,  si  hi havia
indicis de delicte, cal dir que, els 9 fiscals del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya,
van decidir per unanimitat no presentar cap querella pel procés participatiu del 9N, i van
remetre un informe a la Fiscalia  General  de l’Estat,  amb arguments jurídics,  del  perquè
entenien que no hi havia delicte de desobediència, l’única possibilitat que contemplaven els
fiscals del TSJC. En aquest mateix text, els fiscals criticaven la Generalitat per haver utilitzat
“argúcies jurídiques” per a culminar les votacions del 9N. Després de la negativa dels fiscals
de Catalunya, es va convocar la Junta de fiscals de Sala, per part del llavors fiscal general
de l’Estat, Sr. Eduardo Torres Dulce, i que va culminar amb la presentació de la querella,
per 4 delictes, contra el president de la Generalitat, l’exvicepresidenta Joana Ortega i la
consellera  Irene  Rigau.  Tots  sabem  que  la  decisió  final  sobre  la  querella  correspon
exclusivament a la Fiscalia General de l’Estat, un cop escoltada la Junta de Fiscals de Sala,
i que la fiscalia és un cos jeràrquic. Al cap d’un mes de la presentació de la querella, el FGE
Sr. Torres Dulce, va presentar la seva renuncia, a causa dels continus xocs amb el Govern
de Mariano Rajoy, tot i  que va al·legar motius personals en un brevíssim comunicat.  És
evident que la consulta participativa del 9N no va tenir cap conseqüència jurídica ni política
i que, per tant, tot i no estar d’acord amb la totalitat del contingut de la moció presentada,
entenem que el seu esperit és el de no judicialitzar la política, i que els conflictes polítics
s’han de resoldre per la via política, i des del diàleg, entre les institucions afectades. Per
això, votarem a favor. Dit això, Unió sempre ha manifestat que s’ha de fugir d’exageracions,
mentides i interessos partidistes, d’una banda, i de l’altra. Cal advertir a la ciutadania, de
manera clara, que mai hi haurà negociació política per trencar l’Estat. Això no es reconeix
perquè,  fer-ho,  no donaria  vots.  En aquests  moments d’incertesa  política  cal  omplir  el
barranc  que  separa  Catalunya  de  la  resta  de  l’Estat  amb  diàleg  i,  per  això,  calen
negociadors  a  ambdós  governs.  Ara  per  ara,  aquestes  condicions  no  es  donen  ni  a
Catalunya, ni al Govern de l’Estat.

EXPLICACIONS DEL REGIDOR PONENT

Sr. Marc Danés.- Intentarà fer una valoració i resposta en clau general per no haver de
dirigir-se a cadascun dels ponents.

Primer de tot, agrair la lectura que s’ha fet, d’on es veu que l’ordre que venia de l’Estat era
clarament una ordre en contra el dret a exercir el vot per part de la ciutadania i per tant el
dret a la democràcia totalment lliure. És d’agrair que es vagi recordant com actua el Govern
de l’Estat.  

Pel que fa a temes socials, com ha plantejat més d’un partit, hi estan totalment d’acord. El
Govern de la Generalitat ha plantejat tots els temes socials de la manera que ha pogut, com
per exemple: 
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 Les beques menjador,  fa uns anys no tothom hi  tenia accés.  Ara,  fins i  tot,  s’estan
cobrint gairebé el 100% de les beques menjador. 

 L’ajut  a  la  dependència,  que  era  un  contracte  i  que  és  l’Estat  qui  l’incompleix
reiteradament i és la Generalitat de Catalunya, és a dir, la gent que vivim a Catalunya,
qui amb els nostres impostos estem pagant la llei de la dependència més del 81%.

 La Llei de la infància i  l’adolescència que no pot anar més enllà del que està anant
perquè no hi ha els recursos de l’Estat que han d’arribar per ajudar a aquests infants
que ho estan passant malament.

 En temes d’immigració fa més de tres anys que l’Estat ha retallat a Catalunya les ajudes
perquè tots els immigrants que arriben a Catalunya puguin tenir una cohesió social i es
puguin  anar  introduint  als  diferents  municipis  del  nostre  país.  I  tot  això  també  ho
assumeix la Generalitat de Catalunya.

Aquí s’ha dit que Catalunya ha incomplet una ordre ministerial. El senyor Rajoy d’ordres
incompletes i sentències del Tribunal Constitucional en té a desenes, un cabàs. Els senyors
del  Partit  Popular  estan intentant que en aquest  país no puguem ajudar a la gent més
necessitada.

 Hem fet la Llei de la pobresa energètica, la qual diu que no hi ha cap empresa d’aigua,
gas o electricitat que pugui tallar els subministres perquè aquesta gent passi fred ara
que arriba l’hivern. Els senyors del Govern de Madrid han portat aquesta Llei al Tribunal
Constitucional i permeten que aquestes empreses continuïn tallant la calefacció, la llum i
l’aigua als ciutadans que ho estan passant malament.

 La Llei de l’habitatge de Catalunya, també està al Tribunal Constitucional. No permet
que la gent que està essent desnonada o que té problemes per pagar el seu habitatge
pugui tenir un habitatge digne.

Tot això també són serveis socials que el seu Estat no vol que des de la Generalitat es
puguin tirar endavant.

En relació amb els diners que diversos membres de l'oposició han comenta que s'han
gastat, el regidor ponent manifesta que a ell personalment també li sobren els euros que es
gastaran el 20 de desembre en unes eleccions a les quals ell no voldria participar.

La Llei  de l’Estat  o la  del  Parlament  de Catalunya són visions diferents que tenim tots
nosaltres. Considera que ningú no s’ha saltat cap reglament. Aquesta consulta va ser un
manament del poble de Catalunya que amb unes eleccions va demanar al Parlament de
Catalunya que convoqués aquest referèndum. 
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Els  hauria  agradat  molt  arribar  a  un  acord  amb  l’Estat  espanyol,  ja  que  altres  estats
democràtics  del  món,  com  per  exemple  els  anglesos  o  els  canadencs  –  són  molt
demòcrates- i van permetre que una part dels seus ciutadans anessin a votar lliurement el
seu futur. Nosaltres no tenim aquesta sort. I per tant, el que hem de fer és basar-nos amb la
nostra llei, la nostra gent i també treure aquest referèndum, que com molt bé s’ha dit, no ho
ha sigut. Va ser una consulta no vinculant.

Hem passat unes eleccions, fa poques setmanes, al Parlament de Catalunya. Creu que tots
tenien clar  què anaven  a  votar.  S’anava  a  votar  un Parlament  a  on la  gent  que sortís
escollida – si sortia, com així ha estat- hi hauria un bon nombre de diputats que treballarien
per la independència del nostre país. 

I novament estem dient – avui s’ha constituït el Parlament- que el primer que es farà és
intentar negociar amb el Govern de l’Estat per tal d’intentar arribar a un referèndum pactat
perquè la gent pugui dir sí o no. Però clar, la resposta de l’Estat, en comptes de negociar,
és posar a la primera autoritat del país,  a la consellera de Governació i  a la consellera
d’Ensenyament davant d’un tribunal. Quant, per cert, hem de recordar, cosa que ningú no
ha dit,  que en una primera  instància  els  jutges van decidir  no imputar  a cap dels  tres
acusats, i va ser una ordre de Madrid que va fer que aquests tres senyors pugessin les
escales del Tribunal de Madrid, ara fa pocs dies.

La moció és totalment neutra. No diem cap mentida. Diem quan es va anar a votar, quanta
gent va fer  de voluntària,  quanta gent va anar a votar i  què ha succeït  després de les
imputacions d’aquestes tres persones. No anem més enllà, simplement, creiem que som
demòcrates i que no podem suportar que hi hagi un president del nostre país que estigui
imputat per defensar el que tots defensem que és la democràcia. Per la que han lluitat
moltes generacions, per la que encara aquest país tampoc que ens vol impedir anar a votar,
no col·labora amb la Llei de memòria històrica, no permet que s’obrin totes les fosses que
hi ha al costat de les carreteres de l’Estat espanyol, perquè la gent que va perdre els seus
familiars, puguin recuperar i puguin saber on anar a plorar. I nosaltres seguirem lluitant per
ser un país d’Europa, un país democràtic i Sí senyors, un país que es tregui el ‘lastre’ de
l’autoritarisme. 

El senyor Álvarez ha dit que això és com un vodevil. I li diu que per vodevil el que van
muntar tres fenomens per anar a ‘machacar’ un país que era Iraq i que – gràcies a Déu-
com a mínim n’hi ha un que té la dignitat, al cap d’uns anys, de mostrar que això va ser un
greu error.

Nosaltres  no  volem  formar  part  d’aquesta  societat.  Nosaltres  volem  una  societat
democràtica, una societat que creu amb la llibertat, una societat que en aquests moments
de  dificultats  hem  sigut  també  els  primers  en  demanar  que  els  refugiats  vinguin  a
Catalunya i  que,  per si  no ho sabia,  l’Estat  espanyol encara està intentant negar rebre
refugiats d’arreu d’aquests països que venen.
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Per tant, no ens vinguin a donar lliçons de solidaritat, de feina ben feta cap als serveis
socials, d’intentar ajudar a la gent del nostre país. Perquè cada cop que ho intenten i creen
una llei... L’impost als bancs també era una llei per intentar ajudar a la gent que ho està
passant malament. L’euro per recepta també era per ajudar la nostra gent. Tot això està al
Tribunal Constitucional perquè hi ha un Govern que prefereix que la gent es mori de gana
abans que el seu Govern, el de Catalunya, els pugui donar una ajuda.

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

Sr. Joan Plana.- Per començar i dirigint-se al senyor Rodríguez, comenta que primer de tot,
tot  i  que  no  es  considera  sospitós  de  res  sinó  que  ho  diu  per  ser  justos,  creu  que
Convergència i Unió i el govern i el senyor Mas, no són el mateix que el Partit Popular i el
senyor Rajoy.

Pot estar molt lluny de tots dos però creu que hi ha història parlamentària suficient per
concloure que no és el mateix.

Per tant, sociològica i políticament el Parlament català està escurat clarament a l’esquerra
que el parlament espanyol. I sinó es podria fer la prova de votar totes les lleis que s’han
intentat votar al Parlament espanyol, com podria ser la llei de l’avortament i tantes altres,
durant tots aquests anys, votem-ho al Parlament català i veurem què hagués sortit. A ningú
se li acut que hauria passat el mateix.

Dit això, el senyor Artur Mas, de mesures antisocials n’ha fet moltes i podria esmentar: 

 Euro per recepta, que el regidor Marc Danés ha apuntat com per ajudar a la gent. El
ponent considera que és més per perjudicar que no pas per ajudar.

 Pagar per portar carmanyoles a l’escola.

 Suspensió de l’impost de successions

 Repressió policial del senyor Felip Puig que tenia un model policial semblant al cinquè
de cavalleria

 Reducció del sou dels funcionaris

 Subvenció  desorbitada  al  Grup  Godó  mentre  es  retallava  subvencions  als  mitjans
públics i imposava directors com el de TV3 provinents d’aquest grup

 Votar a favor de la reforma laboral del Partit Popular
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 Votar a favor del co-pagament sanitari del Partit Popular

 Donar suport a projectes especulatius com el de Eurovegas o BarcelonaWorld

Com aquests se’n podrien dir moltíssims, però pel que està imputat és per posar les urnes.
Tot això que ha fet, i que hi estic d’acord, pel que se l’ha imputat és per posar les urnes.

Per tant, el que avui es vota, no és si ha fet tot això perquè l’Estat espanyol li ha donat la
benedicció a totes aquestes actuacions dient-li: ‘molt bé. Sí senyor, segueixi, ho fa vostè
molt bé’. I reitera que pel que se l’ha imputat ha estat per posar les urnes.

I per tant, el que es vota avui és si donem suport o no a un president que està imputat per
haver posat les urnes. I per tant, no considera en absolut que votar això sigui legitimar tot
això. Perquè l’Estat espanyol per l’única cosa que el persegueix és per haver posat les
urnes.

Segon. Vodevil, amb tot el respecte, el 9N, agradés o no, s’hi estès d’acord o no, però
l’organització, la meticulositat i la professionalitat en què va ser dut a terme deixa molt en
ridícul la forma que té l’Estat espanyol d’organitzar moltíssimes coses. 

El 9N era un procés participatiu fet per voluntaris, amb un pressupost molt inferior al de
qualsevol  altre  eleccions  normals,  amb uns  condicionants  molt  importants  com era  la
reducció de col·legis electorals, on la gent prèviament havia de consultar per la xarxa quin
era el seu col·legi amb el problema que suposa que molta gent no té accés a la xarxa de
forma habitual.

Que a més a més, molta gent ni tant sols tenia clar si quan anés a votar hi hauria papereta
o no. Perquè realment es va haver d’organitzar en unes condicions molt dolentes, que no
se sabia exactament què es podia fer, què no... la gent no sabia ben bé com anirien les
coses i tot i així va ser un èxit organitzatiu.

Per la qual cosa, un vodevil el ponent creu que no ho ha estat. El que va ser un vodevil,
com també han apuntat el senyor Danés i el senyor Valdera va ser el que va venir després.
És a dir, la Fiscalia de Catalunya dient unànimament que no, que aquí no hi ha res, però
des de Madrid imposant una imputació.

També van ser un vodevil les paraules del ministre de Justícia dient: ‘això no és res, això és
una costellada’. De fet, Esquerra Republicana deia que això era una costellada. Recorda
que Esquerra  Republicana  va  trencar  amb Convergència  i  Unió  després  de la  famosa
reunió a Pedralbes perquè Artur Mas no va donar compliment al mandat del 2012 que era
convocar un referèndum legal. I Esquerra Republicana va ser la primera en dir: ‘Senyors,
això és una costellada’. Així mateix, el ministre català també va dir: ‘Senyors, això és una
costellada’. De fet ho va ser.
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Per tant, si era una costellada, si no passava res, si era al final una reunió d’amics que en
lloc de trobar-se per anar a fer unes ‘birres’ i comentar què havia fet el Barça anaven a
posar unes paperetes en una urna... la imputació a què es deu? Si era una costellada, que
ell sàpiga les costellades de moment no són il·legals, de moment, afortunadament pels
meus pares.

Dirigint-se al senyor Escobar li diu que el senyor Artur Mas és només el president d’una
part  de  catalans,  etc.  No  sap  a  quina  part  o  percentatge  de  catalans  en  pot  ser  el
president, però del que està segur és un tant per cent 10% més gran que el senyor Rajoy.
El senyor Rajoy està utilitzant la maquinària de l’estat, la qual nosaltres també paguem per
anar de forma absolutament immisericorde i absolutament indissimulada en contra de tots
nosaltres. 

És  a  dir,  ha  agafat  el  cos  de  funcionaris  de  l’Estat  espanyol,  que  és  el  cos  més
absolutament desorganitzat i sobredimensionat. Aprofita per recordar una dada que és que
la residència del l’ambaixador de l’Estat espanyol al Marroc, recalca que la residència i que
no l’ambaixada, costa més que tot el sistema de delegacions exterior de la Generalitat. A
més a més exposa que, tal com va dir el ministre d’Exteriors no tenen ni tan sols un cens
de quanta gent tenen treballant a l’estranger, és a dir, el Ministeri d’Exteriors no sap ni
quanta gent té en plantilla.

Doncs tot aquest sistema, que per ineficient que sigui alguna cosa deu fer, tot destinat a
intentar convèncer als líders mundials que si us plau parlin en contra de Catalunya i en
contra del procés català i que diguin si us plau que els catalans no tenen dret a decidir.
Evidentment,  això  depèn  d’on  s’explica  costa  molt  d’explicar.  De  manera  que  l’Estat
espanyol ha hagut de fer  concessions molt  grans que,  al  seu parer i  amb perdó de la
paraula  ‘fot  pena’  que  l’Estat  dediqui  tota  la  seva  diplomàcia  en  lloc  de  negociar
infraestructures,  en  lloc  de negociar  convenis  de comerç,  enlloc  de negociar  convenis
bilaterals, doncs es dediqui a dir, demanar i exigir als governs estrangers que diguin que a
Catalunya no es pot votar.  

Però no és només el cos diplomàtic, és el cos judicial, el cos policial el cos de funcionaris,
perquè cal recordar que 200.000 catalans a l’estranger es van quedar sense votar perquè
el cos diplomàtic espanyol es va negar a tramitar les seves paperetes.  

Per tant un Estat, que subvencionem nosaltres, amb tota la maquinària del qual està en
contra nostra i de forma absolutament descarada i sense cap mena de pudor i sense cap
mena d’excusa. Per consegüent, personalment no sap de quants catalans és president
Artur Mas però segur que molts més que el senyor Rajoy.

Per tot això, considera sincerament que l’única cosa que es pot fer avui és donar suport a
un president al final va fer una cosa que: 1. No hauria de ser delicte i  2n. No hauria de ser
moralment reprovable. 
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I per tant, independentment de l’opinió que es tingui d’aquest president, al seu entendre en
aquest tema se li ha de donar suport. 

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT SOCIALISTA (PSC-CP)

Sr. Antonio Rodríguez.- Dirigint-se al senyor Plana li diu que, en aquest país, les esquerres
ho fan molt malament perquè, si malament no recorda, Convergència porta uns quants
anys governant. 

Personal i sincerament considera que el senyor Mas no passarà ni un dia a la presó. El que
passa que en comptes de parlar del què hauríem de parlar no es para de parlar del senyor
Mas. No es fa res més que parlar del senyor Mas i n’estan cansats. 

En tot cas, no és la guerra del PSC ja que ells no juguen a aquest joc. Vostès han presentat
la moció i ho considera perfecte, però no és el seu joc. Certament hi ha d’haver un espai de
diàleg, i vostès faran president al senyor Mas, molt bé i ja està. 

Però la moció és una altra cosa, en la qual no entraran. Creuen que és un error polític per
part dels senyors del Partit Popular però ja està.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA

Sr. Manel Escobar.- Dirigint-se al senyor Danés li diu que el discurs que ha fet amb una
demagògia política i repeteix i repetix que no hi ha recursos. Però reitera que s’han gastat
35 milions d’euros cada vegada que el senyor Artur Mas ha dit  que hi tornava a haver
eleccions. Diners amb els quals es podrien haver fet una ala d’un hospital, una escola...
moltes coses, es podrien haver començat moltes coses.

De fet li recorda, qui ha pagat les factures de les farmàcies, o qui, amb els fons de liquiditat
autonòmic, ha pagat les factures als proveïdors que estaven als calaixos de la Generalitat.
Què li pot respondre a això., que també hi havia un deute de l’Estat? Que no hi ha hagut
les transferències.

Aquest discurs de demagògia política a Catalunya en contra del Govern de l’Estat, hi hagi
el Govern que hi hagi a l’Estat, s’ha acabat, i la gent, quan vostès parlen, ja saben el que
pensen.  De manera que,  senyor  Danés,  canviïn  el  discurs perquè tothom el  té ja  molt
après.
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DEL CIUTADANS

Sr. José Manuel Álvarez Cuñat.- Creu que sempre van a buscar la mateixa col·lecció, la
mateixa biblioteca, els mateixos llibres de: ‘Espanya nos roba, Espanya roba...’ morts de
gana, no hi ha menjar, no hi ha beques de menjador... És clar perquè se les emporta el
senyor Artur Mas amb el 3% , el 5%... durant 20-25 anys...

Nosaltres també sabem fer política com la de vostès que en roben i això no pot ser. El dia
20 de desembre es votarà perquè aquí hi ha un país que s’anomena Espanya, Espanya,
recordi-ho Espanya. I entren dins dels pressupostos, i ho vulgui vostè o no, s’ha de votar i
com entren dins dels pressupostos s’ha de votar i és tot normalitat. 

Però el que vostès estan fent no és tot normalitat: subvencions a TV3, carpes, ordinadors...
i  tot  el  que  calgui  amb  diners  de  tots.  Perquè  no  són  els  diners  només  dels
independentistes perquè els constitucionalistes també donem suport a Catalunya, estimem
Catalunya i Espanya. 

Per tant, pregunta perquè juguen amb els diners de tots. És una pregunta que porta ja dos
plens parlant-ne i ningú no li contesta. Necessita una contestació. Reitera la pregunta de
perquè es gasten diners de tots, si tots els catalans no volen el que estan fent, una guerra
particular.

Després no hi ha recursos però es fan unes eleccions plebiscitàries... El senyor Artur Mas
deia i repetia que eren unes eleccions plebiscitàries i aquestes les han perdut. I  més a
Roses, ja que en aquest municipi no volen la independència.

INTERVENCIÓ DE LA SENYORA ALCADESSA

Sra. alcaldessa.- Recorda que aquí s’està votant donar suport a la Joana Ortgea... 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DEL CIUTADANS

Sr. José Manuel Álvarez Cuñat.- Demana a l’alcaldessa que el deixi parlar perquè a la resta
de grups se’ls ha permès parlar tot el que han volgut i de la forma que han volgut. Per tant,
demana i reitera que li doni el mateix respecte que ha tingut amb el senyor Joan Plana. 

INTERVENCIÓ DE LA SENYORA ALCADESSA
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Sra. alcaldessa.- Comenta que li té tot el respecte del món però en tot el que ells han
exposat han acabat amb la imputació del senyor Mas i la senyora Joana Ortega. Per tant li
demana que dirigeixi la seva segona intervenció a la imputació del senyor Mas i la senyora
Joana Ortega i la senyora Irene Rigau.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DEL CIUTADANS

Sr. José Manuel Álvarez Cuñat.- Respon que aquesta és la política que es vol fer aquí. No
deixar parlar, fer la seva i ja està.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera Martín.- Creu que en el seu posicionament inicial ha quedat clar
quina era la seva postura i, per tant, no hi ha res més a afegir.

INTERVENCIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA

Sra. alcaldessa.- Només, i per acabar, exposa que la legitimitat de qualsevol actuació en
política la donen les urnes. I és precisament en aquest Ple on es decideix, com avui, amb
una modificació de crèdit i quan s’aprova per majoria, com es gasten els diners.

Per afegir i com ha parlat abans, respecta totes les opinions i totes les paraules. Ara bé li
agrada que les paraules s’ajustin al què són en la realitat. Com a alcaldessa no va treure un
bastó, sinó que va treure la bara de l’Ajuntament la qual té un significat important.

Vots a favor: Dotze (12) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés,
Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibáñez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner,
Fèlix Llorens, José A. Valdera

Vots  en  contra:  Quatre  (4)  Olga  Simarro,  Antonio  Rodríguez,  Manel  Escobar,  José  M.
Álvarez

Abstencions: Cap (0)

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.
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10.-  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE,  CONVERGÈNCIA I  UNIÓ,
ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA,  PARTIT  POPULAR,  CIUTADANS  I  UNIÓ
MUNICIPAL DE CATALUNYA EN RELACIÓ A UN NOU MODEL DE REFORMA HORÀRIA

El senyor Francesc Giner, en representació de Gent del Poble, presenta la moció del tenor
literal següent: 

La  desorganització  horària  a  Catalunya és resultat  de la  superposició  dels  vells  horaris
fabrils, agreujats per transformacions patides pel creixement econòmic durant el franquisme
i l’impacte de les demandes pròpies dels anys de creixement desordenat, especialment del
sector dels serveis, i també sovint,  de la cultura del presencialisme al treball, o bé per la
necessitat de realitzar llargues jornades de treball per assolir salaris adequats al cost real de
la vida. Aquesta situació deriva en seriosos obstacles per a la competitivitat i la producció
empresarial,  en  l’augment  de  riscos  psicosocials  de  les  persones  treballadores,  la
persistència de la divisió sexual del treball amb el manteniment de la desigualtat de gènere,
els  problemes  de  salut  derivats  de  la  manca  de  son  en  adults  i  infants,  els  baixos
rendiments  educatius,  la  manca  de  temps  familiar  i  personal  per  al  lleure  i  la  cultura,
l’activisme social i en una disminució del benestar de la societat en general.

En aquest sentit, al llarg dels darrers anys s’ha aprofundit en la recerca, i els estudis dels
quals disposem demostren que es fa del tot necessari i urgent desfer-se de la rèmora que
representa  la  desorganització  horària  actual  incapaç  de  fer  front  a  la  complexitat  del
moment present. A gairebé tota Europa, l'horari  laboral  és de 8-9h a 17-18h, parant un
màxim  d'una  hora  per  dinar  a  meitat  de  la  jornada.  A  l'Estat  espanyol –i  per  tant  a
Catalunya-, però, és habitual que la població treballadora s’aturi dues hores per dinar a
l’àmbit escolar poden ser tres-, i que la jornada laboral s’allargui fins a les 19h o les 20h del
vespre, o més enllà. Aquesta jornada poc compactada provoca sopar a partir de les 21h en
el millor dels casos, dificulta el temps de cura d’infants i gent gran, afebleix la participació
cívica i comunitària, impossibilita el consum i gaudi de la cultura i per descomptat baixa
l’eficiència de les organitzacions. El prime time televisiu s’acomoda a horaris que fan reduir
les hores de son. En definitiva se solapa el temps personal i el temps de descans. A més,
aquesta organització del temps de vida quotidiana no té l’origen en el clima, un mite que es
desmunta tot sol comprovant que a Portugal, Marroc, Itàlia o Grècia se sopa a les 19-20h
del vespre. 

Per altra banda, a Europa fa algunes dècades que va començar la substitució dels horaris
nascuts amb l’era industrial per uns altres adaptats i flexibles a les necessitats d’igualtat i
productivitat i participació de la ciutadania, i diversos estudis de la Fundació Europea per a
la Millora de les Condicions de Vida i de Treball (Eurofound) amb dades d’Eurostat mostren
que estan avançant en el  bon camí,  tot  i  que hi  ha diferències entre estats segons els
models adoptats. Al nostre país el debat tot just s’inicià fa uns anys i ara sembla que se’n
pren consciència de manera més àmplia en un context de crisi en què  cal trobar fórmules
d’optimització dels recursos escassos, però sobretot, en què cal proposar estils de vida no
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determinats exclusivament  per  una compulsió  productivista  i  consumista.  L’ordre  horari
hauria de ser la norma, i la flexibilitat individualitzada l’excepció en tots els àmbits. Establir
un horari racional generalitzat, hauria de ser la norma a aplicar en tots els àmbits socials i
econòmics, públics i privats, sense perjudici de què es reconeguin després determinades
situacions  de  flexibilització  horària,  i  per  tant,  excepcions  a  les  normes  generals,  per
atendre determinades situacions personals o de determinats col·lectius

En aquest context és on s’ha posat en marxa la Iniciativa per a la Reforma horària - Ara és
l’hora,  reconeguda  pel  Govern  de  la  Generalitat  de  Catalunya  com  a  la  plataforma
interlocutora en aquesta qüestió. L’objectiu fonamental és impulsar uns horaris beneficiosos
per a les institucions, les empreses i la ciutadania. Cal, en definitiva, passar d’uns horaris
propis  de l’era industrial  a  uns que s’adaptin  a les necessitats  de la  nova societat  del
coneixement  i  del  consum,  amb  més  complexitat  social  i  augment  progressiu  de  les
desigualtats.

En la forma en què està organitzada la nostra societat, el temps esdevé un factor sistèmic
dins del model social. Cal cercar mesures legislatives i de promoció i sensibilització que
abordin  el  canvi  a  tres  nivells:  a  nivell  macro  (de  la  societat),  a  nivell  meso  (de  les
organitzacions, empreses i institucions que la componen) i a nivell micro (de les persones).
Superat el debat de la conveniència, l’objectiu d’aquests treballs és debatre la viabilitat per
transitar cap al retorn de Catalunya als horaris anteriors al franquisme, adaptats a la nova
realitat social, econòmica i cultural. 

Els agents que poden fer possible aquesta reforma se situen principalment en l’acció sobre
els horaris laborals, però també en els escolars, els comercials, els culturals, els esportius,
els televisius i els associatius, així com en les infraestructures públiques i privades que els
puguin permetre. 

Per tot això s’acorda:

Primer.- L’Ajuntament de Roses aprova aquesta resolució amb l’objectiu de donar suport a
les mesures que facin possible fer la transició cap a la reforma horària formulada en un
moment concret en el temps

Segon.- Notificar l’aprovació d’aquesta resolució a l’Associació Catalana de Municipis, a la
FMC i a la Iniciativa per a la Reforma Horària: infor@reformahoraria.cat. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-AM

Sr. Joan Plana.- Entenem que la reforma dels horaris és una de les conquestes socials
bàsiques que encara ens queden pendents. Uns horaris més racionals són necessaris per a
facilitar la conciliació de la vida laboral i la familiar, permetre la participació cívica i social i,
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en general permetre que els ciutadans tinguin el temps lliure necessari per poder garantir
una qualitat de vida òptima. 

Anuncia que, per part d’Esquerra Republicana donaran suport a qualsevol iniciativa que
treballi en aquesta línia i, per tant, votaran a favor. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-CP

Sr.  Antonio  Rodríguez.-  Quant  al  tema  de  la  desorganització  horària  li  sembla  molt
interessant, però li sembla que té com una cosa de “teaming pre-crisis”. 

Li  sembla que aquest  tipus de mocions tenen molt  de  desig  de cant  al  sol,  perquè el
problema de l’horari, per a ells té un nom diferent i és la precarietat laboral. Si no reformem
la reforma laboral  que s’ha fet  aquests anys,  difícilment  podran aconseguir  uns horaris
decents, perquè tenim una reforma laboral que és pre-democràtica. Diu: “Si vol també em
faig insubmís” 

Comenta que l’horari  de 9 a 5,  estaran encantats,  però al  Segle XXI  això de parlar  de
presidencialisme, quan tothom està parlant on line i els horaris s’allarguen a casa. Subratlla
que aquesta generació nova ja no veu la televisió. El tema dels horaris de televisió és una
cosa una mica passada. Es refereix als joves que es dediquen a treballar amb això, amb el
mòbil i a totes hores. 

Planteja  la  pregunta  del  perquè  alhora  que  respon  que  cal  proposar  estils  de  vida
saludables i optar per un estil de vida sostenible, però el que passa és que les llargues
jornades no són per assolir  un salari  adequat, és per assolir  un salari de supervivència.
Aquest  és el  problema i  posar-nos a  fer  cants de  sirena,  proposa canviar  el  calendari
gregorià, perquè en la seva estructura de números prims, el número 31, 7 dies a la setmana,
i 5 ... , és molt difícil d’organitzar. Així que fem setmanes de vuit dies, trenta-dos dies al mes
fent jornades de trenta-dos hores setmanals, quatre dies de festa i quatre dies de treball.
Surten deu mesos de treball, un mes de vacances i quinze dies de festius i amb això farem
una jornada de 1.300 hores anuals, més o menys i evidentment amb això millorarem la
nostra qualitat de vida, però adverteix que això també és un cant al sol. Dóna les gràcies als
presents.

   INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR

Sr. Manel Escobar.- Manifesta que haurien de començar pels horaris dels plens i se senten
rialles. Afegeix que a l’hora que entrem i sortim!. Segueix dient: ja em va bé, ja em va bé
aquesta moció.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera.- Fa la següent intervenció:
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L'horari del nostre país continua diferenciant-se de la resta d'Europa, fonamentalment per la
durada de la pausa del dinar i l'allargament de la jornada laboral fins tard al vespre. 

Els  llargs  i  rígids  horaris  laborals,  que  premien  la  presencialitat  a  la  feina,  dificulten  la
convivència  amb els  infants,  disminueixen la  rendibilitat  de  les  persones en el  treball  i
augmenten els riscos físics i psicosocials.

 D’altra banda, els beneficis empresarials contrastats, en funció de l’aplicació de mesures
de bona gestió horària,  són la  millora del  clima laboral,  la  reducció de l’absentisme,  la
millora deia gestió interna, la millora deia creativitat i la innovació, millor posicionament de la
marca corporativa, la disminució de la rotació de talent, ja que augmenta la fidelització, i, en
definitiva, millora de la productivitat empresarial. 

Dit  això,  aquest  i  altres aspectes,  ja  van ser  debatuts en el  Parlament  de Catalunya,  a
principis d’any, i va quedar palès en les conclusions d’aplicació de la reforma horària, que
cal  tenir  en  compte  els  diferents  àmbits  d’aplicació:  educació,  comerç,  Administració,
cultura i oci, turisme, etc.

 És evident que estem davant d’un dels reptes que tenim com a societat, per a millorar la
productivitat de les empreses i la competitivitat de la nostra economia. Ara bé, la moció
presentada pel grup de Gent del Poble, tot i que serveix per a reobrir novament el debat,
que  sempre  és  bo  i  saludable  té  poc  sentit,  per  fer-ho  des  de  l’àmbit  municipal.
L’administració local no té competències sobre la reforma horària,  més enllà d'allò que
afecta l’administració municipal de Roses. 

Dit  això,  si  bé  no  estem  d’acord  en  algunes  generalitzacions  que  es  fan  a  la  moció
presentada, sí que entenem que l’esperit de presentar aquesta moció és el d'anar avançant
cap a una millor conciliació de la vida familiar i laboral, amb les particularitats i el consens
adequats en cada àmbit d’aplicació. Per aquest motiu, votarem a favor de la moció.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ    

Sr. Marc Danés.-  Explica que en aquest cas entenen que tot i que potser algun redactat
queda una mica, com el de la tele,  “no actual”, doncs el fons és una millora social de la
gent del país, perquè s’ha demostrat que més hores a la feina no vol dir ni que la gent
produeixi més ni que treballi més, sinó al contrari. De vegades, menys hores augmenta la
productivitat de les empreses i  alhora perquè entenen que aquesta jornada laboral  més
compactada i més reduïda permet afrontar altres reptes com són el repte social i educatiu,
de ser més hores a casa, poder estar més per les nostres criatures i això en altres països
s’ha vist que funciona i augmenta el nivell educatiu que a la llarga també està augmentant el
nivell productiu del país i, per tant, nosaltres des de Convergència, evidentment, donarem
suport a aquesta moció. 

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat: 
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Vots a favor: Catorze (14) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernandez, Marc Danés,
Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Manel Escobar,
Francesc Giner, Fèlix Llorens, José M. Alvarez i José A. Valdera.

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Dues (2) Olga Simarro i  Antonio Rodríguez.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.   

11.-  MOCIÓ  PRESENTADA  PEL  GRUP  MUNICIPAL  D’ERC-AM,  GRUP  MUNICIPAL
SOCIALISTA-PM  I  GENT  DEL  POBLE  DE  REBUIG  A  L’ACORD  COMERCIAL
“D’ASSOCIACIÓ TRANSATLÀNTICA PER AL COMERÇ I LA INVERSIÓ” ENTRE LA UNIÓ
EUROPEA I ELS ESTATS UNITS

El senyor Joan Plana, regidor del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya,
presenta la moció que és del tenor literal següent: 

- Atès que l’acord comercial entre la Unió Europea i els Estats Units, l’Acord Transatlàntic
de Comerç i Inversió ( TTIP per les seves sigles en anglès), va molt més enllà del comerç ja
que tindrà un impacte ampli i irreversible en molts aspectes de la nostra vida quotidiana.
Especialment,  en  la  salut,  l’alimentació,  el  treball,  la  seguretat  dels  productes,  el  medi
ambient,  els  drets  laborals  i  les  polítiques  de  privadesa.  Fins  i  tot  podria  canviar
profundament  la  manera  en  què  usem  les  institucions  democràtiques  per  establir
regulacions en tots aquests camps, assaltant, per tant, els drets de la ciutadania.

- Atesa la falta de transparència que està caracteritzant les negociacions del TTIP, que és
una vulneració del dret dels ciutadans a saber el que s’està negociant en el seu nom. El
mandat de negociació que el Consell de la Unió Europea va donar a la Comissió encara
està classificat com a document secret. Fins i tot als membres del Parlament Europeu que
exerceix un paper  important  en les relacions comercials  d’Europa,  ja  que pot  vetar  els
acords comercials,  (com va fer  amb l’Acord Comercial  Antifalsificacions,  ACTA),  només
se’ls permet l’accés limitat als textos de negociació.

-Atès que un dels  punts més preocupants és la  inclusió  del  mecanisme de solució de
controvèrsies  inversora-estat  que  permetria  als  inversors  estrangers  eludir  els  tribunals
nacionals i presentar les seves queixes directament als tribunals internacionals d’arbitratge.
Es tracta d’un privilegi per a les empreses més poderoses, injustificable entre dos subjectes
polítics amb tribunals de justícia desenvolupats i plenament operatius. Així, si un tribunal
d’arbitratge  conclou  que  les  polítiques  decidides  democràticament  podriren  reduir  els
guanys projectats d’un inversor, aquest mecanisme  podria obligar a un govern a pagar

614



milers de milions en danys i perjudicis.  Això limitaria la llibertat democràtica per legislar
sobre assumptes ambientals, de salut i financers, entre altres. Aquest tipus de mecanismes
ja existeixen en altres acords comercials i  els resultats han estat desastrosos:  sancions
milionàries a Austràlia per la seva legislació antitabac, sancions a Argentina per impostos
sobre l’energia, a Canadà per una moratòria al fracking, a Alemanya per la seva política
energètica, a Eslovàquia per paralitzar privatitzacions d’hospitals. Exemples que demostren
que es tracta de pseudo tribunals formats per defensors dels interessos de les empreses
que les avantposen a les lleis i a la pròpia democràcia.

- Atès que el debilitament del poder legislatiu democràtic per regular una àmplia varietat de
sectors  es  veuria  encara  més  afectat  per  l’establiment  d’un  Consell  de  Cooperació
Regulatòria entre els EUA i la UE. El concepte bàsic que persegueix aquest organisme és
simple: abans d’elaborar la nova legislació ( en alguna de les matèries afectades pel TTIP
com  medi  ambient,  consum,  drets  laborals,  polítiques  agrícoles,  etc...)  un  organisme
bilateral dels governs dels EUA i la UE i de representants d’empreses tindrà la possibilitat
d’”analitzar” prèviament possibles impactes d’aquesta legislació en els interessos dels seus
negocis. Els lobbies empresarials, per tant, podran coordinar estratègies per bloquejar els
esforços legislatius, fins i tot abans que s’engeguin.

-  Atès  que  els  EUA no  han  ratificat  sis  de  les  vuit  normes fonamentals  del  treball  de
l’Organització Internacional del Treball (OIT) inclosa la Convenció sobre la llibertat sindical i
el dret de negociació col·lectiva. L’agenda de negociació del TTIP mostra que no hi ha cap
ambició d’avançar cap a una major protecció dels drets laborals.

-Atès que el TTIP significarà una reducció de les normes de la UE a partir de l’aplicació de
conceptes com el “ reconeixement mutu” dels estàndards i altres estratègies, que poden
tenir indirectament el mateix efecte, encara que sense canviar formalment cap reglament de
la  UE.  Sobre  la  base  del  “  reconeixement  mutu”,  les  empreses  multinacionals  podrien
utilitzar les seves empreses subsidiàries en l’altre continent per aprofitar els avantatges  de
les  diferències  en la  regulació.  A  la  pràctica,  s’anul·laria  de manera  efectiva  el  dret  de
regular i es fomentaria un dúmping desregulador sense precedents.

- Atès que un dels efectes del TTIP seria el debilitament de les normes europees establertes
per als serveis d’interès públic. Per exemple, facilitaria la privatització dels serveis d’aigua o
limitaria fortament les opcions per a l’adjudicació de les licitacions públiques en funció de
criteris ecològics o socials. Creiem que és un atac inacceptable a les clàusules socials i
ambientals en la contractació pública, la protecció de determinats sectors econòmics que
són essencials i la defensa dels béns públics.

- Atès que la protecció de l’excepció cultural ha fet que la indústria audiovisual sigui un pilar
de  la  identitat  europea.  No  obstant,  el  fet  que  no  s’inclogui  l’excepció  cultural  en  els
esborranys del TTIP podria perjudicar seriosament a la indústria del cinema i a la cultura en
general.
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-Ateses les negociacions comercials recentment acabades del Tractat de Lliure Comerç
Canadà-UE (ZETA), el TTIP promouria la cursa mundial d’acords comercials bilaterals de
profund abast, dels quals la UE ha estat una força impulsora des de l’any 2005, soscavant
el multilateralisme comercial. De la mateixa manera, EUA evita el multilateralisme allà on
hagi estat desafiat i ara vol formar un club exclusiu amb la UE. A mig termini, això podria
afeblir la posició de la UE al món. Podria suposar la formació de blocs econòmics rivals,
sotmetent els països més febles  i més pobres a normes en les quals no han tingut cap
manera d’influir, amenaçant a la cooperació mundial i afeblint les iniciatives de reforma del
sistema  de  comerç  global  per  afrontar  millor  els  desafiaments  globals  comuns,
especialment el canvi climàtic i la protecció del medi ambient.

-Atès que la  signatura d’aquest  tractat  pot  esdevenir  una desregulació per la  porta del
darrere que afectaria directament a matèries tan sensibles com la salut, el medi ambient o
els serveis públics, entre ells els serveis que presta l’Administració local,  amb una clara
voluntat de privatitzar i laminar competències i capacitats a les institucions públiques.

Per tot això, es proposa al ple l’adopció dels següents acords:

PRIMER: Instar al Consell Comarcal de l’Alt Empordà i a la Generalitat de Catalunya perquè
facin una declaració de rebuig a l’Acord Transatlàntic de Comerç i Inversió entre la Unió
Europea i els Estats Units.

SEGON: Instar  al  Govern  de l’Estat  espanyol  a  mostrar  formalment  davant  la  Comissió
Europea i  el  Consell  el  seu rebuig  a l’actual  text  de  l’Acord Transatlàntic  de Comerç i
Inversió entre la Unió Europea i els Estats Units.

TERCER:  Instar  al  Govern  de  l’Estat  a  enviar  als  grups  parlamentaris  els  diferents
esborranys negociats en cada ronda i a celebrar un ple monogràfic sobre el contingut de
l’Acord Transatlàntic de Comerç i Inversió i l’estat de les negociacions.

QUART:  Traslladar aquests acords al  Consell Comarcal de l’Alt  Empordà, al Govern de
Generalitat, al Ministeri d’Afers Exteriors, i als grups parlamentaris del Congrés i el Senat de
l’Estat espanyol i del Parlament Europeu, a la Defensora del Poble Europea i a la Comissió
Europea.

CINQUÈ:  Instar a les autoritats competents a desplegar un ampli debat a tots els nivells,
comptant amb les organitzacions sindicals, professionals i amb els ciutadans i ciutadanes.

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR  PONENT

Sr.  Joan Plana.- Vol afegir  que la moció que van fer arribar era aquesta,  que era força
àmplia. Havíem pensat de retallar-la per fer-la més fàcil de llegir, però van pensar que era
molt important que almenys en el text hi figuréssim totes les parts que consideren que són
absolutament inacceptables del TTIP i per això van mantenir el text original, tot i que sabien
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que,  després  quan ho haguessin  de llegir,  suposaria  una certa  marató  per  a  nosaltres
mateixos i per al públic. 

Bàsicament, dos elements fonamentals, per resumir-ho molt. Primer element, desregulació :
equiparem els estàndards americans. Això no és dolent, però el que sí que és dolent és
reduir-ho a la baixa i no a l’alça. Drets com ha dit : mediambientals, laborals i socials que
afectaran la regulació de l’estat del benestar europeu. 

Segon i més important,  es legitimen a tribunals internacionals per dictar els estats com
poden regular les seves empreses i com no. És a dir, és un atac directe, és un cop d’estat a
la  democràcia,  un  cop  d’estat  al  dret  dels  ciutadans  a  decidir  lliurament  com  volen
organitzar la seva pròpia economia. El TTIP és això.

Per últim i per acabar-ho d’arreglar, atempta contra el principi republicà de la publicitat del
govern. S’està negociant en la més absoluta opacitat, tant governamental com mediàtica.
Per tant, amb aquesta moció volen que l’Ajuntament faci el poc que pot fer, que ja saben
que és poc, però és alguna cosa, que és mostrar el seu rebuig i instar a les instàncies
superiors a mostrar-lo també, però també volen que la ciutadania i la gent que els escolta
des d'aquí i que la gent que els escolta des de casa, apropar-nos a aquest debat, portar
aquest debat, portar aquest debat a casa seva, que la gent sàpiga que això està passant
ara mateix, que s’està duent a terme avui en dia i que la mobilització ciutadana és molt
important, per tal d’impedir-ho.

Sr. Francesc Giner.- Diuen que ells se cenyiran a la llibertat de vot, no coincideixen aquesta
vegada i diu que vagi per davant que no té clar com aquesta declaració pot impactar sobre
els aspectes de la vida cotidiana de la ciutadania, especialment pel que fa a la salut, a
l’alimentació,  a  la  seguretat  dels  productes,  etc.  els  drets  laborals,  les  polítiques  de
privacitat,  però  el  que  vol  destacar  és  que  el  text  de  la  moció  destaca  la  manca  de
transparència  que  està  marcant  les  negociacions  de  l’acord  transatlàntic  de  comerç  i
inversió, el TTIP, el mandat de negociació que el Consell de la Unió Europa va donar a la
comissió encara està classificat com a document secret, fins i tot pels membres del mateix
Parlament Europeu. 

La moció també es referma en la defensa dels serveis públics bàsics per la solidaritat i la
redistribució social i tot això i entre aquests dos es decanta per donar un vot favorable. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT SOCIALISTA-CP

Sr. Antonio Rodríguez.- Diu que és interessant i necessari fer tractats de comerç, perquè
l’acord  i  el  pacte  és  una  necessitat   universal  i  local.  Per  tant,  els  tres  elements  que
nosaltres considerem és que no és de rebut el secretisme i la falta de transparència com
s’estan portant les negociacions. No es poden maltractar els drets dels treballadors i no
només dels treballadors, sinó dels autònoms i dels petits empresaris, perquè tots aquests
col·lectius  que  són  la  gran  majoria  resulta  que  tenim molt  efecte  lobi  a  Brussel·les  en
aquests foros i precisament l’acord s’està fent sense moltes persones i molts col·lectius i
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sindicats  que  podrien  dir  la  seva.  Com  tampoc  veiem  clara  la  creació  dels  tribunals
d’arbitratge.  Per tant,  la  sobirania popular,  que és un bé comú que hem de conservar,
pactant-lo adequadament entre les parts. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR

Sr. Manel Escobar.- Manifesta adreçant-se al senyor Joan Plana : 

Joan,  ja  em disculparàs,  però  donat  el  nivell  d’aquesta  moció,  la  veritat  que  la  nostra
resposta  estaria  molt  vinculada  al  que  diuen  els  seus  partits,  tant  a  Barcelona  com a
Madrid. Tots ens sentim molt europeus, però en el cas meu, tots som una mica yankies. 

La veritat és que se m’en va una mica de les mans tota aquesta informació que ja veus
presentant la moció. Ja veus quin és el tipus d’informació que tenim i pel desconeixement
de tot, no podem donar suport. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS

Sr. José M. Alvarez.- Diu que des del 2013 hi ha unes negociacions entre Europa i Estats
Units, unes negociacions per crear una zona de comerç, la més gran del Món. Estan en un
punt mort que pretenen concloure ara el 2015, després de set negociacions. Hi ha una
màxima confidencialitat i no sap com poden parlar de tantes coses i de tants projectes i de
tanta negativitat si encara no s’han expressat i està tot encara en negociacions. 

El 9 d’octubre es va publicar un mandato de negociación. És el primer cop que aquests
tipus d’aliances fan aquests mandats. És més, el regidor d’Esquerra ha dit opacitat i el que
estan fent és demanar que la Ciutadania digui la seva. És que estan parlant d’una cosa que
profundament no saben, encara estan en negociacions. Ells mateixos estan diguent no, que
es facin debats, que en parlin. No sé qui repudia aquesta aliança. Creu que tot el que siguin
aliances i unitats ja saben que... tot en contra. Però bueno : Nosaltres no apoyarem aquesta
moció. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Diu  que  no  és  cap  especialista  en  dret  internacional,  però  sí  que  ha  hagut  de buscar
informació  sobre  aquesta  moció  que  proposa.  D’aquesta  informació  ha  trobat  que  els
principals objectius del TTIP són: 

1.- Facilitar l’accés al mercat

- Reduir aranzels (avui són un 3% de mitjana), barreres no aranzelàries i millorar l’obertura
del mercat de serveis.
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- Millorar l’accés a la contractació pública.

- Reduir traves a la inversió

- Protecció de l’inversor i el comerç electrònic

- Regulació  del  comerç  transfronterer  (Simplificació  administrativa  i  millorar  la
competència i accés a l’energia  de matèries primeres

2.- Harmonització de la norma: mercat més integrat

- Harmonitzar les regulacions existents

- Coordinar el desenvolupament d’estàndards internacionals

- Desmuntar les barreres tècniques al comerç (estàndards del producte i procediments
d’avaluació i certificació)

- Àmbits de regulació a harmonitzar: salut, seguretat alimentària i laboral; sostenibilitat i
medi ambient, i seguretat financera i de protecció de dades. 

Segueix  dient  que  aquests  són  els  objectius,  però  evidentment  hi  ha  detractors  i
posicionaments a favor i evidentment també posicionaments en contra d’aquest acord. 

Els arguments dels impulsors del TTIP que ha trobat són aquells que atorguen capacitat
transformadora  a  l’acord.  Confien  que  s’orienti  a  dinamitzar  el  creixement  i  l’ocupació
ambdues bandes de l’Atlàntic redefinint les cadenes globals de producció, major augment
de  l’eficàcia  imposada  per  la  competència  internacional,  alterar  els  fluxos  globals  de
comerç, béns i serveis i donar lloc a noves estratègies per part de les multinacionals. 

Algunes dades que sostindrien l’efecte positiu d’aquests objectius seria l’impacte que es
preveu que tindria el TTIP l’any 2027, en un escenari base amb un creixement addicional del
+0,38% als Estats Units. També les exportacions es veurien afavorides, les quals podrien
incrementar de la UE cap als EUA en un +28% i suposar uns ingressos addicionals de
187.000 milions €/any. Les projeccions mostren que Espanya tindria un increment del PIB
per càpita entre un +0,31% en l’escenari base i un +6,55% en un escenari de liberalització
profunda, superiors als de la mitjana de la Unió Europa (+0,27%+4,95%).

S’afirma que el 80% dels beneficis provindran de la reducció dels costos que generen la
burocràcia i la reglamentació, així com de la liberalització del comerç, dels serveis i de la
contractació pública i  que el  món en el  seu conjunt podria  veure incrementada la  seva
renda per càpita en un +3,27%.
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A més, les implicacions del TTIP s’expliquen també per una doble dimensió. En primer lloc,
la dimensió estratègica que intenta establir  un marc de diàleg permanent en importants
àmbits reguladors, raó per la qual planteja reptes en termes no només econòmics, sinó
també institucionals,  ideològics  i  culturals.  Es  pot  convertir  en  un  referent  per  a  altres
relacions  bilaterals  i  en  segon  lloc  la  dimensió  tècnica  que  permetria  eliminar  barreres
comercials tot reforçant una relació econòmica clau entre la Unió Europea i els Estats Units
que sumen el 41% del PIB mundial, el 50% del comerç mundial (750.000 M€) i el 35% de
l’estoc d’inversió directa mundial  (3 bilions d’euros)  Disminuiria també el  cost regulador
entre la UE i els EUA, que perjudica les Pimes, principals elements del teixit empresarial
dels dos continents. 

Segons els impulsors, l’acord permetria general un espai de lliure comerç i inversió amb
preus estables i un impacte de +0,38-0,40% en el creixement de l’ocupació als EUA i la UE.

Segons els defensors de la iniciativa, si el TTIP no arriba a bon port, la principal amenaça és
la  signatura  del  Tans  Pacífic  Partnership  (TTP),  amb  el  qual  Europa  perdria  la  seva
centralitat històrica. 

Ara bé, a part d’aquests punts a favor també s’apunten qüestions que creen controvèrsia i
sobre les quals els contraris a l’acord demostren la seva disconformitat, entre ells l’aspecte
regulador al qual ha fet esment.  

Aquells que es mostren a favor del  TTIP defensen que no seria necessari arribar fins a
l’extrem de  què   tota  les  regulacions  sotmeses  a  la  regla  de  la  validesa  de  la  norma
d’origen, sinó que hi hagués un reconeixement mutu de les parts sobre els seus estàndards
tècnics, defensant que no serà un acord de desregularització, sinó d’armonització, en tant
que hi ha objectius semblants entre les dues economies pel que fa a aspectes de seguretat
laboral, salut, medi ambient i estabilitat financera amb diferències reguladores per motius
històrics d’estructura i processos diferents. 

Per altra banda, també s’ha parlat de la transparència i la participació. Diu que aquest és un
aspecte que a ell li preocupa, perquè encara que la Comissió Europa ha defensat que el
TTIP no suposa una amenaça perquè les negociacions seran transparents, el mateix òrgan
ha bloquejat  l’accés públic  a tots els  documents relacionats amb les negociacions,  els
quals no seran accessibles en els propers trenta anys. A més s’ha demanat secretisme i
confidencialitat  als  parlamentaris.  S’ha  dificultat  la  consulta  als  propis  funcionaris  dels
governs  dels  estats membres,  s’ha  evitat  que els  parlamentaris  electes puguin  estar  al
corrent de les exigències dels Estats Units en les negociacions i el mateix passa amb els
congresistes americans. 

Per tant, des d’aquest punt de vista, es denuncia el TTIP com a opac i antidemocràtic.
Responent a aquesta percepció de falta de participació i comunicació amb els ens socials,
els defensors del TTIP diuen que s’està fomentant la participació a tots els nivells amb la
publicació de l’avens del  procés,  participació  del  Parlament  Europeu,  consultes amb la
ciutadania com l'última sobre la protecció d’inversions i trobades amb els sindicats, ONGS i
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organitzacions de consumidors, però és evident que la transferència i participació queden
en entredit. 

Conclusions: 

En resum, els  detractors del  TTIP denuncien que l’objectiu  principal  no és estimular  el
comerç sinó, actuant sota les tesis neoliberals dels beneficis del lliure comerç, eliminar les
barreres reguladores que limiten els beneficis potencials de les corporacions transnacionals
a les dues bandes de l’Atlàntic, per crear un règim de mercat afí als interessos d’aquestes
corporacions.  Això es fa palès si  es recorda que les barreres al  comerç entre les dues
economies són molt baixes i que moltes de les qüestions que són fosques del TTIP estan
relacionades  no  estrictament   amb  el  comerç,  sinó  sobre  punts  com  la  protecció
intel·lectual o les regulacions financeres, amb la voluntat d’incorporar a l’acord els serveis
financers de la banca i de les asseguradores. 

Els defensors responen que el Tractat ajudaria les Pimes, que són les que pateixen més
aquesta falta d’harmonització de les regulacions, ja que les empreses grans tenen mitjans
per adaptar-se a una regulació complexa, i que tindrien més facilitat per exportar als EUA. 

El millor accés de les empreses americanes al mercat europeu dibuixa un mercat europeu i
nacional més competitiu on els consumidors es beneficiarien de productes més innovadors,
de més qualitat i a millor preu, encara que requeriria un esforç d’adaptació de les dues
parts i més exigència per als empresaris i als treballadors.  

Com a comentari crític senyalar el potencial perill de certes mesures i canvis que proposa el
TTIP, especialment en matèria d’estàndards reguladors, ja que queda palesa la normativa
sobre seguretat laboral, sanitària, alimentària i  així com en sector financer els criteris de
control i supervisió d’aquest àmbit no són els mateixos en els països de les dues àrees, en
tant que els principis que inspiren i les cultures que es legitimen són força diferents. 

Cal  salvaguardar  la  regulació  i  estructures  que  defensen  tant  els  consumidors  com el
govern. També es considera que determinats arguments que es defensen per impulsar el
tractat  són  anomenats  com a fets  establerts,  havent  de  fer  un  exercici  per  decidir  on
posicionar-se envers la iniciativa. 

S’ofereixen dades futures sobre escenaris previstos sense donar importància a les greus
concessions en matèria laboral als efectes que poden comportar en el teixit industrial de
cada territori una reorganització productiva o l’efecte en l’aspecte normatiu i d’alteració de
les relacions d’autoritat entre els diferents agents, empreses i institucions. 

Per últim i per acabar, es creu necessari que el debat sobre la firma del tractat sigui una
qüestió de molts més visibilitat pública, tractada tant en l’alta com en la baixa política, així
com en els mitjans de comunicació, articulant espais on els diferents ens socials i agents
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afectats puguin aportar solucions i vies d’actuació respecte a totes qüestions que entren a
formar part de les negociacions. 

Per contra, el procés s’està duent a terme en el més absolut silenci, creant un clima de
desconfiança  com  el  que  presenta  aquesta  moció  i  crispació  que  no  ajuden  a  crear
acceptació ni punts de diàleg que consegueixin un acord plural i proporcional a totes les
parts  afectades  que  puguin  afavorir  l’objectiu  esgrimit  per  justificar  l’impuls  al  tractat,
creixement econòmic, benestar i ocupació

Per tots aquests motius, en principi, per la manca d’informació, tot i que hi ha punts a favor
i punts en contra anuncia que s’abstindran a les votacions. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Marc Danés.- Afirma, amb tota la humilitat, personal i del grup de Convergència que es
veuen incapaços de debatre aquest tema. No creuen tenir ni la formació ni prou informació
per debatre aquest tema i, per tant, no posaran pals a les rodes i faran una abstenció, però
amb la responsabilitat i el compromís,  ja que són govern de preparar una conferència, per
portar al teatre alguna persona que estigui en el Parlament Europeu. 

Que es pugui debatre que és realment aquesta relació econòmica que canviarà les regles
del joc a nivell mundial i, per tant, amb la responsabilitat de poder apropar a la ciutadania
de Roses, com sempre han fet, en aquest cas amb aquest tema econòmic, però amb la
incapacitat i la humilitat de dir que són incapaços, no només de debatre, sinó de poder
opinar sobre aquest tema. 

RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT

Sr. Joan Plana.- Primer de tot, vol agrair la iniciativa de portar algú per parlar del tema.
L’única  aportació  que  farà  és  que  si  es  porta  algú  del  Parlament  Europeu,  li  sembla
fantàstic, però en tot cas que es portin dues persones del Parlament Europeu, perquè si
porten En Francesc Gambús, te’n parlarà bastant bé i si portes En Josep Ma. Terricabres,
no tant. Més que una persona, dues, per parlar-ne. 

S’adreça al senyor Giner que ha preguntat quina afectació tindrà, a la qual cosa respon que
l’afectació  és molta,  perquè l’afectació  sobre  la  salut,  sobre  la  qualitat  dels  productes,
mediambientals és molt senzill. 

Si  no es permet als estats tenir regulacions en aquest sentit  disminueix la qualitat  dels
projectes,  això  s’ha  demostrat  sempre.  Mai  han  tingut  tants  bons  productes  i  tanta
seguretat que els productes que consumim són de qualitat i no ens faran mal, que quan hi
ha  hagut  regulacions  al  respecte.  Creu  que  això  és  una  evidència  i  totes  les  dades
sanitàries així ho demostren. 
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Mai hi ha hagut tant poques intoxicacions ni morts per malalties transmeses per l’aigua o
per als aliments o pel contacte amb els animals com ara. Per tant, que hi hagi regulacions
en aquest aspecte, al marge que després entrarem en altres coses de si les substàncies
que s’hi aboquen són cancerígens o moltes coses així. 

Aleshores, en tot cas, el que cal fer és regular més i no regular menys. Per tant, l’afectació
sobre la qualitat dels productes serà molta, la mediambiental també, perquè si no posem
condicions mediambientals a les empreses, és evident que una empresa l’única cosa que
vol és tenir beneficis i, per tant, si no se l’obliga a reduir una part d’aquests beneficis per
complir un compromís mediambiental, és evident que no el complirà i sobre el tema sanitari
dons s’obra la porta a una major privatització sanitària que al seu entendre porta clarament
a una disminució de la qualitat  del servei  i  a  una disminució de la capacitat  de tota la
ciutadania de poder-hi accedir.  Per tant, per a ell, això és disminuir la qualitat d’aquest
servei. 

S’adreça al  senyor  José Antonio  Valdera  l’extensa documentació  que ha aportat  sobre
aquest aspecte. Realment és un treball de recerca molt bo, però essencialment discrepa de
la base mateixa de la qual parteix el treball que ha fet. 

Aquest  treball  parteix  bàsicament  de  la  base  que  la  declaració  d’una  àrea  de  comerç
generaria una àrea de lliure mercat que el que faria seria beneficiar el consumidor i opina
que això és veritat només de vegades.

És veritat que la competència sovint beneficia el  consumidor i fins a aquest principi està
d’acord,  el  que no està d’acord és que la competència no calgui  regular-la,  que és un
principi que creu, que en el treball que ha exposat el senyor Valdera no es recull.

El regidor Joan Plana considera que la competència és bona sempre i quan es reguli. És un
animal que s’ha de domesticar, que s’ha de controlar i que s’ha de saber utilitzar per tal que
beneficiï el seu propietari, que en aquest cas serien els consumidors.

 I, per últim, s’adreça al senyor Antonio Rodríguez per respondre-li el que ha dit, que no
recorda ben bé com ho ha expressat, que creu que deia que la soberania popular ha de ser
una cosa pactada entre totes les parts  i,  en això, el senyor Plana hi està absolutament
d’acord, però precisament per això aquest tractat atempta absolutament contra tot el que
representa  això  que  ell  exposa.  De  la  mateixa  manera  que  determitat  sistema  estatal
imposat en un moment determinat per les elits també atempta contra aquest principi. Per
tant,  ja que l’ha relacionat amb sobirania jo també entenc que les dues coses atempten
contra aquest principi.   

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots  a  favor:  Set  (7)  Joan  Plana,  Èric  Ibañez,  Verònica  Medina,  Gerard  Teixidó,  Olga
Simarro, Antonio Rodríguez i  Francesc Giner.
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Vots en contra: Dues (2) Manel Escobar i José M. Alvarez

Abstencions:  Set  (7)  Montse Mindan,  Carles Pàramo,  Juan M.  Fernandez,  Marc  Danés,
Anna Jorquera, Fèlix Llorens i José A. Valdera Martin. 

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia presidència declara aprovada la moció tal
com ha estat presentada. 

EXPLICACIÓ DE VOT DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Fèlix Llorens.- Diu que només vol puntualitzar que com voten per separat el  senyor
Giner i ell mateix, que formen part del mateix grup municipal, vol explicar la seva posició.

Manifesta que potser si que és cert tot el que han exposat, però creu que suposar tot el que
passarà és molt atrevit. A tota la moció, els antecedents es basen en supòsits i potser sí
que tot  això passarà,  però com ha dit  el  senyor  José M.  Alvarez,  fins que tot  això no
evolucioni més, no creu que pugui prendre una decisió de si tot això és bo o dolent per a la
nostra societat. 

I,  a més, dirà que fins que no s’apliqui i passi un temps, no podrà dir si això és bo o dolent,
Igual que quan es va fer la Unió Europea que hi havia molta gent que estava en contra de la
Unió Europea i ara a ningú se li acudiria que no hi hagués lliure mercat amb França o amb
Portugal o amb Alemanya. Creu que això potser sí que s’hauria de millorar i potser sí que es
millorarà o potser no, ja veurem, però com que ara està en tràmit, hem d’esperar que el
tràmit acabi, abans d’opinar i si bé diu en Marc que hi ha la voluntat del govern per fer un
debat públic, creu que aleshores tindrà moltes bases per poder opinar sobre la bondat o la
malicia d’aquest tractat. 

12.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM I ELS ALTRES GRUPS QUE
HO DESITGIN SOBRE EL 75è ANIVERSARI DE L’ASSASSINAT DEL PRESIDENT LLUíS
COMPANYS I JOVER. JUSTÍCIA UNIVERSAL I MEMÒRIA HISTÒRICA

El  regidor  Èric  Ibañez,  del  Grup  Municipal  d’Esquerra  Republicana  de  Catalunya-AM,
presenta la proposta d’acord que és del tenor literal següent: 

El dia 15 d’octubre es commemora el 75è aniversari de l’assassinat del molt honorable Lluís
Companys  i  Jover,  qui  fou  condemnat  a  mort  per  les  autoritats  franquistes  en  l’única
sentència d’aquest tipus a un president d'una nació democràticament escollit a la història
d’Europa,  sentència  que  continua  encara  sense  declarar-se  nul·la  per  part  de  l’Estat
Espanyol.
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Fins a dia d’avui, la llei es limita a declarar injustes les sentències, per la il·legitimitat dels
tribunals,  mitjançant  un certificat  de  reparació  i  de  reconeixement  que  no  té  cap valor
jurídic, i no declara les resolucions judicials nul·les de ple dret per il·legals, motiu pel qual el
Ministeri  de Justícia  es nega a certificar-les.  En aquest  sentit  la  Llei  52/2007 de 26 de
desembre, per la qual es reconeixen i amplien els drets i s’estableixen mesures a favor dels
qui van patir persecució o violència durant la guerra i la dictadura, no ha servit de res per
anul·lar els judicis sumaríssims dictats pels tribunals militars, entre ells el que condemnava
el President Companys.

D’aquesta manera, el Fiscal General de l’Estat considerà el 2010 no procedent el recurs de
revisió instat per la Generalitat per obtenir l’anul·lació de la sentència dictada pel Tribunal
de Responsabilitats Polítiques de Barcelona de 1939 i de la sentència dictada pel Consell
de Guerra d’Oficials Generals del 1940, que va condemnar a pena de mort el President
Companys, perquè considerava que ambdues sentències eren inexistents i nul·les de ple
dret, en haver estat dictades per tribunals il·legítims conforme la llei 52/2007.

D’altra banda, l’immobilisme i la manca de sensibilitat per part dels diferents governs de
l’Estat contrasten amb els actes de desgreuge que tant des d’Alemanya com des de França
s’han fet per les actuacions dels respectius països durant la II Guerra Mundial, així com pel
fet d’haver col·laborat amb el General Franco. Un menyspreu que es veu agreujat quan 75
anys després de la captura de Lluís Companys per la Gestapo, els documents que van ser
confiscats continuen en possessió de l’exèrcit  espanyol  a l’Arxiu d’Àvila,  enlloc d’haver
estat retornats a la Generalitat de Catalunya, institució que és la seva legítima propietària.

Un cop tancada la causa contra el franquisme a l’Estat espanyol, deixant els represaliats en
situació  d’indefensió  ,  és  a  Argentina  on  els  represaliats  i  les  víctimes  del  franquisme
guarden la darrera esperança amb les actuacions de la jutgessa Servini en la coneguda
‘Querella Argentina’. Una querella on també hi ha la causa contra el President Companys a
instàncies d’Esquerra Republicana,  que participa de la  denúncia contra l’Estat  espanyol
amb l'objectiu de restituir la figura del President Companys i erigir-la com a icona de la
justícia universal.

Per tot això, en la commemoració del 75è aniversari de la seva mort, considerem que no és
comprensible  que  cap  govern  espanyol  hagi  accedit  a  certificar  la  nul·litat  d’aquestes
certificacions i a incloure aquesta declaració a la denominada Llei de la Memòria Històrica,
amb tots els efectes jurídics que aquesta declaració comporta. Com dèiem, Alemanya i
França  han  demanat  perdó  per  haver  col·laborat  en  la  detenció  i  deportació  de  Lluís
Companys, mentre que la justícia espanyola es nega a declarar nul el seu judici.

Després de dècades de llibertats democràtiques, considerem que encara no s’ha reparat
com cal la memòria del President Companys, així com la causa de milers de víctimes de
totes les nacions i pobles de l’Estat Espanyol, i que cal instar al Govern de l’Estat Espanyol
a dur a terme les actuacions jurídiques i polítiques pertinents per anul·lar la sentència del
judici sumaríssim al President de la Generalitat i realitzar totes aquelles actuacions per a
reparar el seu honor.
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Tal i com va dir el mateix Lluís Companys, referent de l'Esquerra nacional, "la nostra és una
lluita pels valors universals de la pau, del treball i de la justícia". La nova República Catalana
s'ha  de constituir  com un baluard dels  drets  humans,  la  pau,  la  fraternitat  i  la  justícia
universal.

Lluís Companys va donar la vida i va morir per la República Catalana. Aquest 27S hem
sentat les bases democràtiques per tal que la República Catalana comenci a caminar. Sens
dubte, el nostre millor homenatge serà acabar la tasca que va protagonitzar, i que tants
d'altres que el van precedir i tants d'altres que hem continuat, sabem que la lluita social i la
lluita nacional és indestriable.

En relació als antecedents exposats, proposem al Ple de l’Ajuntament de Roses l’adopció
dels acords següents:

Primer.  Instar  el  Govern  de  l’Estat  a  dur  a  terme les  actuacions jurídiques i  polítiques
pertinents per anul·lar la sentència del judici sumaríssim al President de la Generalitat de
Catalunya,  el  Sr.  Lluís  Companys  i  Jover,  així  com  realitzar  totes  aquelles  actuacions
oportunes perquè l’honor del President Companys sigui reparat.

Segon. Instar el Govern de l’Estat Espanyol a modificar la Llei 52/2007, de 26 de desembre,
per la qual es reconeixen i amplien els drets i s’estableixen mesures a favor dels qui van
patir persecució o violència durant la guerra i la dictadura, per considerar com a inexistents
i nul·les de ple dret les sentències dictades pels Jutjats i Tribunals declarats il·legítims en la
llei, seguint el criteri expressat per la Fiscalia General de l'Estat en el seu Decret del 4 d'abril
de 2010, habilitant el procediment administratiu necessari perquè el Consell de Ministres
expedeixi el corresponent certificat de nul·litat als efectes legals procedents.

Tercer. Subsidiàriament, modificar la llei d'Enjudiciament Criminal i la Llei Processal Militar
amb la finalitat d’incorporar entre els requisits habilitants per procedir a la revisió d’una
sentència  ferma,  la  declaració  d’il·legitimitat  realitzada  conforme a  l’article  3  de  la  Llei
52/2007, de 26 de desembre, per la qual es reconeixen i amplien els drets i s’estableixen
mesures a favor dels qui van patir persecució o violència durant la guerra i la dictadura, així
com la Llei Orgànica del Poder Judicial, per atorgar la legitimació activa al Govern de l’Estat
per si mateix, o a través de la Fiscalia, per interposar el recurs de revisió de les sentències
declarades il·legítimes.

Quart.  Reclamar a l’Estat  espanyol que retorni  tota la informació sobre Lluís Companys
requisada per la Gestapo a París l’any 1940 i que actualment es troba confiscada a l’arxiu
d’Àvila.

Cinquè.  Reclamar  a  tots  els  governs  que  van  participar  de  la  captura  i  assassinat  de
Companys que  participin  d’un  acte  de  desgreuge  a  la  figura  de  l’únic  president  elegit
democràticament i assassinat a Europa durant el segle XX. Un acte que s’hauria de fer al
fossar del Castell de Montjuic.
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Sisè.  Comunicar  aquest  acord al  Govern de la  Generalitat,  a  tots els  grups polítics del
Parlament Català, al Govern de l’Estat i a les Corts espanyoles, al Parlament Europeu , a
l’ONU, i a les associacions de recuperació de la memòria històrica. 

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Èric Ibañez.- Diu que ja en l’exposició de motius queda força clar la raó per la qual
presentem aquesta moció.

Des de l’adveniment de la democràcia, a la fi de la dictadura franquista, s’ha demanat en
diferents  ocasions  l’anul·lació  del  judici  sumaríssim  que  va  comportar  la  condemna  i
posterior afusellament del president Companys i la restitució de la seva figura. Cap dels
governs de l’Estat Espanyol i no importa el partit, han accedit a aquestes demandes de
revisió i anul·lació d’aquest judici i de molts altres dels judicis sumaríssims que es van dur a
terme sense les garanties processals suficients durant la guerra civil i la posterior dictatura
franquista. 

La restitució de la figura del president companys i de totes aquelles persones que es van
veure afectades per aquest tipus de judicis és el que ens porta a presentar aquesta moció. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-CP

Sra. Olga Simarro.- Fa la següent intervenció:

Lamentamos profundamente la violencia, venga de donde venga. Nos abstenemos en esta
moción por el evidente contenido político. Gracias.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS

Sr. José M. Alvarez.- Diu, com va dir a la comissió informativa, no entraran en si el senyor
Companys va ser  o va manar fer.  No entren en aquestes especulacions,  però si  que li
agradaria,  ja  que  han  parlat  de  democràcia  i  de  lluitar   per  la  democràcia,  de  tantes
democràcies juntes, un grup de persones va fer una entrada en aquest Ajuntament per a
demanar un minut de silenci per al que creien ells que era un dels millors presidents de la
democràcia que ha existit, que era Adolfo Suárez i no van fer aquest minut de silenci. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ DEMOCRÀTICA DE CATALUNYA

Sr. José A. Valdera: Fa la següent intervenció:

La llei 52/2007 de Memòria Històrica declara il·legítimes “totes les condemnes i sancions
dictades per motius polítics, ideològics o de creença, per qualsevol tribunal o òrgans penals
o administratius durant la Dictadura, contra els qui van defensar la legalitat institucional
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anterior,  van  pretendre  restablir  un  règim  democràtic  a  Espanya  o  van  intentar  viure
conforme a opcions emparades per drets i llibertats avui reconeguts per la Constitució.

Així s’estableix en la citada llei que, en canvi, gens diu de declarar nul·les les sentències
condemnatòries per  motius  polítics i  ideològics  i  que van portar  a  la  mort  a  milers  de
persones, víctimes de la repressió franquista. Entre molts altres, aquest és el cas de Lluís
Companys. 

En aquest sentit, la Junta de Fiscals de Sala que va avalar l’informe de la Fiscalia General
que concloïa que la Llei de Memòria Històrica ha declarat la il·legitimitat dels Tribunals de
Responsabilitats Polítiques i els Consells de Guerra del franquisme, per la qual cosa resulta
improcedent  presentar  recursos de revisió  contra les sentències  que van dictar  perquè
aquestes, a interpretació de la Fiscalia, són nul·les de ple dret, ERC va sol·licitar el mes de
setembre passat, al Congrés de Diputats, l’anul·lació del procés contra Companys i una
ampliació de la Llei de memòria històrica que va ser rebutjada, al·ludint que aquesta llei ja
contempla la il·legitimitat de les condemnes. Per tant, reobrir novament el debat des de
l’àmbit  municipal  pot  ser  enriquidor,  però  no  és  el  fòrum  adequat  per  manca  de
competències sobre l’assumpte en qüestió.

Fixem-nos a més que, la moció presentada pel grup municipal d’ERC, també demana la
modificació de la LECr i la Llei processal militar. Ambdues normes són Lleis Orgàniques i,
per tant, l’estudi de la seva modificació recau, en tot cas, en les Corts Generals. La majoria
dels grups municipals representats en aquest ple disposem de representants a les Corts i
entenem que, aquest és el fòrum on s’han de presentar aquestes iniciatives, tal com va fer
ERC  pel  tema  anterior,  però  no  per  la  modificació  que  sobrepassen  el  marc  de
competències municipals. 

Des d’Unió, entenem que aquest, i d’altres temes d’interès i competència supramunicipal
que  es  debaten  últimament,  no  correspondria  fer-los  en  aquest  ple  per  manca  de
competències.  Si  bé  contribueixen  a  enriquir  el  debat  polític,  creiem que  el  plenari  de
l’Ajuntament s’hauria d’utilitzar principalment per a tractar temes que afecten el dia a dia
dels ciutadans de Roses, a la millora de la qualitat de vida dels rosincs i rosinques. Hem de
destinar  les  nostres  energies  a  aconseguir  aquest  objectiu  i  entrar  a  debatre  el  menys
possible  temes  sobre  els  quals,  tot  i  tenir  importància  per  uns  o  d’altres  grups,  són
assumptes que sobrepassen el nostre àmbit d’actuació i les competències municipals. Tot i
això, correspon a cada grup, la decisió de portar a debat els temes que considerin oportú,
només faltaria. Pels motius exposats, per la manca de competència, ens abstindrem a la
votació. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Marc Danés.- Diu que en aquest cas, com no podria ser d’una altra manera el Grup de
Convergència votarà a favor ja que entenen que en ple inici del Segle XXI, haver de perdre
esforços i energies en demanar l’anul·lació d’aquest judici sumaríssim, creuen que ja no
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hauria de ser-hi i en el moment que alguns diuen que en aquest país hi va haver transició
democràtica, aquests afers ja s’haurien d’haver assolit.

A títol personal només vol dir que l’any 1999 a un senyor que es diu Toni Strubell, que molts
dels presents deuen conèixer, van recollir signatures amb una entitat que es deia per la
dignitat o per la recuperació de la memòria històrica per tal precisament d’aquest judici i
d’altres molts que hi ha hagut en aquest país. I li venen a la ment altres persones, que
alguns estàvem a punt de néixer i  encara es matava gent en aquest país,  que tot això
s’arreglés per la dignitat d’aquestes persones, per la dignitat –com ha dit abans- de les
seves famílies, de poder saber no en aquest cas, sinó en altres, on eren els cossos dels
seus familiars i sobretot una cosa que és important que és que perquè tots els que no van
poder  viure i  que ho hem sabut  a través dels  nostres avis o dels nostres familiars,  no
perdem mai la memòria històrica del que ha succeït al país i que seguim lluitant com es deia
a la primera moció que s’ha presentat per defensar la democràcia, la llibertat i sobretot per
defensar que mai més torni a succeir un fet tan desagradable com que un president elegit a
les urnes sigui assassinat per una colla de feixistes.  

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Joan Plana.- Diu que simplement, per contestar al senyor José A. Valdera diu que no
faria falta presentar mocions d’aquestes, que això no és un lloc per debatre. Personalment,
creu que és el lloc, no només ho pensa ell, sinó que aquest Ajuntament fa això des del
principi.

Tot seguit llegeix la primera acta de l’Ajuntament democràtic de Roses i la primera votació
que es va fer. 

“Davant  la  necessitat  d’una  nova  llei  que  reguli  el  marc  jurídic-administratiu  dels  nous
ajuntaments democràtics i que avui constituïm, creiem que només es pot arribar a aquest
marc a partir  d’una llei dictada pel Parlament de Catalunya i per arribar a tenir aquesta
institució necessitem la ràpida i urgent aprovació pel Congrés dels Diputats del text íntegre
de l’Estatut Autonomia aprovat pels parlamentaris catalans el dia 29 de desembre de 1978. 

Per  aquesta  raó,  proposem que  en  aquest  primer  ple  extraordinari,  en  el  consistori  es
prengui l’adopció del següent ACORD: 

- Instar de Sa Magestat el Rei, del President de Govern i del President del Congrés dels
Diputats, la urgent i  íntegra aprovació del text del projecte d’Estatut d’Autonomia de
Catalunya presentat pels parlamentaris catalans davant de la Mesa del Congrés el 29 de
desembre de 1978, donant així satisfacció a les legítimes aspiracions del nostre poble.
Roses,  18  d’abril  de  1979.-  Firmants:  Jaume  Noguer.-  Alcalde  President.  Salvi
Jacomet.- Portaveu del Partit dels Socialistes. Joan Bataller.- Portaveu d’Unió de Centre
Democràtic i Ramon Danés.- Portaveu de Convergència i Unió.
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Repeteix que aquest Ajuntament, des del primer dia ha instat institucions superiors  a ella
que aprovessin coses que no són competència d’aquest Ajuntament en defensa dels drets i
dels valors que creu que ha de defensar i,  per tant, el que fan des del Grup d’Esquerra
Republicana no és res més que això. 

NOVA INTERVENCIÓ DEL REGIDOR D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José A. Valdera.- Intervé per manifestar que diu que, bàsicament, no diu que no s’hagin
de portar,  diu  que Esquerra  Republicana  ja  va  sol·lictar  el  mes de setembre  passat  al
Congrés dels Diputats l’anul·lació del procés contra Companys i,  per tant,  aquest és el
fòrum on s’havia de portar el debat. També a la mateixa proposta demanen la modificació
d’una sèrie de lleis orgàniques que tampoc és el fòrum. 

Deia que treballem per als ciutadans i ciutadanes de Roses en els temes que són de la
nostra competència i intenten evitar en tot el possible aquests temes, que estan bé que es
debatin,  que  enriqueixen  tot  el  debat  polític,  però  que  l’Ajuntament  de  Roses  no  té
competències ni per aprovar la llei orgànica, ni una modificació de la llei processal militar ni
per,  evidentment,  sol·licitar  l’anul·lació  del  procés contra  Companys,  perquè aquí  no el
poden  aprovar.  En  tot  cas,  ja  va  ser  la  proposta  proposada  a  través  del  Congrés  de
Diputats pel Diputat d’Esquerra i va tenir la resposta per part dels òrgans del govern central,
en aquest que va ser del Partit Popular i el Partit Socialista que es van oposar. 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.-   Diu que en tot cas vol recordar que en la comissió d’estudi del ROM podran
debatre  l’oportunitat  de  presentar  mocions  en  les  quals  tingui  competència  i  també la
quantitat de mocions que podem aportar a cada ple. Ho farem.

Tot seguit, es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Onze (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernandez, Marc Danés,
Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner, i
Fèlix Llorens.

Vots en contra: Dues (2) Manel Escobar i José M. Alvarez.

Abstencions: Tres (3) Olga Simarro,  Antonio Rodríguez i José A. Valdera. 

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia presidència declara aprovada la moció tal
com ha estat presentada. 
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INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA PRÈVIA AL PUNT NÚMERO 13  DE  PRECS I PREGUNTES

Alcaldessa.- Fa un incís per donar la paraula al senyor Francesc Giner que contestarà una
pregunta que en el ple anterior no va ser contestada. 

Sr. Francesc Giner.- Explica que és una resposta que vol donar al senyor Alvarez que va en
relació  al  punt  número  3  del  ple  del  mes  passat  que  feia  referència  al  conveni  de
col·laboració amb el departament d’Ensenyament de la Generalitat i la Diputació de Girona,
que va demanar el tant per cent de llibres que recomanava el Servei d’Ensenyament de l’Alt
Empordà i les biblioteques de l’Alt Empordà.

Hi ha divuit guies amb vuit lectures recomanades a cada guia. Explica que vuit lectures són
vuit llibres i fa un total de 144 llibres recomanats, els quals en català són 131, el 90% i en
castellà 13, que és el 10%. 

Després,  val  a  dir  que  d’alguns  títols  en  català  també  existeixen  amb traduccions  en
castellà  que poden estar  disponibles a les biblioteques de la comarca i  es poden tenir
mitjançant el servei del préstec interbibliotecari. També ha demanat una altra data, perquè
el regidor de Ciutadans no estigui tan sorprès, per calmar-lo una mica. Segueix explicant
que la proporció dels llibres, dels registres bibliogràfics de la biblioteca, el 51% dels llibres
són en català, el 43% en castellà i el 6% restant en altres llengües. 

13.- PRECS I PREGUNTES

INTERVENCIONS  DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-
AM

Sr. Joan Plana.-  Fa les següents intervencions: 

01.- L’any 2012, l’Ajuntament de Roses va aprovar una moció per exercir la sobirania fiscal
al nostre municipi i començar a pagar els impostos a l’Agència Tributària Catalana. Malgrat
això,  en diferents llistes i  webs on s’especifiquen els municipis que exerceixen aquesta
sobirania  fiscal,  hem  vist  que  no  hi  apareix  el  nom  de  Roses.  L’Ajuntament  dóna
compliment a la moció aprovada i ingressa els seus impostos a l’Agència Catalana o si hi ha
algun error en els llistats que han trobat a la xarxa.?

02.- En segon lloc, a la placeta de l’Empordà, el nou carrer que s’ha obert que connecta els
carrers Tarragona i Girona genera un problema important als cotxes que passen per allà per
anar del carrer Tarragona cap al carrer Girona. Aquests cotxes, quan giren, toquen la vorera
a la part de sota del cotxe, ja que aquesta no traça la corba necessària perquè es pugui fer
el  gir  en  condicions.  A part  d’això,  també hem rebut  queixes  referents  a  què el  mirall
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col·locat allà per tal de millorar la visibilitat dels cotxes que vénen des del carrer Girona està
mal col·locat i no permet veure bé els cotxes. 

03.- En tercer lloc, voldríem saber també si els bancs que estaven situats davant de l’edifici
la SUF, coneguts popularment com “El Parlament”, un cop hagin acabat les obres del nou
edifici es tornaran a col·locar.. 

04.-  En  quart  lloc,  hem rebut  queixes  que  les  obertures  de  la  plaça  Frederic  Rahola,
pensades,  sembla ser,  per a plantar arbres,  en els quals mai s’ha arribat a plantar res,
generen un important problema cada vegada que plou, perquè s’omple de fang tota la zona
i és fàcil també que algú s’hi pugui entrebancar i, per tant, és un problema de perillositat. 

05.- Per últim, volíem dir també que els adhesius que es varen col·locar a les pilones de la
Riera, per tal de millorar-ne la visibilitat, s’estan desenganxant i, si salten, tornaran a causar
els mateixos problemes per als vianants, que podrien entrebancar-se, perquè no es veuen.

Sr. Èric Ibañez.- Fa les següents intervencions i manifesta: 

01.- Aquest  matí, quan venia cap a l’Ajuntament, ha passat per davant del refugi antiaeri de
la Plaça de la Pau i he pogut veure que ha desaparegut l’adhesiu amb la informació que hi
havia en el panell explicatiu d’aquest espai. En sou conscients? Algun brètol l’ha arrencat,
heu estat vosaltres mateixos o és que vol canviar el sistema i el posareu del mateix tipus?

02.- Ara que s’apropa el Nadal, quines activitats està preparant l’Ajuntament per la propera
edició de la Marató de TV3, que aquest any estarà dedicada a la diabetis i l’obesitat.

També relacionat amb l’època nadalenca. Quines actuacions durà a terme l’Ajuntament per
dinamitzar aquestes festes? Es farà algun tipus de fira o mercat, es posarà algun tió o algun
altre tipus d’activitats?

03.- De fet, al correu de l’Ajuntament, reben moltes ofertes i propostes d’associacions i/o
empreses  que  s’encarreguen  d’organitzar-les.  S’ha  valorat  alguna  d’aquestes  opcions?
Alguna d’aquestes propostes ens ha semblat força interessant i així podríem trencar amb
les fires que es fan a Roses, que són sempre iguals. 

04.- Parlant de les fires, té el govern dades d’algun tipus que ens permetin valorar si han
funcionat, és a dir, si atrauen visitants a Roses, que suposem que és l'objectiu.

05.-  Al  ple del mes d’agost vam demanar  al  voltant de la recollida de dades i  de quin
sistema  es  feia  servir  per  conèixer  la  valoració  que  feien  els  nostres  visitants  un  cop
finalitzada la seva estada a Roses i el regidor de l’àrea ens va contestar que cap. Ara que ja
ha passat un cert temps des del final de la temporada turística, es va arribar a fer algun
recull i dades sobre aquest tema? Quina valoració en feu?
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06.-  Des d’ERC  Roses creiem en el  nostre  patrimoni  i  per  això  considerem que s’ha
d’apostar fort pel turisme cultural. En aquest sentit, creiem que una bona mesura per donar
a conèixer el nostre patrimoni són les jornades europees del patrimoni que a casa nostra es
van celebrar els proppasats dies 10, 11 i  12 d’octubre. Vam veure al fulletó d’aquestes
jornades que les activitats que es van oferir són les mateixes que es realitzen la resta de
caps de setmana de l’any i, per tant, per aquestes jornades, simplement s’edita un fulletó.
Creu el Govern que aquestes mesures són suficients per celebrar aquestes jornades i donar
a conèixer el nostre patrimoni.  

Sra. Verònica Medina.- Fa les següents intervencions i manifesta: 

Abans de començar amb el meu torn de preguntes,  vull  agrair  la gent que es posa en
contacte amb nosaltres per comunicar-nos la seva problemàtica diària. 

01.-  En  primer  lloc,  els  veïns  del  mas  Fumats  ens  han  comentat  que  tenen  un  greu
problema amb els gats del carrer, ja que un veí els hi va donar menjar i ara es troben amb
una plaga de gats que no estan ni castrats ni esterilitzats, per tant demanen quina solució
podrien tenir al respecte?

02.- Els veïns de Roses volen saber si està prevista la col·locació de “pipicans” en el nostre
municipi, per una banda per a què els animals domèstics puguin gaudir d’un espai i, per
l’altra, per retallar l’actitud incívica contra la no recollida de deposicions dels animals. (Es
troben cartells de “prohibit gossos”, però no troben cap solució al respecte).

03.- Els comerciants de la plaça St. Pere, c/ Francesc Macià i voltant es queixen per la poca
neteja dels contenidors i volen saber quins són els criteris de neteja. 

04.-  I,  per acabar,  pel que fa a la  platja dels Palangrers,  ens agradaria saber de quina
manera està previst fer la zona enjardinada i la rampa d’accés a la platja, és a dir, si se
seguirà una línia sostenible tant a la primera com a la segona fase del projecte. I també
pregunta si està previst de posar lavabos públics. 

05.- Per acabar, els veïns dels carrers Ronda Miquel Oliva i Prat pregunten si es farà la
poda d’arbres per aquesta zona. 

Sr. Gerard Teixidó.- Fa les següents intervencions i manifesta: 

01.- Ja sabem que no hi ha acord per nomenar els membres del Consell d’Administració, ja
que nosaltres volem que hi hagi proporcionalitat amb els resultats electorals i el govern vol
tenir  majoria  absoluta  als  diferents  consells.  Però  creiem  que  ja  és  hora  d’afrontar  la
situació, convocar la Junta General i començar a parlar definitiva i seriosament sobre la
solució.
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02.- Pel regidor de Benestar Social, l’11 de març de 2013 es va fer una xerrada col·loqui
sota el títol de “Resposta dels Serveis Socials de Roses a la crisi actual” Trobo que va ser
una bona iniciativa i per aquest motiu m’agradaria saber perquè no s’han continuat fent
xerrades d’aquest estil, almenys una per any. Intueixo que l’objectiu d’aquestes xerrades és
explicar  a  la  població  les  actuacions  i  línies  d’ajuts  que  es  presten,  quines  tipologies,
necessitats i característiques han de tenir els usuaris per poder accedir a aquests ajuts i
quins projectes es preveuen anar impulsant des de l’àrea per poder seguir millorant la vida
dels ciutadans més vulnerables. Però un dels objectius que hauria de plantejar aquestes
xerrades  és  la  de  trencar  amb les  cadenes  de  rumorologia  que  es  generen  al  voltant
d’aquesta àrea. Els rumors que són tan perjudicials tant per la població com per la pròpia
administració, perquè la desinformació genera desconfiança. 

03.- Referent a les activitats extraescolars que es fan a les escoles organitzades per les
AMPA’S han tingut una davallada d’inscripcions i s’han hagut d’anular moltes d’aquestes
activitats. Heu analitzat quin és el motiu? Heu plantejat la possibilitat de tornar a crear una
interAmpa on poder compartir activitats entre escoles i així fer una millor oferta educativa i
amb un major nombre d’inscripcions?

04.- A l’escola d’adults s’ofereixen els cursos d’alfabetització instrumental 1i 2 en català,
perquè així ho marca la normativa. Llavors fins a aquest any s’oferien els cursos inicials 1,
2, i 3 també en català que és la continuació de l’alfabetització. Però enguany vaig veure en
els cartells de publicitat que aquests cursos es feien en castellà. Sabem que l’Oficina de
Català  que està a la  Riera Ginjolers,  número 22,  ofereix  cursos de català,  però  creiem
convenient que per poder seguir un bon itinerari pedagògic amb certa estabilitat, el millor
seria que els cursos inicials 1, 2 i 3 se seguissin oferint en català a l’escola d’adults. Amb
això no estem dient que no s’hagi d’oferir el castellà, estem segur que hi ha d’haver l’oferta,
ja que és una de les dues llengües oficials de Catalunya. 

05.- Pregunta si hi hauria la possibilitat de poder rebre les actes dels plens almenys una
setmana abans del ple vigent, sinó no les podem revisar i no sabem si les aprovem o no i si
les podríem rebre per correu electrònic. 

06.-  Això últim del  que parlaré  ara no és ben bé un prec o  pregunta,  sinó que és  un
monogràfic sobre l’escola Montserrat Vayreda. 

Per començar, crec que és essencial que expliqueu a les famílies, que són els principals
afectats  i  llavors  a  tota  la  ciutadania,  en  quin  estat  es  troba  la  licitació  d’empreses
constructores. Ja hi ha empresa guanyadora? Ara quins són els propers passos a seguir?
Quina  temporalitat  es  preveu  per  finalitzar  les  obres  i  que  l’escola  sigui  plenament
funcional?

A continuació, referent a les inundacions que va patir l’escola a principi de curs, sobretot el
mòdul  que  ocupen  els  alumnes de  4t.  de  primària,  que  va  ser  el  que  va  quedar  més
malmès.  He pogut  anar  a veure  el  mòdul  i  realment  necessita  una actuació urgent,  no
només pels desperfectes de la inundació. A dintre del mòdul, lloc on els nostres alumnes hi
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han d’estar moltes hores, fa molta pudor d’humitat. L’aïllant que hi ha entre la paret està tot
moll, amb la qual cosa deixa de fer la seva funció d’aïllament del fred. Per tot això, tinc
entès que aquesta mateixa setmana l’empresa llogatera del mòdul vindrà a canviar una de
les parets més afectades com a mesura urgent  i  llavors durant  les vacances de Nadal
vindran a canviar el sostre. No considereu que això és una solució “parche”? Jo penso que
sí, tenint en compte que el mòdul té altres inconvenients que vénen de fa temps: 

- El  terra  i  la  paret  del  lavabo  està  rovellat,  per  tant,  les  condicions  de  salubritat  i
seguretat per als alumnes no és l’òptim. 

- Aquest mòdul, concretament, no té cornisa a la façana ni fonaments de formigó al terra,
fet que fa pensar que si properament torna a ploure amb contundència, sorgiran de nou
problemes similars als viscuts. 

Després de tot això, el dubte que em genera és, perquè tenim un mòdul llogat amb tan
males condicions? No podem exigir a l’empresa un nou mòdul amb millors condicions? O
inclús, no hauria estat millor comprar un mòdul en comptes de llogar-lo durant  tant de
temps?

Sé que en el seu dia aquest mòdul es va llogar des de l’Ajuntament per complementar
l’espai  interior  que oferia  el  departament d’Ensenyament,  ja  que el  Departament només
ofereix l’espai mínim necessari segons la quantitat d’alumnes, cursos i línies que té l’escola.
Però  com  a  totes  les  escoles,  també  és  necessari  tenir  espais  polivalents  per  poder
desdoblar grups, tenir la biblioteca o una aula exclusiva de música. Llavors, aquest mòdul
extra complia aquesta funció. 

Ara bé, aquest curs l’escola ha augmentat d’alumnes i ara ja estan cobertes totes les places
possibles.  Davant  d’aquesta  casuística,  s’ha  exigit  al  Departament  d’Ensenyament  que
aportin un mòdul més i així seguir mantenint l’espai polivalent?

Un altre assumpte encara del Montserrat Vayreda, a l’acta de la Junta de govern local del
13 d’octubre de 2015, vaig poder llegir que s’han liquidat els contractes del servei de neteja
de les diverses escoles. Posteriorment s’han contractat nous serveis a noves empreses.
S’ha tingut en compte, a les bases, que a l’escola Montserrat Vayreda, en tractar-se de la
neteja de barracons on s’hi genera més pols i brutícia que en un edifici d’obra i a sobre hi
ha lavabos a cada mòdul, s’hauria d’ampliar aquest servei, posant més personal o dedicar-
hi més hores?

Per acabar amb aquest tema, només aclarir que no ens conformarem amb una resposta
simple. Que el fet que sembli que d’una forma imminent han de començar les obres i que
de cara a l’any vinent ja la podrem estrenar, no és cap excusa per resoldre de forma ràpida i
digna tota aquesta problemàtica. Perquè ara ja fa 10 anys que sona la mateixa excusa i
amb el pas del temps tothom ha anat perdent la credibilitat. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT SOCIALISTA DE CATALUNYA-CP

Sra. Olga Simarro.- Fa les següents intervencions: 

01.- La primera pregunta que tenia ja la ha hecho el compañero Gerard, por lo que no voy a
entrar en detalles. Ha sido bastante extensa y cuando contesteis ja me daré por satisfecha. 

02.- Los vecinos de la urbanitzación del mas Fumats se quejan del mas estado del parque
para niños, por lo que piden una limpieza de este y una revisión en los columpios, ya que
creen que no son seguros. 

03.- Los negocios de bares-restaurantes ubicados en la riera Ginjolers, comentan que, del
lavadero hacia arriba, o sea hacia la SARFA han de desmontar sus terrazas y del lavadero
hacia la playa no han de desmontar. ¿A qué se debe esto?

Sr. Antonio Rodríguez.- Fa les següents intervencions:

01.- Comenta que el seu grup també demana la convocatòria de la Junta per a la creació
dels consells directius i també troben que les jornades Europees de Patrimoni podrien tenir
una  mica  més de  contingut.  Proposen  algun  debat  d'experts  per  parlar  del  futur  i  del
present del nostre patrimoni cultural. 

02.- En relació a la Rambla, comenta que alguns bars de la part de d'alt se'ls ha donat una
ocupació de taules i cadires molt propera als contenidors i, aleshores, voldrien fer un prec:
que es faci una revisió del tema, si realment estan tan pròxims o no. Està pensat per al pas
de vianants, perquè sigui lliure i entén que està dins de la norma reguladora, però potser
s'hauria de revisar el cas. 

03.- Demanen si és possible o no veure els expedients municipals del ple en els despatxos
de l'oposició,  que es pugui  traslladar l'expedient de la  tercera planta als despatxos de
l'oposició, perquè els regidors puguin llegir en tranquil·litat. Puntualitza que això és un prec. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR

Sr. Manel Escobar.- Fa les següents intervencions:

01.-  En relació  a la  neteja viària  diu  que el  poble hauria  de fer  una mica d'actuació  o
comunicar a l'empresa concessionària que zones com la plaça Llevant, la Rambla Riera
Ginjolers, el carrer Tarragona, tota la zona de contenidors està molt deixada. Puntualitza
que és tot el dia, no solament és per nit. No sap si s'ha de parlar amb les empreses que han
de venir a recollir el vidre i el cartró. En comptes de venir una vegada per setmana que en
vinguin dos. També comenta que a la zona de contenidors que hi ha a la zona de la Gran
Via/Rambla, no sap si se'ls ha de comunicar, si han de venir més sovint, etc. Hi ha molta
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deixadesa.  Ara  mateix  no  diu  que  el  poble  està  brut,  però  hi  ha  una  deixadesa  força
important en algunes zones de trànsit diari.    

02.- Quant a l'escola Montserrat Vayreda diu que ja ho han dit per veure com està. Fa sis
anys que es ve parlant, però no se'n surten.

03.- S'adreça al senyor Francesc Giner per recordar-li que com ja va comentar anteriorment
a l'Illa Ithaka, els veïns li van demanar anteriorment per poder-la utilitzar i ara li tornen a
preguntar,  a veure si el regidor de Festes pot tornar-ho a demanar, si es pot acostar per
allà i parlar-ne per poder tirar-ho endavant, no ara, però potser després de Nadal, Setmana
Santa, etc. 

04.- Diu a l'alcaldessa que potser seria molt interessant que poguessin a tirar endavant el
ROM,  tal  i  com  han  parlat  avui  en  Junta  de  Portaveus  per  posar  una  mica  d'ordre.
Considera que en aquest moment estem al punt de precs i preguntes i no per fer discursos i
tot això. El regidor popular diu que pot aprofitar i fer servir  els seus deu minuts fent un
discurs de nou minuts i després fer la pregunta. Fins ara això es tallava o es posava una
mica d'ordre. Ho diu, perquè tots siguin iguals. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS

Sr.  José  M.  Alvarez.-  Abans  d'iniciar  el  seu  torn  de  paraula  assegura  que  aquesta
intervenció li costarà una mica de fer-la i no sap si la podrà acabar.

01.- En primer lloc, visiblement emocionat, vol felicitar a la senyora alcaldessa, felicitar al
senyor Carles Pàramo,   felicitar al senyor Juan M. Fernandez i al senyor Francesc Giner per
al recolzament que va donar a la família d’En Damià Rosés, un noi estimat i molt volgut. 

02.- Diu que s'ha de posar al dia la pàgina web de l'Ajuntament, perquè hi ha molts veïns
que no saben a qui adherir-se, a quin regidor han d'adherir-se, no està actualitzat. 

03.- Els botiguers de Santa Margarida se senten no desplaçats, sinó una mica poc atesos.
Ha  parlat  amb molts  d'ells  i  els  agradaria  que  l'enllumenat  de  Nadal  els  arribés  més
profundament a ells i que estiguessin una mica més a prop d'ells.

04.- També li  han preguntat com pot ser que al carrer Gola de l'Estany es perdin llocs
d'aparcament  per les obres, si són tan necessaris. 

05.- Al mercat municipal i al carrer Frederic Rahola els botiguers que paguen els impostos,
els comerciants i petites empreses que fan funcionar aquest sistema, tant per una banda
com  per  una  altra,  farmacèutics,  notaris,  llibreries,  els  treballadors  del  mercat,  li  han
demanat sisplau si es pogués posar la zona blava tot l'any, perquè hi ha veïns que deixen el
cotxe un dimarts o un dimecres i l'agafen el dilluns i la gent necessita aparcar, necessiten
aparcament. Molts botiguers li han demanat la possibilitat de posar zona blava tot l'any. 
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06.-  Felicita  totes  les  mares  que  van  anar  a  ajudar  per  recolsar  els  problemes  de  les
inundacions de l'escola Montserrat Vayreda.

07.-  Informa  a  l'alcaldessa  que  als  veïns  no  els  va  agradar  la  resposta  de  tancar  les
finestres, quan aterra un helicòpter, en el descampat on hi ha molta sorra, que l'alcaldessa li
va contestar que tanquessin les finestres. Diu que està gravat en el ple i en el moment que
vulgui  ho pot treure. Repeteix que l'alcaldessa va contestar que tanquessin les finestres.
Reitera que ho va dir aquí, al davant de tothom que tanquessin les finestres i van haver-hi
rialles.  Assegura que ho va dir a micro tancat.  Diu: “Ho sento, però ho va dir”.  

L'alcaldessa diu que ho llegirem a l'acta i si el regidor diu que està a l'acta, ho llegirem a
l'acta. L'alcaldessa pregunta si algú va dir que tanquessin les finestres. 

El senyor Alvarez repeteix novament que l'alcaldessa va dir : “Que tanquin les finestres”
Segueix dient: “No sé com em pot negar una cosa tan evident”. El regidor de Ciutadans diu
que no s'ho creu, però si l'alcaldessa amb aquesta forma de contestar té la consciència
tranquil·la, és evident que li dona la raó. 

08.-  Agrairia  a  l'alcaldessa  que  agafés  el  dipòsit  de  l'aigua  de  l'Ajuntament,  fiqués  un
“manguerazo” per aquí i tirés una mica de gespa, perquè aquesta herba creixi una mica i no
faci tanta polseguera quan passin aquestes coses. Abans d'acabar reitera que l'alcaldessa
va dir que tanquessin les finestres. 

Sr. José Antonio Valdera Martin.- Fa les següents intervencions: 

01.-  Diu  que  han  rebut  alguna  queixa  d'algun  veí  que  li  ha  demanat  la  possibilitat  de
comptar amb una rampa d'accés al camp de futbol de l'AE Roses i d'aquesta manera es
milloraria l'accés per a persones amb mobilitat reduïda i també per a mares i pares que
volen accedir  a  l'estadi  amb cotxets de nens.  Esperen que aquesta petició tingui  bona
acollida. Sap que hi ha un accés per la part de darrera on hi ha el bar, però aquest accés
gairebé ningú el coneix, sobretot quan ve gent de fora. A l'estadi tothom ho fa per la porta
principal i aleshores el fet que no hi hagi aquesta rampa d'accés, ja no només per gent amb
mobilitat reduïda, sinó que es troba amb molts pares i  mares amb els cotxets que han
d'ajudar-los a pujar. 

02. Hi ha un segon prec i pregunta alhora,  com a membre de l'AMPA del col·legi dels
Grecs del passat dijous, que va anar a la reunió que va celebrar l'associació del centre. En
aquesta reunió també va assistir i va ser present la regidora d'Educació, Anna Jorquera, a la
qual  vol  agrair  la  seva  presència.  Bàsicament,  en  aquesta  reunió  va  detectar  que  les
relacions entre els membres de l'AMPA i els educadors no és molt bona o, almenys no
passa per bons moments, tal i com va poder escoltar la regidora.

Més aviat, vol subratllar que segons les pròpies paraules d'alguns membres de l'AMPA a la
reunió hi  havia poca relació,  hi  havia poc feeling.  Com a regidor  de l'Ajuntament,  però
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també  com a pare és un tema que el preocupa. Desconeix quina és la relació entre la
comunitat educadora i la resta d’AMPES del municipi i, per tant, li agradaria conèixer en
aquest punt l'opinió de la regidora de l'àrea d'Educació.

Un altre aspecte que també es va destacar en aquesta reunió de l'AMPA i que vol portar a
terme en el debat d'aquest ple, va ser un comunicat que aquesta associació va elaborar per
tal d'informar als pares i mares dels alumnes sobre la renovació dels càrrecs de la junta,
demanant la implicació dels pares i mares per la gran tasca que realitza i a la que es vol
donar  continuïtat.  Posa  l'exemple  la  representació  del  Consell  Escolar  Municipal,  la
col·laboració amb l'escola per qüestions diverses, activitats extraescolars, acollida matinal,
sol·licitud de subvencions, gestió del menjador, venda de llibres, reciclatge, festa de final de
curs,  etc.  Resulta  que  aquest  comunicat  va  ser  redactat  en  català  i  en  castellà  amb
l'objectiu  d'arribar  a aquells  pares i  mares que tenen dificultats per  llegir  en català.  La
sorpresa negativa per als membres de l'AMPA i per a ell mateix, va ser que van explicar que
la comunitat educativa, tant el director del centre com alguns professors es varen negar a
repartir  el  comunicat  entre  els  alumnes  com havien  fet  en  altres  ocasions  amb  altres
comunicats de l'associació pel fet d'estar redactat en català i en castellà. En concret, es va
comentar a la reunió que algun professor o professora els havia dit que no es repartiria cap
document redactat  en castellà,  al·ludint  normes internes de la comunitat  educativa.  Per
aquest  motiu,  aquest  comunicat  de  l'AMPA  el  van  haver  de  repartir  els  membres  de
l'associació, classe per classe, entre tot l'alumnat del centre. 

Des d'Unió volen saber  si  realment  existeix  alguna normativa o directriu  que impedeixi
elaborar o repartir els documents de les AMPES en les dues oficials i que només sigui o
s'hagin de redactar en català per adreçar-se als pares i mares dels centres. Si no és així,
demanen que  la  regidora  d'Educació  es  reuneixi  en  el  centre  per  evitar  que  fets  com
l'exposat torni a succeir, ja que consideren que no ajuden en res a millorar la confiança de
les mares i pares dels alumnes als centres educatius i no responen a la imatge de normalitat
en l'àmbit lingüístic. Vol aprofitar també per reivindicar la gran tasca que es realitza des de
les AMPES a totes les escoles del municipi i les dificultats que tenen en moltes ocasions,
perquè els pares i mares dels alumnes s'impliquin en el dia a dia de l'associació. Per últim,
vol afegir-se a la petició que ha fet el company Gerard Teixidó quant a la convocatòria de
les juntes generals de les empreses municipals per saber quan pensa convocar-les l'Equip
de Govern i també per les peticions que s'han fet sobre l'escola Montserrat Vayreda. 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ

Sr. Marc Danés.- Respon les preguntes relacionades amb la seva àrea:

- Explica que no recordava ben bé que hagués passat aquesta moció, però l'han pogut
veure  i  sap que realment  a l'abril  del  2012 es va aprovar,  tot  i  així  explica  que quan
l'alcaldessa el va nomenar regidor d'Economia i Hisenda, un dels temes que va estudiar i
mirar va ser aquest . Com saben els presents formen part de l'AMI i l'AMI, d'alguna manera,
és  la que ens ajuda i ens guia una mica en els procediments a seguir i què es pot fer.
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Després de valorar una mica el que volia dir el tema dels pagaments de IRPF, IVAS, etc,
etc., no pagar-los directament a l'Agència Tributària Espanyola, va creure oportú que no
tenia cap sentit, perquè igualment seguim pagant a l'Agència Tributària Espanyola i el que
fan, tan sols es demorar-ho durant tres o quatre mesos, amb la consegüent possibilitat que
alguna d'aquestes dades es perdi pel camí amb la responsabilitat que això comporta pels
serveis d'intervenció, el mateix regidor i l'alcaldessa. Va creure personalment que era un
tema que  no donava  els  seus fruits,  que no tenia  cap mena d'importància  i,  per  tant,
momentàniament van decidir, després de parlar amb els serveis de l'AMI, que en aquests
moments no calia fer aquest pas. Tot i que van aprovar una moció, el pas no l'han fet per
voluntat i responsabilitat.

Sr.  Carles Pàramo.-  A petició de l'alcaldessa,  que cedeix la  paraula  al  senyor  Pàramo,
aquest  passa a respondre les intervencions relacionades amb la placeta de l'Empordà,
carrer Girona, el mirall, bancs i plaça Frederic Rahola.

El senyor Carles Pàramo proposa que la intervenció relacionada amb els bancs la contesti
el senyor Joan M. Fernandez.

Informa que a la placeta de l'Empordà és evident, que a l'entrada, si el que ha de girar bada
una mica, puja sobre la vorada. És evident i no és que estigui mal fet. Els conductors ho
voldríem tenir-ho tot molt més ... , però es pot passar perfectament sense necessitat de
tocar la vorada i diu al senyor Joan Plana que, quant al mirall, ell personalment s'hi ha parat
moltes vegades expressament per veure si està ben posat i per a ell està ben posat. De
vegades,  des  de  l'oposició,  i  reconeix  que  ell  també  ho  ha  fet,  perquè  també  ha  fet
oposició, es diu: molta gent m'ho ha dit i resulta que només t'ho ha dit una persona. El
senyor  Pàramo demana al  regidor  que hi  vagi  i  que ho comprovi.  Personalment  ho ha
comprovat des del seu cotxe, tot i que no és gaire gros i amb un cotxe gros, potser sí.   

-  Quant  a la  plaça Frederic  Rahola,  diu que ell  és el  primer que està preocupat i  està
insistint a la directora d'obres que és una arquitecta municipal demanant-li  què passa i
perquè això no s'acaba i no hi ha maneres que li donin una resposta. Sempre li diuen que
ara començaran, però no acaben de començar i per això mateix aquesta inquietud per fang
que surt,  tot  i  que normalment  no en surt  tant  de fang.  A tots els va deixar  una mica
preocupats.

- Dels adhesius posats a les pilones de la Rambla, si es van desanganxant, suposa que algú
s'haurà adonat que cal anar canviant aquells que s'han fet  malbé.  S'hi  posaran pilones
altes, entre altres coses, per obligar als cotxes a aparcar, que no posin tot el morro a la part
on  han  de  passar  els  vianants.  Aprofita  també  per  explicar  que  la  setmana  vinent  es
reemprenen les obres per acabar la Rambla, que no és una obra entregada en el tram del
carrer Tarragona que va des del carrer Tarragona fins el carrer Dr. Flèming i el carrer Lleida.

Sr. Juan M. Fernández.- Fa ús de la paraula per explicar les intervencions relacionades amb
el seu departament. 
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- Dels bancs de davant del casal, explica que la Rambla, com ha dit el senyor Pàramo, està
a punt d'entregar-se i s'ha canviat el mobiliari. Els bancs que hi havia eren vells i alguns
d'ells  necessitaven  de  canviar-se.  S'han  posat  cadires,  butaques  d'aquelles  que
reemplacen les que hi havien o potser n'hi ha un parell més. No són bancs, són cadires, són
butaques. Els bancs no és que no els posem, els hem tret expressament per posar tot el
mobiliari nou. Repeteix que li sembla que hi ha dos o tres places més de les que hi havia
abans.

- Referent a la neteja, de cada quan passa Rosesnet netejant, els hi diran, però hi ha el que
hi ha i fan el que poden fer. Ja saben que tenen pressupostos vells i estan com estan. De
totes maneres, passen cada vegada que se'ls diu, perquè l'altre dia, la regidora d'Esquerra
Verònica Medina va informar-lo d'un parell de punts i a la tarda ja ho havien fet. Assegura
que els hi diran que passin més sovint.

- De la intervenció relacionada amb les informacions de l'escola Montserrat Vayreda, afirma
que no són parxes. Si hi ha un problema, s'ha de solucionar ràpid i el més ràpid és canviar
un plafon. Si s'ha de canviar el sostre ja canviaran el sostre, però de moment el que fa més
nosa, el que està amb més mal estat és la paret que, per dintre, està plena d'aigua. Van
venir els tècnics, ho van estar mirant, van dir que vindrien a canviar-ho. Creu que no cal
explicar-ho el que ha dit, és el que faran.  Per tant, a qui li vagi a preguntar li pot dir això
mateix. El problema va ser que van caure cent litres d'aigua. No vol excusar res, perquè el
Vayreda és el Vayreda i és un col·legi. Ja ho sap, però el Monturiol també és un col·legi i té
els seus problemes i també hi ha Santa Margarida. Quan cauen cent litres d'aigua cauen a
tot el poble. No poden fer una franja on no caiguin, però hem de tenir rapidesa a l'hora de
solventar-ho. És va fer tot el que es va poder i el més ràpid que es va poder. Hi havia molt
poc espai, perquè pogués sortir l'aigua i el dia següent es va fer més gros, però es va posar
tot el que s'havia de posar, perquè no passés. Fins que no hi hagi el col·legi nou, tot el que
passi a Roses és problema al Vayreda, però Roses és molt gran i hi ha molts de problemes
a moltes més llocs. Al Vayreda posaran tot el que faci falta, perquè no hi hagi problemes
que no han d'haver, perquè és un col·legi. La gent està tocadeta, perquè ja fa temps que
haurien d'haver tingut un col·legi com Déu mana, però és el que tenim.

En el seu dia es va optar per posar aquests barracons que no són com els altres que hi ha.
Es van posar a corre-cuita, potser sense haver-los de posar, perquè ja els hagués posat
Ensenyament, però com que no van voler esperar a l'any que ve, ara estem pagant aquest
fet, tenim dos barracons que no són els que haurien de ser i malament. 

De totes maneres, anem posant solucions a mida que van sorgint els problemes. 

- De la neteja dels columpis del mas Fumats s'encarrega Rosesnet i passaran a mirar-ho.

- Respon al senyor José Manuel Alvarez: “José Manuel,  las cosas cuando se hacen de
corazón se hacen i ya està. Un bien que haces en la vida, si lo haces de corazón no lo
nombres cada dia, porqué si es una buena acción pierde la categoria”.
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- El futbol lo tenemos a punto de todo, como todo. Hay un proyecto que tiene que cambiar
la entrada, que iran las escaleras fuera.

Una de les opcions que hi havia era, a la porta que hi ha l'altra banda, a l'altre corner, però
la gent no sap que està allà, igual que no sap que està al darrera de les grades, perquè allà
hi cap un trailer, però la gent no ho sap i tampoc saben que hi ha l'altra entrada que es pot
obrir i entrar per allà. Havien pensat de fer una entrada al mig del camp, però és que hi ha
una diferència d'alçada d'un metre i mig i haurien de posar una entrada enorme, perquè si
fos una entrada i  per a minusvàlids, amb un desnivell  d'un metre i mig, necessites vint
metres de rampa per fer un desnivell d'un metre i mig. La solució és esperar que comencin
les obres de l'entrada que començaran l'any que ve i suposa que si es fan obres noves està
tot  pensat,  perquè  no  hi  hagi  aquest  problema  i  sinó  es  canviarà  aquest  projecte.  El
problema principal és  l'accessibilitat, que la gent pugui pujar-hi amb carrets i amb cadires
de rodes i de qualsevol manera. 

Sr.  Carles  Pàramo.-  Respon  al  senyor  Èric  Ibañez  respecte  al  refugi  antiaeri  que
personalment va donar les instruccions, perquè allò ho retiressin, perquè hi havia risc que
ho fessin malbé i que poguessin fer una reproducció. Per tant, no de manera formal, però
això ja estava contestat. 

- Quant a la Diada Mundial del Patrimoni, el senyor Pàramo diu que té raó, com sap, totes
aquestes coses es porten amb molt de temps. Això s'havia portat sempre des de Cultura i
per  l'any  que  ve  se'n  faran càrrec  del  seu  departament  i,  lògicament,  des  de  Cultura,
intentaran fer-ho de manera que quedi tot més visible, però no caldrà esperar a la diada de
Patrimoni, perquè actualment està mal senyalitzada la Ciutadella i encara hi ha aquell rètol
que diu “Espai Cultural”. Tenen ganes de millorar-ho i reconeix que el regidor d'Esquerra té
raó i faran el que calgui per tirar-ho endavant.

- Creu que ha estat la regidora Verònica Medina que s'ha referit a la platja dels Palangrers i
li respon que la platja dels Palangrers està neta, molt neta i quan hi ha temporal de llevant,
gràcies a Déu, com que hi ha poseidonia, queda plena de poseidonia, però hi ha gent, que
són urbanites que voldrien que una platja fos una piscina. En una platja hi ha sorra, hi ha
alguer i és vida. Per tant, que estiguin tranquil·ls que si hi ha alguer en una platja no és que
estigui bruta.

Sra. Verònica Medina.- Aclareix que la seva pregunta era si estava previst de posar lavabos
allà, a la qual cosa li responen negativament. 

Sr.  Carles Pàramo.-  Respon que potser  no l'ha entès prou bé,  però li  ha semblat  que
parlava de neteja i havia parlat de lavabos. En tot cas hi ha un projecte que està aprovat,
que ha passat per aquí i fins i tot té pressupost per poder tirar-ho endavant. És d'aquestes
obres que s'estan licitant ara mateix en aquests moments. 

Sr. Juan M. Fernandez.- Diu que estan fent tot el poble, però és clar que hi ha per sobre de
vuit-cents arbres entre uns i altres. Van fent per zones i es farà tot el Miquel Oliva Prat, tot.
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L'any passat es va contractar una empresa i potser es veia més gent tallant, però com que
aquest any Rosersa té un parell d’operaris fixes només talant... Tenen prop de mil arbres
per fer, però assegura que es farà tot.

Sr. Carles Pàramo.- Continua responent preguntes del seu departament.

- De la intervenció de la regidora Medina que s’interessava pels  pipi-can, diu que a les
obres de la Rambla estava previst de fer-hi un pipi-can, però l’oposició dels veïns ens va
fer desistir de fer-hi un pipi-can.

- A  continuació  es  refereix  a  la  riera  Ginjolers,  parla  de  desmuntar  o  no  desmuntar
terrasses. No sap què vol dir desmuntar o no desmuntar. Quant a les terrasses, hi ha
una ordenança municipal que diu que, quan és el vespre, tothom les ha de plegar i
arreglar. No sap ben bé que vol ldir desmuntar i és quelcom que s’ha de fer en molts de
llocs de Roses. Potser a la plaça Sant Pere és l’únic lloc que no ho fan i la plaça d’aquí
al davant tampoc. Repeteix que llevat de les places, en els altres llocs tenen l’obligació
de treure-ho tot. 

Hi ha la terrassa, la terrassa coberta, la marquesina, la plaça... tot està delimitat per
zones., però respecte a la part alta de la Rambla, la que està en obres, no entén be la
pregunta.  Aquesta  gent  té  la  llicència  per  un  any,  perquè  com que  l’obra  no  està
entregada no poden acabar-ho i, a més a més, recordaran que va haver una suspensió
de llicències d’atorgament, perquè s’ha de fer una proposta d’ocupació amb la terrassa.

Enganxa la seva resposta  amb aquella altra pregunta que ha fet la regidora socialista
d’uns que estan massa a prop dels contenidors. Aquí està on encara hi ha el debat. Si
es  posa  una  terrassa  enganxada  a  la  façana,  les  botigues  de  la  dreta  i  l’esquerra
pateixen que la gent no passa davant del seu aparador. Per tant, el que sol fer, si la
vorera ho permet, és desplaçar la terrassa i deixar pas entre la terrassa i la façana dels
edificis, per no perjudicar els del costat. A continuació, posa un exemple que tots tenen
molt a la vista, diu que si algú va pel Marysol,  l’oficina que hi ha a continuació que
queda a l’esquerra, la gent tira recte perquè després hi ha una altra marquesina i una
altra marquesina més. On hi havia hagut Roses Futur, allà no hi passava ningú. 

Continua el debat iniciat entorn de la ubicació de les terrasses entre la senyora Simarro i
el senyor Pàramo en què la regidora aclareix que s’interessava pel moment que tanquen
aquests establiments, a la nit. El senyor Pàramo respon que això ja ho ha explicat i ara
passa a  l’altra  qüestió  reconeixent  que hi  ha  un debat  i  per  això les  llicències  són
provisionals, perquè encara no està determinat i han de determinar entre tots, com bé
diu l’alcaldessa, de quina manera s’adjudicaran aquestes terrasses, perquè en tot cas
que  les  terrasses  estiguin  més  o  menys  a  prop  d’aquells  contenidors  d’allà:
personalment hi ha estat, s’ho ha estat mirant i tampoc és tan greu, perquè són uns
contenidors que són nous, estan nets, ben endreçats i és el que hi ha. Els contenidors
són allà: Personalment hi ha estat,  així estava en el projecte i potser quan es va fer la
Rambla no hi havia un bar i ara hi ha un bar. Les coses són canviants. Posa l’exemple
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de més avall,  a tocar el  safareix que hi  havia molts contenidors que empipaven els
locals que hi havia davant. Aclareix que han desplaçat els contenidors i els han portat
allà  a tocar la  telefònica.  Aquells  d’allà  adalt  almenys estan a quinze metres de les
façanes de les cases. Ningú voldria tenir contenidors, ningú pipi-cans, però tots volem
pipi-cans i contenidors prop de casa. S’adreça a la senyora Simarro responent-li que
són situacions una mica estranyes i si tenen una proposta  demana que la facin arribar
per solucionar tots aquests temes que acaba d’esmentar. 

- Tot seguit el senyor Pàramo repassa les intervencions pendents de respondre del seu
departament. Hi  havia una intervenció en relació del dia internacional del patrimoni.
També de la Rambla ja han dit, de la plaça de Llevant que preguntaven per la neteja i
parlaven de deixadesa.  Respon que no és que estigui  brut  perquè no es netegi,  si
s’embrut  és  perquè  hi  ha  gent  que  ho  embrut.  Informa  que  l’altre  dia  va  trucar  a
Rosesnet perquè a les onze del matí algú havia posat allà una bossa o una caixa de
cartró plena de papers i tota aquella plaça estava impresentable. També fa esment d’un
altre dia que ell recorda que el regidor  Alvarez els va dir que era brut. Comenta que és
un lloc que hi passa molt sovint i va veure que hi havia una bassa d’aigua bruta, gairebé
de líquids lixiviats. Va trucar a Rosersa i li van explicar que quan estaven carregant el
contenidor  se’ls  han  rebentat  les  juntes,  per  la  qual  cosa  respon  que  si  cada  dia
estigués brut, però si un dia ha passat una cosa d’aquestes ... però els vint-i-cinc o cent
cotxes que van passar per allà entre que va passar  això i  van netejar-ho,  són cent
persones o cent cotxes que ho han vist i dóna la impressió que allò està brut. Per això si
escolta que algun regidor es queixa que allò està brut, s’ha d’aclarir a quina hora i quin
dia de l’any. Afirma que miracles no se’n fan.

- Del carrer Gola de l’Estany, que ha preguntat el senyor Alvarez, diu que no es perdran
places  d’aparcament.  L’altre  dia  amb  el  regidor  Joan  M.  Fernández  i  el  tècnic  de
l’Ajuntament van estar veient una per una totes les accions, perquè l’actuació que s’ha
fet ha estat treure jardineres grandioses i llargues que no arreglaven res i allà on hi havia
una jardinera de tres metres, ara hi ha un escocell d’un metre vint per posar-hi un arbre i
del  projecte  que  hi  havia  ho han reduït.  Per  tant,  no  és cert  que  es perdin  places
d’aparcament, tot i que si que és veritat que en una reunió que han fet del Consell de
Participació, de temes d’aquests els han demanat que el que és el carrer de la Punta de
la Figuera, que els cotxes que estan en bateria els passessin a l’altra banda. Ho va dir,
en  són  testimonis  i  així  es  perdran  places  d’aparcament.  Ho  ha  dit  un  senyor
representant dels comerciants de Santa Margarida que va contestar que era igual, però
quedarà més bé. 

- Diu que fan places d’aparcament i els posen aquí o els posen allà i facin el que facin
algú els criticarà, però ho han d’acceptar i prendre la decisió més correcte.

- Respecte  al  tema  de  la  pols  de  darrera  del  CAP,  el  senyor  Pàramo  diu  que  no
respondrà. Si   hi ha pols o no hi ha pols i si hi ha finestra o no hi ha finestra. Mentre el
senyor  Pàramo  està  responent  aquesta  intervenció  el  senyor  Alvarez  demana  per
intervenir  i  el  senyor  Pàramo li  demana  sisplau  que  no  l’interrompi,  que  en  aquest
moment té l’ús de la paraula. Segueix explicant que aquella finca no és municipal i, per
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tant,  l’Ajuntament  no pot  entrar  allà  ni  a  asfaltar  ni  a  plantar  gespa ni  a  fer-hi  res.
Aclareix que aquella finca no és municipal i, per tant, l’Ajuntament no pot entrar allà ni a
asfaltar  ni  pot  entrar  a  plantar  gespa  ni  a  fer-hi  res.  No  és  una  finca  pública,  té
propietaris,  tot  i  que  ha  de  dir  que  intentarien  adquirir  aquella  finca  per  fer-hi  un
aparcament i, tant de bo hi poguessin arribar i tant de bo hi poguessin arribar i tant de
bo poguessin fer un gran aparcament per atendre el poble. Reservarien un espai per
aterrar ..., però en aquest moment l’Ajuntament no pot entrar a fer res, perquè allò no és
una finca privada. No s’excusa ni altres coses.

- Quant als accessos de l’AE Roses, aclareix que hi ha un projecte que quan l’han tingut
acabat i amb aquella il·lusió, que pensaven que abans de final d’any estaria contractat,
va resultar que algú va descobrir que s’havia de fer una modificació del pla general, que
havien de fer un pla especial i això els ho retarda quatre mesos. Està previst de fer-hi els
nous  serveis  per  atendre  l’ampliació  de  la  pista  poliesportiva  i  lògicament  estan
previstos els nous accessos que gairebé diria que va ser la necessitat de fer aquests
nous accessos el que va motivar que preveiessin de redactar aquest nou projecte a
l’entrada del camp de futbol de l’estadi municipal. 

Sra.  Anna  Jorquera.-  A  continuació,  respon  les  intervencions  que  corresponen  al  seu
departament  començant  per  la  intervenció  del  senyor  Gerard  Teixidó,  d’Esquerra
Republicana. 

- Quant a les escoles d’adults informa que això és una proposta que va fer l’equip docent
de l’escola d’adults perquè no hi havia molts inscrits per fer aquest curs inicial de català
i com sabran si han mirat la programació de l’escola d’adults, hi ha el curs instrumental
1 i 2 . Un és per les persones que no entenen res del català, per fer alfabetització i el
segon és pel que sap llegir una mica i sap escriure una mica.  Per tant, una vegada que
van a aquest nivell, promocionen cap a un nivell inicial de castellà o català que ells triïn.
Pel que expliquen a l’equip docent sempre trien el castellà. A més a més, per oferir
aquest català a nivell inicial l’equip docent estava fent més hores lectives de les que
permet  la  llei,  unes dues hores i  mitja  més.  La llei  permet vin-i-dues hores i  mitja  i
estaven  fent  vint-i-quatre  una  d’elles  i  vint  i  quatre  i  mitja  una altra.   Per  tant,  per
continuar oferint aquest nivell inicial, havien de treure les hores del cicle mitjà i es va
apostar per continuar oferint els dos idiomes que s’ofereixen pel cicle mitjà i deixar el
català de banda. En tot cas, el millor per l’alumne seria fer les dues llengües i nosaltres
orientar-lo a què anés per aquest camí i promocionés les dues llengües, ja que estem en
un municipi que una mica per a tot s’utilitza el català.

- Respon el senyor Valdera que s’ha interessat per l’AMPA. Explica que avui han anat a
un consell escolar als Grecs i com que després tenia una reunió programada, no ha
pogut quedar-se a parlar amb el director, però era una cosa que tenia pensat de fer-la,
tot i  que no sabia com enfocar-la, perquè no volien que ho exposés de manera tan
oficial  i  que es plantegés un problema i  ara ho acaben de fer  públic  en un ple.  Va
entendre que volien confidencialitat per no crear un greuge, tot i  que potser ho van
entendre diferent. Aclareix que la seva intenció era parlar amb la direcció i veure què li
explicaven per l’altra banda d’aquesta relació dolenta o com li vulguin dir  
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- Del comunicat, al que han fet referència, diu que no ho ha pogut mirar avui. La veritat és
que era una cosa que s’havia apuntat  de  mirar-ho i  no sap si  l’alcaldessa li  podrà
explicar millor el tema que comentaven del comunicat de l’AMPA de l’escola que volia
oferir a les classes i que la direcció del centre no els va permetre, perquè estava escrit
en  castellà.  No  s’ha  pogut  informar  i  si  se  n’assabenta  ho  farà  saber.  No  sap  si
l’alcaldessa sap alguna cosa més. 

Alcaldesa.- Respon les preguntes anteriors: 

L’única cosa que pot afegir és que pel que fa a les direccions de les escoles i les preses de
decisió que tenen, és que ells són autònoms, l’Ajuntament no els diem ni què fan ni què
deixen de fer. En tot cas, hauria de ser una proposta que podria arribar a través del Consell
Escolar Municipal, però no dir-ho nosaltres. És cert que la llengua vehicular de l’escola és el
català, i a partir d’aquí, si hi ha alguna proposta d’algun regidor es pot fer arribar a través de
l’organisme que tenim al Consell Escolar Municipal. 

Aprofita per dir que per fer arribar les actes dels plens anteriors una setmana abans i per
correu electrònic no creu que hi hagi cap problema. No cal esperar a la Junta de Portaveus,
sinó que en alguna reunió que estiguem tots o a la primera informativa de ple, signar un
document  conforme  ens responsabilitzem tots  els  regidors  per  poder  rebre  per  correu
electrònic  totes  les  actes  i  si  així  ho  manifestem  i  ho  signem  que  hi  estem  d’acord.
Preguntarem si es pot fer servir aquest mètode. Les actes són força extenses, força llargues
i el que demanarem és que arribin amb el temps necessari perquè ho puguin veure. 

Aquest seria un altre article a modificar en el ROM per poder rebre les actes per correu
electrònic. 

- Quant als acords del Consell d’Administració diu que és evident i està intentant explicar
que aquest equip de govern necessita que els consells d’administració que no són altra
cosa que un òrgan de govern, es pugui decidir el que majoritàriament nosaltres pensem.
Si l’oposició té la majoria, l’alcaldessa diu que ella hauria de signar com a presidenta el
que ells decideixin. Per tant, presentaran una altra alternativa. Diu que ja n’ha presentat
una que és que estigui informat per tècnics, però entendran que la responsabilitat que
ha de prendre o que ha de firmar, ha de ser en base a la decisió del ple i no en base al
que ells decideixin.  Per tant,  de moment s’està complicant el  fet  de poder tenir  els
consells d’administració creats. L’únic que espera és poder continuar conversant amb
ells i arribar a un acord satisfactori. 

- Per traslladar els expedients del ple al despatx dels regidors, entén que els expedients
no es mouen i que són els regidors els que han de demanar, que no sap si és un tema
del ROM. Afegeix que al Govern també els passa, tampoc s’emporten els expedients,
quan estan en el despatx es traslladen i en el ROF també consta. 

- Pel que fa a la web de l’Ajuntament, pensava que els regidors estaven actualitzats i a
l’àrea de cadascú. 
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Sr. Alvarez .- Diu que hi ha alguns veïns que volien adreçar-se a algun regidor, però no hi ha
la informació. 

Alcaldessa.- Pregunta si no hi ha els correus electrònics, a la qual cosa el regidor Marc
Danés respon que hi ha els noms dels regidors i el correu hi és, però entres a Govern i
queda buit. 

- Segueix explicant que ompliran tots aquests espais,  perquè puguin tenir els correus
electrònics i contactar amb els regidors.  

- Respecte a la petició de la zona blava per a tot l’any diu que hi ha botiguers que estan a
favor i hi ha botiguers que estan en contra i el que es va acordar en el seu moment quan
es van adjudicar les zones blaves era que des del mes de maig fins el mes de setembre
n’hi havia suficient. En tot cas, això és el que els diu ara  és una nova proposta que
quan van instaurar la zona blava no va arribar. Entenen que ara hi ha llocs per aparcar i
que si que hi ha rotació. En tot cas, aquesta és la proposta que hi ha a l’adjudicació de
la zona blava.

- També volia no descuidar-se d’un tema de gats que creu que no s’ha contestat. Hi ha
un conveni amb l’Associació d’Amics dels Animals en què precisament es subvenciona
l’esterilització dels gats. En el seu dia es va proposar, hi havia vuit colònies i ells farien la
feina, però li consta que ara tenen poca gent que ho faci o que hi treballi. En tot cas, si
ara haguessin de fer algun tipus d’actuació, podrien cridar alguna altra associació com
PROCAT que sap que també ho fan. Ho demanaran i miraran si el problema és de molts
gats, de poder fer una actuació per poder-los controlar, estirizant-los.  

- Sr. Fèlix Llorens.- Respon, a petició de l’alcaldessa, les intervencions que tenen relació
amb les fires. 

- La fira-mercat del Nadal rep molts de correus, en rep molts, suposa que hi ha molts de
firaires que volen muntar fires a Roses. Informa que ho ha estat mirant des de fa mesos i
per muntar ben bé un mercat de Nadal com el podem entendre, on hi hagi articles de
Nadal, ja siguin figures de pessebre, arbres de Nadal, boles, guirnaldes i coses típiques
de Nadal, costa molt, perquè els paradistes que venen aquestes coses i amb un xic de
qualitat ja tenen el seu mercat de tota la vida que és el mercat al voltant de la catedral
de Barcelona, que és l’únic mercat, pròpiament de Nadal que funciona bé pels firaires i
que s’hi guanyin bé la vida. Si fas venir un firaire aquí i no es guanya bé la vida, vindrà
un any i no dos, com és evident. La gent es mou per guanyar-se la vida i tenir força
vendes. 

Segueix explicant que hi ha altres coses que són mercats d’artesania de decorats de
Nadal.  Creu  que  això  és  una  altra  cosa  i  hem de  tenir  una  mica  de  cura,  perquè
evidentment, vendre turrons artesans o vendre regals en un mercat per dates properes a
Nadal entra en conflicte amb els comerciants de Roses.  No podem posar qualsevol
tipus de parada. Tot i així no descarta de fer alguna cosa, però no hi ha res tancat i
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demana que li permetin de ser discret i no avanci res, bàsicament perquè potser no
arriba enlloc o potser sí. En tot cas, si aquest any no és possible, espera que per l’any
que ve sigui possible. 

- Quan al recull de dades, diu que com bé sap ho van comentar el dijous de la setmana
passada en el Consell Sectorial de Turisme i Territori on també hi havia l’alcaldessa i hi
havia la senyora Simarro. És una preocupació que té, no se n’amaga i està fart de dir-ho
que els falten dades per saber on estan i què els fa falta. 

Com va dir el dia del Consell Sectorial, estan analitzant el sistema aquest del Tourism-
Data-System que depèn de La Universitat Rovira i Virgili per instaurar-ho a empreses de
Roses i poder tenir, quan tinguem un xic de rodadge de dades, una informació vàlida
dels turismes que venen del poble, ja sigui per l’estada que tenen de cinc dies o de
quinze dies, sigui per procedència de nacionalitats o  per franja d’edats. Són dades que
els poden ajudar a definir la promoció turística més encertada. 

Igualment  si  que  és  veritat  que  aquest  estiu,  l’estació  nàutica  ha  fet  un  seguit
d’enquestes, que creu que han estat 114 enquestes i hi ha un seguit de dades que ara
de memòria no recorda, però és una iniciativa d’una entitat.

Sr. Juan M. Fernández.- Respon les preguntes en relació a la Marató de TV3 i a les
llums dels comerciants de Santa Margarida. 

- Pel  que  fa  a  la  Marató  de  TV3  respon  que  l’Ajuntament  no  l’ha  organitzat  mai.
L’Ajuntament  el  que fa  és col·laborar  amb qualsevol  associació,  club o  demés que
vulgui organitzar-ho, posant tot el que està en la seva mà, perquè es faci tant bé com
sigui possible, però no és un acte que l’Ajuntament agafi les regnes per fer-ho. A Roses,
les últimes que s’han fet hi havia Wendis Club juntament amb el Pòsit de Pescadors.
Uns feien l’arròs i els altres preparaven altres coses: la plaça Frederic Rahola, escenaris
i tot el que calgui, però no és una cosa que l’Ajuntament hagi d’organitzar. Col·labora
amb tot el que faci falta i sempre hi ha associacions que són les que realment ho fan.
Algun any que no s’ha fet és perquè no han arribat a un acord. 

De totes maneres, no s’ha deixat de fer mai,  perquè, de vegades, no s’ha fet l’acte
pròpiament dit, però sempre ho ha fet l’Estació Nàutica o el GEN per la seva banda,
que vol dir que Roses ha contribuït sempre amb la Marató, d’una manera o l’altre. 

- Respecte a l’enllumenat de Nadal de Santa Margarida, informa que l’altre dia van estar
parlant amb Rosersa per totes les urbanitzacions. Miraran com va anar l’any passat a
Santa Margarida i si és millorable ho milloraran. 

- Marc Danés.- Respon les intervencions relacionades amb el seu departament.
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- Explica  que es  va fer  una presentació  dels  Serveis  Socials  i  sobretot  a  qui  anaven
adreçats, La van fer, perquè varen detectar, a finals de 2011 i a principis de 2012 que hi
havia molta rumorologia, sobretot quant a una sèrie de ciutadans del nostre municipi i el
que van fer, va ser exposar quins serveis prestava l’Ajuntament i quins serveis ajudava
l’Ajuntament, perquè la gent no hagués de marxar fora, com pot ser la tramitació de la
Llei de la Dependència etc i varen comprovar quina capa de societat era, quines edats i
ho varen desglossar tot una mica. 

- Va  ser  una  feina  important,  perquè  han  d’entendre  que  en  tractar  aquestes  dades
sempre hi ha la qüestió de la confidencialitat i han d’intentar ser molt neutres. Realment
va servir de molt per quan ha començat la legislatura. Remenant tot el que s’havia fet en
els  darrers  quatre  anys,  a  principis  del  2016  o  així,  quan  hagi  passat  tot  el  tema
d’ordenances i pressupostos va pensar en la possibilitat de tornar-hi per tornar-ho a
veure. Sobretot, com aquella vegada van presentar el que volien fer, és important dir
que tot  allò el que es va proposar,  s’ha fet marcant els reptes de cares a ajudar la gent
del nostre municipi. 

- Agraeix que es recordi d’aquesta tasca, perquè són tasques molt feixugues i que no
saben bé el retorn que té i, per tant, ho tornaran a fer, perquè creuen que és interessant
que la gent tingui aquesta informació. 

Fins i tot també parlaven amb l’alcaldessa que hi ha la possibilitat que un cop aprovat,
si s’aproven i s’acaben d’aprovar a les ordenances fiscals, també  fer una presentació
pública perquè la gent del municipi pugui copsar de primera mà quins són els canvis
que hi ha hagut aquest any. 

Sr.  Francesc  Giner.-  Respon  la  intervenció  del   senyor  Escobar  en  relació  a  l’Illa
d’Ithaka.

- Explica que justament la setmana passada va estar on abans hi havia el City Arms, que
creu que ara  es diu  La  Castellana o així.  Va estar  parlant  amb ells  i  amb diversos
comerciants d'aquella zona, perquè volen tirar endavant una festa. Els va anar a veure,
va parlar amb ells i els va oferir la seva col·laboració, perquè presentessin un projecte i
que en parlarien. No sap si és aquesta gent de la que parlen o és la que està enfront de
la I’lla Ithaka. Si és més a dalt, poden parlar a veure qui són realment, perquè ell no ho
sap, ja anirà a parlar amb ells, no li costa res. 

- Alcaldessa.- Diu que queda pendent el tema de les neteges. El Montserrat Vayreda està
en licitació,  està  pendent  de l’adjudicació  i  el  regidor  Teixidó ha dit  que hi  ha  una
empresa, però l’alcaldessa diu que no en té coneixement o, com a mínim a ella no li han
notificat, però en breu tindran empresa adjudicatària del Montserrat Vayreda. 

- Pel que a la liquiditat diu al Sr. Teixidor que sap que es liquida l’anterior contracte, quan
s’acaba i abans ja hi ha el concurs de les noves empreses. És el tècnic municipal que
determina les hores de neteja que són necessàries per fer la neteja a cada equipament,
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no solament a les escoles, sinó també en aquests ajuntaments i a tots els equipaments
municipals i en base a aquest plec de condicions tècniques es treu el concurs de les
neteges. L’alcaldessa diu que no ha mirat si s’han ampliat les hores i, en tot cas ja li
sabrà dir si s’ha ampliat referent a l’últim concurs del Montserrat Vayreda, però a l’altre
concurs també estava el Montserrat Vayreda amb mòduls i, per tant, s’haurà ampliat si
els mòduls s’han ampliat, no pel concepte que siguin mòduls o que l’altre sigui escola,
però l’alcaldessa assegura que ja li confirmarà. 

Sr.  José M. Alvarez.- Demana la paraula per al·lusions directes respecte a un parell  de
qüestions. 

- “No dubto, ni dubtaré, ni posis en dubte que tens un gran cor” diu adreçant-se al regidor
Fernandez. 

- Recomana a l’alcaldessa que a precs i preguntes, després de la intervenció del regidor
d’Unió  que  personalment  va  fer  una  pregunta  i  acaba  de  veure  ara  que  les  persones
cometen errades i no s’enrecorden de les coses i per això li donarà el benemèrit del dubte i
que es disculpi quan vegi el vídeo. 

Alcaldessa.-. Dóna les gràcies i respon que només li ha dit que en acta això no constava i
que ens graven en vídeo.  

Com que no hi ha cap més assumpte a tractar, l’alcaldessa aixeca la sessió a les 23:54
hores, de la qual cosa en dono fe.

L’alcaldessa presidenta     El secretari general

   Montse Mindan i Cortada              Fco. Luís Muñoz Cameo  
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